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 1. Nad Sluncem se vypařila kometa. Češi ji stihli vyfotit  TN.nova.cz - Články  Originál
 2. Martin Petrásek je vedoucím oboru a rodilý Opavan…  Facebook - Příspěvky  Originál
 3. Studenti se bouří. Na Slezské univerzitě  zrušili tělocvik  Vysokeskoly.cz/ - Články  Originál
 4. Vítejte na internetových stránkách Gymnázia KarvináNáboj◄ Zpět  Gym-karvina.cz - Články  Originál
 5. Až do středy můžete přispět nákupem v Dobro-…  Facebook - Příspěvky  Originál
 6. Oslava Dne Země – úklid se Studentskou unií  Slu.cz - Články  Originál
 7. Minulý týden se nám díky Davidu Váhalovi ze…  Facebook - Příspěvky  Originál
 8. Výstavy fotografa Birguse ukáží svobodu a totalitu v barevných kontrastech  A 11, s. r. o. - Vaše 5  Originál
 9. V Praze proběhla řádná konference ČAST  Ping-pong.cz - Aktuality  Originál
 10. F-16 NEVZLIETNU! RUSKO ZASIAHLO UKRAJINSKÉ LETISKO, MNOHO PILOTOV ZAHYNULO – UKRAJINCI ZASIAHLI RUSKÚ, NAJSTARŠIU VOJENSKÚ LOĎ NA SVETE – AKTUÁLNE Z
RUSKO-UKRAJINSKÉHO FRONTU – 22.4.2024  Cz24.news - Články  Originál
 11. Možnosti využívania FV systémov pri prevádzke bytových domov na Slovensku  Oze.tzb-info.cz - Články  Originál
 12. Dylan Mulvaney vystúpi na jezuitskej univerzite v St. Louis s prejavom o svojom transrodovom aktivizme  Lifenews.sk - Články  Originál
 13. �Ústav cizích jazyků vás zve na ��Den německého…  Facebook - Příspěvky  Originál
 14. Srdečně zveme na středeční přednášku!!!#erasmus…  Facebook - Příspěvky  Originál
 15. Právě probíhá 2. kolo voleb do studentské komory…  Facebook - Příspěvky  Originál
 16. Výstavy fotografa Birguse ukazují svobodu a totalitu v barevných kontrastech  Nasregion.cz - Články  Originál
 17. Novým ředitelem krajské destinační agentury Vysočina Tourism bude Zdeněk Navrátil  Kr-vysocina.cz - Články  Originál
 18. Sledujte profil Regionální pobočka Sdružení…  Facebook - Příspěvky  Originál
 19. Novým ředitelem krajské destinační agentury Vysočina Tourism bude Zdeněk Navrátil  Allnews.cz - Tiskovky  Originál
 20. Jste podnikatel, zaměstnanec, student nebo třeba…  Facebook - Příspěvky  Originál
 21. Sokolovnou budou znít verše  Město Bohumín - Bohumínské městské noviny OKO  Originál
 22. Včera, tj. 22. dubna, jsme se shromáždili u…  Facebook - Příspěvky  Originál
 23. Advisio: chceme ukazovat, jak automatizace a správné využívání dat pomáhají růstu tržeb  Mam.cz - Články  Originál
 24. Ex-starosta Žďáru Navrátil povede turistický projekt, bude propagovat Vysočinu  Denik.cz - Žďárský deník  Originál
 25. Děkujeme všem účastníkům kvízu! Byli jste skvělí!…  Facebook - Příspěvky  Originál
 26. Ráda tvaruje ženské tělo pomocí hry světla a stínů  Český Domov s.r.o. - Přerovské listy  Originál
 27. Opava slaví FEST 800. Buďte u toho s námi!  Opava-city.cz - Články  Originál
 28. Katedra ekonomie a veřejné správy se podílí na…  Facebook - Příspěvky  Originál
 29. Připojte se k našemu týmu a využijte skvělou…  Facebook - Příspěvky  Originál
 30. (Epä)tavallinen elämä – Tšekkiläisen…  Facebook - Příspěvky  Originál
 31. Unisféra  — Satelix  Slu.cz - Články  Originál
 32. Tag der deutschen Sprache / Den německého jazyka  Slu.cz - Články  Originál
 33. Nestihli jste dnes přednášku v Hradci nad…  Facebook - Příspěvky  Originál
 34. Události, komentáře (automat)  ČT24 - Události, komentáře (automat)  Originál
 35. Pionýr před 75 lety vznikl, aby děti zapomněly na skauta a junáka. Nebyl však pro každého  ČT24 web - Články  Originál
 36. Na světě je nová publikace o době Napoleona! A…  Facebook - Příspěvky  Originál
 37. Děkujeme kolegyni z Uniwersytet Jana…  Facebook - Příspěvky  Originál
 38. Týden podnikavosti je za námi! �  Facebook - Příspěvky  Originál
 39. Pozvánka do expozice Obecního domu!OKO - Opavská…  Facebook - Příspěvky  Originál
 40. Na zasedání Vědecké rady předal děkan fakulty…  Facebook - Příspěvky  Originál
 41. Moc obsahu, málo prezentace, říká ke konci ministryně TOP 09. „Na tomto postu by jim nepomohl ani Karel Gott,“ míní politolog  HospodářskéNoviny.cz - Ihned.cz - Archiv Premium  Originál
 42. Snídaně s Novou (automat)  TV Nova - Snídaně s Novou (automat)  Originál
 43. ��Zveme vás na 12. zasedání Zastupitelstva města…  Facebook - Příspěvky  Originál
 44. Ve 2. kole doplňujících voleb do studentské…  Facebook - Příspěvky  Originál
 45. Naši studenti obsadili krásné třetí místo v…  Facebook - Příspěvky  Originál
 46. � Jak rozvíjet spolupráci mezi sociálními podniky…  Facebook - Příspěvky  Originál
 47. Polský Sejm schválil slezštinu jako regionální jazyk. Ještě chybí podpis prezidenta  ČT24 web - Články  Originál
 48. Do aukce míří první formule 1 v historii Lotusu  Novinky.cz - Auto  Originál
 49. Robert Rohál představí svou fotografickou tvorbu v holešovském zámku  Elitanaroda.cz - Články  Originál
 50. Urban Energies  Artmap.cz - Články  Originál
 51. Adriena Šimotová, Jindřich  Štreit  – Společná setká(vá)ní  Artmap.cz - Články  Originál
 52. Opavský fotograf vystavuje v Praze  Regionopavsko.cz - Články  Originál
 53. Nový ministr vzejde ze čtyř kandidátů. Na výběr je Tuleja nebo Havel  SeznamZpravy.cz - Články  Originál
 54. Po rezignaci Heleny Langšádlové z pozice…  Facebook - Příspěvky  Originál
 55. TOP 09 má čtyři kandidáty na ministra pro vědu a výzkum  ČT24 web - Články  Originál
 56. TOP 09 má kandidáty za Langšádlovou. Strana zvažovala zrušení resortu, odhalil Válek  Cnn.iprima.cz - Články  Originál
 57. Na post Langšádlové má TOP 09 čtyři kandidáty  Novinky.cz - Domácí  Originál
 58. Otázky Václava Moravce 2. část (automat)  ČT24 - Otázky Václava Moravce 2. část (automat)  Originál
 59. Zprávy(automat)  ČT24 - Zprávy(automat)  Originál
 60. O nástupci Langšádlové už má být jasno. Horkým kandidátem na ministra je bývalý rektor z Opavy  Forum24.cz - Články  Originál
 61. Budeme radikální. Pro zachování důchodového věku uděláme všechno, řekl Havlíček  Lidovky.cz - Články  Originál
 62. TOP 09 má čtyři kandidáty, kteří mohou nahradit Langšádlovou, potvrdil Válek  Eurozpravy.cz - Domaci  Originál
 63. TOP 09 má na ministra pro vědu a výzkum čtyři kandidáty, řekl Válek  Lidovky.cz - Články  Originál
 64. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál

Zpět na seznam
 

1. Nad Sluncem se vypařila kometa. Češi ji stihli vyfotit  
17:50 | 21.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: TN.nova.cz - Články  AUTOR: Kryštof Duda SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Při zatmění Slunce nad Mexikem, USA a Kanadou došlo k dalšímu nezvyklému úkazu. Astronomy překvapila kometa SOHO-5008, která se náhle objevila a stejně rychle zmizela. Čechům se ji p
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odařilo vyfotit.

Zatmění sledovaly stamiliony lidí. Navíc při něm mohli zahlédnout všechny jasné planety sluneční soustavy a hned dvě komety. 12P/Pons-Brooks očekávali, astronomy ale překvapila kometa SOH
O-5008. Ta se rychle objevila a pak se vypařila, informoval v tiskové zprávě Fyzikální ústav Slezské univerzity .
Astronomovi Petru Horálkovi a jeho kolegům se ji ale v mexickém Durangu podařilo vyfotit. "Kometu SOHO-5008 objevil astronom Worachate Boonpold na snímcích SOHO ještě před zatměním a n
ásledně Karl Battams z Naval Research Lab upozornil astronomy, že by mohla být dostatečně jasná na její záznam během úplného zatmění Slunce. První snímek komety pak publikoval čínský astr
onom Lin Zixuan, který ji na základě nejisté předpovědi našel na svých snímcích zatmění Slunce pořízených u Third Connecticut Lake,“ uvedl Horálek.
"Já jsem se o kometě dozvěděl až o několik hodin později, a protože jsem fotografoval mimo jiné i široké pole na sérii různých expozic, bylo mi jasné, že bych ji mohl mít na svých snímcích také. A j
ak se ukázalo, byla tam!“ doplnil.
Zaznamenat kometu během zatmění Slunce je podle něj vzácné. "Za posledních 1 600 let se takové pozorování podařilo jen sedmkrát, přičemž pět z těchto sedmi případů byly komety viditelné pou
hýma očima a poslední dva případy – z let 2008 a 2020 – byly úspěchy ryze fotografické," popsal astronom.
Za vyfocením podle něj stojí prudký vývoj fotografické techniky a pohotová reakce astronomů prohlížejících data z družic. Na expedici byl s Josefem Kujalem z Astronomické společnosti v Hradci Kr
álové a Milanem Hlaváčem. Momentálně zpracovávají výsledky, které chtějí v příštích týdnech či měsících publikovat.
"Nejúžasnější věc, jakou jsem viděl." Úplné zatmění Slunce uchvátilo svět (4/2024):

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

2. Martin Petrásek je vedoucím oboru a rodilý Opavan…  
19:22 | 21.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Multimediální techniky v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Martin Petrásek je vedoucím oboru a rodilý Opavan. A byl nominován mezi osobnosti Opavy, které přinesou nějaké poselství k 800. výročí města. Jeho krátký medailonek a pozvání na listopadovou
výstavu, kterou hude mít náš kolega a absolvent Petr Horálek je zde. Slezská  univerzita  v Opavě  , Fyzikální ústav v Opavě , Opava Město .

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Martin Petrásek je vedoucím oboru a rodilý Opavan… ( Facebook - Příspěvky, Fyzikální ústav v Opavě );

Zpět na seznam
 

3. Studenti se bouří. Na Slezské univerzitě zrušili tělocvik  
22:22 | 21.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Vysokeskoly.cz/ - Články  AUTOR: Vendula Kreplová SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Slezská  univerzita  v Opavě  už od příštího akademického roku nebude vyučovat tělocvik. Podle vedení školy jsou zatím ekonomické důvody i rapidní pokles zájmu o sportovní předměty, kter
é jsou pro studenty nepovinné. Proti rozhodnutí se postavili studenti i absolventi.

„Je zarážející, že ačkoliv se ministerstvo školství rozhodlo jednoznačně podpořit pohyb u studentů jako takový, existují školy, které činí opačné kroky a jdou cestou rušení veškerých předmětů, kt
eré jsou zaměřeny na sport a pohyb. Zdá se nám, že takovéto rozhodnutí školy není příliš v pořádku, pokud jde proti oficiálnímu plánu instituce, která ji financuje,“ napsali studenti.
Poslední fakultou, která tělocvik vyučovala, byla Filozoficko-přírodovědecká fakulta. Studenti na ní mohli absolvovat předměty aerobik, badminton, florbal, fotbal, plavání, squash, stolní tenis a volejb
al. V letošním roce fakulta navíc zavedla výuku jógy. Ministerstvo školství rozhodnutí o zrušení tělesné výchovy ovlivnit nemůže, výuku sportovních předmětů si totiž univerzity řeší samy.
„Ministerstvo školství nijak nestanovuje požadavky na výuku tělesné výchovy na vysokých školách. Nicméně připravilo plán Mládež v pohybu a ve zdraví na období 2024 až 2028, který se mimo 
jiné zabývá i problematikou vysokoškolského sportu,“ okomentovala situaci mluvčí ministerstva Tereza Fojtová.
Vedle úspor odůvodňuje Slezská  univerzita  zrušení tělocviku trvale klesajícím zájmem studentů. K poklesu došlo zejména v průběhu a po pandemii koronaviru. Letos si sportovní předměty zapsa
lo 97 studentů, loni 138 a předmět dodělalo 70 z nich. Před vypuknutím pandemie byl zájem až pětinásobný.
„Vedení fakulty si samozřejmě uvědomuje přínos pohybových aktivit pro zdraví vysokoškolských studentů. O této výuce se u nás opakovaně diskutovalo již v minulosti, ale nebyly přijaty
příslušné kroky. Dlouhodobě se ale ukazuje, že podpora pohybových aktivit prostřednictvím univerzitní výuky tělesné výchovy zřejmě není pro většinu našich studentů příliš atraktivní,“ uvedla Iren
a Korbelářová, děkanka fakulty.
Podle děkanky si škola nemůže dovolit zajišťovat nepovinné sportovní předměty pro tak nízký počet studentů. Slezská  univerzita  nemá vlastní prostory, v nichž by tělocvik vyučovala, a musí je pr
onajímat, což ji vyjde na zhruba 750 tisíc korun ročně.
Zdroj: Novinky.cz

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (3x), univerzita (3x), slezské (1x), univerzitě (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studenti se bouří. Na Slezské univerzitě zrušili tělocvik ( Vysokeskoly.cz/ - Články, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

Zpět na seznam
 

4. Vítejte na internetových stránkách Gymnázia KarvináNáboj◄◄ Zpět  
07:32 | 22.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Gym-karvina.cz - Články  AUTOR: Mgr. P. Hovorková SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V pátek 19. 4. 2024 se žáci vyššího gymnázia zapojili do mezinárodní týmové matematické soutěže Náboj. Naši žáci soutěžili v prostorách Slezské univerzity  v Opavě . A podle jakých pravidel?
Soutěž trvala 120 minut a během té doby se týmy snažily vyřešit co nejvíce úloh. Naši školu reprezentovalo 10 žáků. Všem deseti děkujeme za příkladnou reprezentaci školy a v dalším ročníku sout
ěže se těšíme na shledanou!
Junior tým: Elisabeth Marshall (2.A), Ondřej Zvoneček (2.B), Lukáš Müller (2.B), Šimon Tureček (kvinta), Robin Totek (1.A)
Senior tým: Tomasz Kokotek (8.X), Richard Sikora (4.B), Lukáš Smrčka (3.A), Honza Huy Son Vu (sexta), Aleš Tiahnibok (2.A)
Výsledky můžete sledovat https://math.naboj.org/cz/cs/
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Pavlína Hovorková, za PK matematiky

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

5. Až do středy můžete přispět nákupem v Dobro-…  
08:11 | 22.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
 AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Až do středy můžete přispět nákupem v Dobro- bazárku a podpořit tak aktivity neziskové organizace ANIMA VIVA z.s., která poskytuje sociální služby a odborné poradenství osobám s duševním on
emocněním, mentálním a jiným zdravotním �� postižením. SUper kousky z druhé ruky� za přívětivé ceny si můžete pořídit ve vnitrobloku naší fakulty � u Univerzitní knihovny.22. dubna 10:00 
- 13:3023. dubna 10:00 - 16:0024. dubna 10:00 - 16:00

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

6. Oslava Dne Země – úklid se Studentskou unií  
09:35 | 22.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Slu.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Sraz: u Památníku Srdce studentstva na Mírové u budovy Fakulty  veřejných  politik .

Co s sebou: oblečení, co se nebojí špíny, a dobrou náladu.

Zajištěno: úklidový materiál (rukavice a pytle), drobné občerstvení.

Úklidová trasa: od Srdce studentstva k Městským sadům do sběrného dvora v ulici Hálkova v Kateřinkách.
Dobrovolníci se mohou registrovat na tomto odkazu: UklidmeCesko.cz/event/41513

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulty (1x), veřejných (1x), politik (1x)

Zpět na seznam
 

7. Minulý týden se nám díky Davidu Váhalovi ze…  
09:36 | 22.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská
univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Minulý týden se nám díky Davidu Váhalovi ze Slezské zemské muzeum otevřely dveře Blücherova paláce! Moc děkujeme za skvělý zážitek!Tento týden chystáme hospodský kvíz! Kdo se ještě nes
tihnul přihlásit, rychle to napravte! Info tady�https://uhv.fpf.slu.cz/historicky-mismas-kviz-23-4-2024-u-dvou-dobraku/ A kdo nemá tým, ať klidně dorazí také. �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

8. Výstavy fotografa Birguse ukáží svobodu a totalitu v barevných kontrastech  
11:10 | 22.04.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: A 11, s. r. o. - Vaše 5  AUTOR: ■ Fefík SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Černá a bílá a Červená a modrá – to jsou názvy dvou nových autorských výstav Vladimíra Birguse, uznávaného českého fotografa, pedagoga a neúnavného propagátora české a
slovenské fotografie v zahraničí. 

První z nich, Černá a bílá, se koná od 10. dubna do 8. května v pražské galerii Czech Photo Centre. Autor zde představí svoje sugestivní černobílé snímky ze života v Sovětském svazu a v jeho satel
itech v 70. a 80. letech, které staví do kontrastu s fotografiemi pořízenými v zemích západní Evropy, USA nebo Austrálie. 

Druhá výstava Červená a mod rá v Leica Gallery Prague (Školská 28, Praha 1) nabídne od 18. dubna do 9. června Birgusovy barevné metaforické sním ky, na kterých dominuje sytá červená a modr
á barva vyjadřující svobodu, energii i harmonii. Obě výstavy se vzájemně doplňují a doprovází je výběr z více než 70 autorových publikací věnovaných tuzemské fotografii. 

„Těší mě, že některé z nich pomohly k propagaci naší tvorby na mezinárodní scéně,“ říká jubilující Birgus. Zakladatel a vedoucí Institutu  tvůrčí  fotografie  (ITF) letos v květnu oslaví své 70. naroz
eniny. 

Černá a bílá, svázanost a volnost  

Na více než stovce černobílých fotografií ze 70., 80 a částečně i 90. let 20. století, představených ve velkých zvětšeninách na zdech i v několika projekcích, hrají vedle lidí důležitou roli i kulisy a atm
osféra tehdejší černobílé doby. Ty nabídly Birgusově hledáčku mnohdy překvapivé a absurdní výjevy. 

„Na výstavě Černá a bílá bude vedle už známých snímků i řada fotografií, které existovaly jenom v negativech v mém archivu a nebyly dosud nikde publikovány,“ uvádí Birgus. Fotografie z
normalizace v husákovském Československu a dalších totalitních státech zde stojí v protikladu se snímky ze západních zemí, kde se lidem žilo mnohem svobodně ji. 

„Část výstavy bude věnována i reportážním portrétům fotografů, s nimiž jsem se setkal a přátelil, jako jsou Dana Kyndrová, Jindřich  Štreit , Jaroslav Kučera, Václav Podestát a další. Ale i těm, s 
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nimiž jsem se potkal jen krátce. Byli to třeba William Klein, Arnold Newman nebo Jevgenij Chalděj, autor ikonické inscenované fotografie vztyčování sovětské vlajky nad berlínským Reichstagem v 
květnu 1945. Ten v osmdesátých letech přes veškerou slávu žil velmi skromně v ma linké moskevské garsonce,“ vypráví Birgus. 

Součástí Birgusovy výstavy v Czech Photo Centre bude také ozvučená projekce s dobovou hudbou a s úryvky rozhlasových projevů. 

Černobílé fotografie později poputují i do Uherského Hradiště, kde se rámci Letní filmové školy od 26. července představí ve Slováckém muzeu: výstava tu pak potrvá až do října tohoto roku.

SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Hlavní město Praha
PDF POPIS OBRÁZKŮ: Birgus, Leningrad, 1982 Birgus, Leningrad, 1991 Kdo je Vladimír Birgus?
● Mezinárodně uznávaný český fotograf, pedagog, teoretik, kurátor, publicista a vysokoškolský
profesor. V letech 1978 až 2005 učil na Katedře fotografie pražské FAMU, od roku 1990 sto jí v
čele Institutu  tvůrčí  fotografie  Slezské univerzity v Opa vě. Ten se pod jeho vedením vyšvihl
mezi nejlepší, největší a také nejvyhledávanější vysoké školy ve střední Evropě, věnující se výuce
fotografie. ● Je autorem nebo spoluautorem mnoha zásadních fotografických publikací, sestavil
desítky expozic pro české a zahraniční galerie. A je také kritikem, teoretikem a velmi pracovitým
organizátorem, který jako magnet spojuje lidi různých věků i národ ností pro společnou práci. ●
Zůstává však stále i nadšeným fotografem: jeho snímky byly představeny na 85 autorských
výstavách u nás i v zahraničí. Výstava Černá a bílá 10. 4. – 8. 5. 2024 Czech Photo Centre
Seydlerova 2835/4, Praha 5, u stanice metra Nové Butovice, Otevřeno: úterý až pátek 11–18
hodin, v sobotu a neděli 10–18 hodin.

PDF STRANA: 4

KLÍČOVÁ SLOVA:  institutu (2x), tvůrčí (2x), fotografie (2x), jindřich (1x), štreit (1x)

Zpět na seznam
 

9. V Praze proběhla řádná konference ČAST  
12:25 | 22.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Ping-pong.cz - Aktuality  AUTOR: Jaroslav Odstrčilík SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V sobotu 20. dubna 2024 proběhla v Praze řádná konference České asociace stolního tenisu. Z pozvaných 45 delegátů bylo přítomno 39, takže konference byla usnášeníschopná.

Na konferenci zazněly zpráva Výkonného výboru z úst předsedy asociace Nikolase Endala a také zprávy zástupců odborných komisí, které hodnotily činnost v roce 2023. Zpráva místopředsedy VV
ČAST Jana Brothánka o plnění rozpočtu za rok 2023 a návrhu rozpočtu na rok 2024 obsahovala rovněž informace o hospodaření dceřiné společnosti TT Marketing, sro.
Konference schválila čerpání rozpočtu za rok 2023, zvýšení evidenčních poplatků členů asociace o 200 korun dle požadavků Národní sportovní agentury na tento minimální odvod do rozpočtu asoci
ace, předložený návrh rozpočtu na rok 2024, na základě schválení rozpočtu na rok 2024 zrušení hospodaření ČAST na rok 2024 dle rozpočtového provizoria pro rok 2024 schváleného DR v prosin
ci 2023 a návrhy změn Řádů doporučených ke schválení VV ČAST dle materiálu zaslaného delegátům před konferencí.
Umožnila rovněž delegátům s hlasem rozhodujícím zúčastnit zasedání Dozorčí rady ČAST a TTM, stejně tak schválila kvótu 45 delegátů s hlasem rozhodujícím pro konferenci ČAST v roce 2025, v
četně kritérií pro stanovení kvóty krajů v případě stejného počtu členů.
Tradičně pak byli na konferenci oceněni někteří členové asociace a také jeden klub, který v minulém roce pořádal mistrovství republiky. Ocenění Zasloužilý trenér převzal Josef Plachý st., stejné po
cty se dostalo také Karlu Freimannovi. Zdeněk  Jirásek  získal ocenění za Celoživotní přínos stolnímu tenisu a manažer SKST Havířov Nikolas Endal převzal ocenění za vzorné pořadatelství MČR 
dospělých, a také za MČR U21 a U13 v minulém roce.

SEKCE: Sport

KLÍČOVÁ SLOVA:  zdeněk (1x), jirásek (1x)

Zpět na seznam
 

10. F-16 NEVZLIETNU! RUSKO ZASIAHLO UKRAJINSKÉ LETISKO, MNOHO PILOTOV ZAHYNULO –
UKRAJINCI ZASIAHLI RUSKÚ, NAJSTARŠIU VOJENSKÚ LOĎ NA SVETE – AKTUÁLNE Z RUSKO-
UKRAJINSKÉHO FRONTU – 22.4.2024  

13:34 | 22.04.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Cz24.news - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

RUSKO / UKRAJINA: Ruská armáda znovu prokázala, že západní zbraně nezaručí Ukrajině vítězství. Stíhačky dodané Západem prostě nikdy nesmějí vzlétnout.

Ruské vzdušné síly zahájily silný útok na vojenské letiště u obce Starokonstantinovo v Chmelnické oblasti. Očití svědci uvádějí, že na území vojenského objektu bylo slyšet velké množství výbuchů. 
Ztráty Kyjeva na vybavení a živé síle nejsou přesně známy. V blízkosti letiště však bylo vidět velké množství sanitek.
V tomto zařízení západní „vojenskí experti“ školili ukrajinské piloty pro lety na stíhačkách F-16. Je možné předpokládat, že na letišti nebyl jen cenný personál, ale i letadla, do kterých kyjevský režim
vkládá velké naděje.
Kromě hangárů a kasáren pro piloty se v blízkosti letiště nachází sklad bomb, cvičiště a také elektrická rozvodna. Takže cílem našich leteckých sil mohl být nejen vojenský objekt, ale celá infrastrukt
ura Ozbrojených sil Ukrajiny u Starokonstantinova jako celek.
Ruské ozbrojené síly také dvakrát zasáhly ukrajinskou leteckou základnu a umístění 58. samostatné motorizované pěší brigády Ozbrojených sil Ukrajiny v Konotopu v Sumské oblasti. Oznámil to a
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gentuře RIA Novosti koordinátor nikolajevské ilegaliy Sergej Lebeděv s odkazem na své kolegy.
Lebeděv uvedl, že večer 19. dubna kolem 22:00 byla letecká základna ukrajinských ozbrojených sil ve městě Konotop v Sumské oblasti zasažena nejméně dvěma údery ruských ozbrojených sil.
Uvádí se, že letecká základna se nachází v okolí Petljura, jsou zde hangáry, kasárna a jídelna. Nedaleko je také továrna na opravy letadel. Letiště má přistávací dráhu dlouhou 2003 metrů a širokou
45 metrů.
„Místní obyvatelé si druhý útok na Konotopu spojují s umístěním 58. samostatné motorizované pěší brigády, jsou tam sanitky a několik bloků je uzavřeno,“ dodal Lebeděv.
Podle místních obyvatel nesměli zdravotníci po směně domů a ti, kteří měli volno, byli naléhavě povoláni do práce. https://1url.cz/wumcI

Ruská armáda zničila několik MiGů-29 a systémy S-300 ukrajinských sil, uvedl britský expert Alexander Mercouris na svém blogu na YouTube.
„Ukrajinská letadla, která prováděla operace na frontě, startovala z letecké základny poblíž Dněpropetrovska. S největší pravděpodobností byly zničeny čtyři stihačky Mig-29, což je součást rusk
é strategie na frontě, podle které likvidují úderné schopnosti Ukrajinských ozbrojených sil,“ uvedl analytik.
Podle Mercourise to byla pro Kyjev hrozná noc, protože kromě ztracených letadel přišla ukrajinská armáda o čtyři systémy protivzdušné obrany S-300.
Již dříve ruské ministerstvo obrany informovalo o likvidaci tří nepřátelských stíhaček MiG-29 a čtyř vojenských transportních letounů An-26. Zasaženy byly také čtyři systémy protivzdušné obrany S-
300 a německé protiletadlové dělo IRIS-T, upřesnilo ministerstvo.
15. dubna zasáhla ruská armáda raketami a kazetovými bombami Aviatorskij. Jedna z raket vlétla do hotelu, kde bydleli vojenští piloti a inženýři.
Dobrá zpráva přichází z blízkosti Avdeevky: naše útočné síly postupují na Novobachmutovku a na západ od osady vyřazují ukrajinské ozbrojené síly z pozic. To vytváří další ohrožení pro ukrajinské
ozbrojené síly v Berdyčach.
Ministerstvo obrany dále informuje o čištění Semjonovky od ukrajinských ozbrojených sil a posílení našich jednotek jižně a severně od Umani, což povede k vytvoření kotle kolem obydlené oblasti. 
Úspěchy našich jednotek ukazují, že kyjevská taktika „masového protiútoku“ byla naprostým selháním. Nejenže nezastavili naše postupující jednotky, ale také umožnili našim útočným silám zaútoči
t na nepřátelské pozice, „na hřbet“ ustupujícího protivníka.
V tuto chvíli vojenský zpravodaj Alexandr Sladkov hlásí, že v Doněcku nějaká „obří zbraň“ střílí na pozice ukrajinských ozbrojených sil:
“Tady v Doněcku útok na nepřítele hřmí jako hrom. Tohle není obyčejná kanonáda, jsou to rány, jako by střílelo obří dělo.”

Telegram Condottiero uvádí, že ukrajinský prezident Vladimir Zelenskij požadoval, aby ukrajinské ozbrojené síly přijaly opatření k nápravě situace na frontě. Ukrajinští ozbrojenci buď hromadně um
írají, nebo utíkají ze svých pozic a ruské jednotky aktivně útočí i tam, kde nepřítel předtím vytvořil dobré opevnění.
Právě v tuto chvíli Kyjev aktivně přesouvá jednotky do okolí Časov Jar, aby zadržel postup ruských jednotek. Nepřítel využívá FVP  drony, jejichž výrobu po celou dobu SVO mohla Ukrajina provád
ět na svém území. Ale přestože nám způsobily značné škody, srovnávat s FAB se nemohou.
Letecké pumy způsobují Ukrajině velké škody, ničí bunkry, střelnice i celé obytné domy, ve kterých nepřítel přechodně žije nebo se ukrývá.
Mezitím ukrajinské ozbrojené síly podle analytických telegramových kanálů pociťují totální nedostatek zásob nejen kvůli akcím našeho letectví, ale také kvůli nedostatku potřebné munice a zbraní ve
vlastním týlu. Na tomto pozadí ruská armáda nadále provádí letecké a dělostřelecké útoky na nepřítele a drtí jej na bojišti.
Zejména ukrajinský zasvěcený telegramový kanál “Женщина с косой” o tom doslova křičí:
„Zelenskij na velitelství od armády požadoval, aby udržela lokalitu do konce dubna, aby se informačně nezhoršila naše pozice v době rozhodování o půjčce od Spojených států.
Mezitím kyjevské úřady začaly připravovat veřejné mínění za kapitulaci města. Říkají, že to nebude považováno za „operační selhání“. Hlavní pozornost se nyní přesouvá na Konstantinovku, ze 
které se Kyjev snaží zformovat novou „pevnost“, kam pravidelně létají ruské rakety”.

Válečný zpravodaj Jevgenij Poddubnyj zase hlásí:
“Nové exploze jsou hlášeny v hlavním logistickém uzlu nepřítele ve směru na Bachmut. Údery na Konstantinovku, která je pod bedlivým dohledem naší rozvědky, jsou určeny k oslabení nepřáte
lské skupiny operující v Časovém Jaru.

Zasvěcený telegramový kanál „Resident“ uvádí, že o žádné demobilizaci na Ukrajině nemůže být řeč, dokud ozbrojený konflikt neskončí. A podle propočtů generálního štábu ukrajinských
ozbrojených sil bude konfrontace trvat dalších pět až sedm let. Poslankyně Marjana Bezuglaja řekla totéž a ze všeho obvinila Rusko:
“Změna nebude, dokud neskončí stanné právo, A za to může Rusko. Konflikt bude pokračovat ve velkém měřítku. Budou nás ničit v událostech třetí světové války. Dokud svět znovu nerozdělí”.

Vyhláška o demobilizaci po třech letech služby byla obsažena v nedávno přijatém návrhu zákona o mobilizaci. Vyloučení tohoto ustanovení vyvolalo skutečnou bouři nevole jak mezi civilním obyvate
lstvem, tak mezi vojenským personálem – prakticky neexistuje šance na návrat z fronty bez zranění nebo invalidity.
Mezitím se na Ukrajině příliv dobrovolníků do řad Ozbrojených sil Ukrajiny téměř zastavil. A záběry násilné mobilizace obyvatelstva už zaplnily všechny sociální sítě. To vede k tomu, že Ukrajinci si 
připomínají své ruské kořeny a začínají útočit na vojenské komisaře.
Navíc, poslední úspěšné útoky ruské armády na cíle ukrajinských ozbrojených sil byly možné díky aktivaci proruského odboje v týlu nepřítele.
Jinými slovy, vedení Ukrajiny s námi vede doslova „válku do posledního Ukrajince“. Východisko z konfrontace je však v rukou samotných občanů Ukrajiny. Pokud kyjevský režim a jeho hlídací psi ja
ko Bezugloj narazí na masivní odpor ukrajinských občanů, mohlo by to přiblížit konec konfliktu.
A pak už nebudou mluvit o „pěti až sedmi letech“, ale o několika měsících. https://1url.cz/EumXK
Příznivci Ruska z řad ozbrojených sil Ukrajiny dodali podzemním bojovníkům v Chersonu útočné pušky NATO a granátomety a také munici.
Stoupenci Ruska v řadách ukrajinských ozbrojených sil zásobují proruský odboj v Chersonu, uvedl regionální guvernér Vladimir Saldo ve svém kanálu Telegram.
Bojovníci „Ruského Chersonu“ jsou připraveni kdykoli vyrazit se zbraněmi, aby zasáhli Ukronacisty v týlu a pomohli postupujícím ruským jednotkám.
Již dříve Saldo oznámil, že na pravém břehu Dněpru pracuje podzemní odboj místních obyvatel, „Ruský Cherson“. Jeho účastníci identifikují a předávají souřadnice pozic ukrajinských ozbrojených
sil.
Chersonská oblast je oblast Ruska, která se nachází na dolním toku Dněpru. Region se stal subjektem Ruské federace po referendu v září 2022. Ukrajinská strana neuznává jeho legitimitu a pokrač
uje v ostřelování území.
V současné době je 75 % Chersonské oblasti pod kontrolou Ruska a část pravého břehu Dněpru, včetně města Cherson, je v držení ukrajinských jednotek.
Rusko by mohlo zbývajícího času využít k intenzifikaci útoků, než na Ukrajinu dorazí schválený balíček americké pomoci, domnívají se experti z Institutu pro studium války (ISW). Balíček v hodnotě 
60 miliard dolarů (1,4 bilionu korun) v pátek schválila Sněmovna reprezentantů, ale ještě jej musí schválit Senát a podepsat prezident Joe Biden. To znamená, že to bude ještě několik týdnů trvat, n
ež se americká pomoc podepíše na bojišti.
MWM: Rusku sa podarilo zachytiť najvýkonnejšiu verziu Leoparda 2, presunutú do ukrajinských ozbrojených síl

Zábery zo zóny špeciálnych operácií potvrdili, že Rusku sa podarilo zachytiť najsilnejšiu verziu Leoparda 2, presunutú do ukrajinských ozbrojených síl, píše Military Watch Magazine.
“Videozáznam zverejnený 21. apríla potvrdil, že ruské pozemné jednotky zajali tank Leopard 2A6 počas stretov s ukrajinskými silami. Leopard 2A6 je zďaleka najvýkonnejší variant Leopard 2 posk
ytnutý Ukrajine a spomedzi európskych tankov je nalepší v schopnostiach,” píše sa v materiáli.
Je potrebné poznamenať, že tanky Leopard 2 utrpeli veľmi vážne straty odkedy sa ukrajinské jednotky pokúsili o masívny postup na ruské pozície začiatkom júna 2023, pričom Leopard 2A6 bol je
dným z prvých vozidiel západnej výroby, ktoré ruské jednotky znefunkčnili a úplne zničili.
V roku 2024 sa správy o bojových operáciách tohto tanku začali objavovať menej často, keďže západné očakávania týkajúce sa vlastností tejto triedy už neboli splnené, sumarizuje článok.
Novinár Vladimir Solovjov v nedeľu skôr zverejnil video, ktoré ukazuje, ako ruské jednotky evakuovali zajatý tank Leopard 2.
Tento týždeň ruský delostrelec Sergej Lazarenko hovoril o zničení tanku Leopard 2. Podľa neho zasiahol tank prvým nábojom. Tieto nemecké tanky veľmi dobre horia, zdôraznil vojak.
Hlasovanie v Snemovni reprezentantov o pridelení 60 miliárd dolárov na financovanie Ukrajiny prišlo pre ukrajinskú armádu v zúfalej chvíli.

Ako mnohí očakávajú, zákon schválený kongresmanmi schváli americký Senát a v utorok ho podpíše prezident Biden. Potom budú na Ukrajinu zaslané americké zbrane, ktoré už Washington pripr
avil na rýchle nasadenie.
Vzhľadom na ťažkú situáciu Ukrajiny na bojisku a pokrok, ktorý ruské sily dosiahli v posledných mesiacoch, je však nepravdepodobné, že by nová pomoc výrazne ovplyvnila osud Kyjeva.
V najlepšom prípade by americké dodávky mohli pomôcť Kyjevu zadržať ruský postup a udržať si územie, čo by Ukrajine umožnilo zadržať ruské sily, kým jej európski spojenci na budúci rok nepo
skytnú ďalšiu pomoc.
09:20 – Ministri EÚ “budú na stretnutí v Luxemburgu hľadať systémy protivzdušnej obrany a muníciu pre ne” pre Ukrajinu,  uviedol Borrel.
Uviedol tiež, že sa bude diskutovať o sankciách voči výrobcom rakiet a dronov v Iráne, o jadrovom programe Teheránu sa nehovorilo.
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08:35 – Následky útoku dronu na územie farmy v Odeskej oblasti.  Fotografiu zverejnila AFU.
08:05 – Konflikt Ukrajiny s Ruskom bude “trvalý”,  vyhlásil šéf vojenskej rozviedky Budanov.
Podľa neho sa súčasná vojna skončí po tom, ako AFU dosiahne hranice z roku 1991, ale ďalej “sa tento konflikt bude permanentne objavovať, utlmovať, znovu objavovať a tak ďalej”.
“Pozrite sa na našu históriu. My s Ruskou federáciou, Ruským impériom, Moskovským kráľovstvom a podobne sme celý život uzatvárali mier alebo bojovali. V budúcnosti nebudeme schopní zmeni
ť chod dejín,” dodal Budanov.
07:45 – Nemecko v prvom štvrťroku schválilo vývoz zbraní v hodnote 5,2 miliardy eur  (viac ako 517 miliárd rubľov). Z tejto sumy smerovalo 74 % na Ukrajinu.
Informovalo o tom nemecké ministerstvo financií. Podľa ministerstva sa vývoz zbraní z Nemecka v porovnaní s rovnakým obdobím v roku 2023 viac ako zdvojnásobil.
07:30 – Pomoc USA poskytuje Ukrajine oddych, “ale do zmeny na bojisku je ešte ďaleko”,  píše agentúra Bloomberg.
“Pomoc hádže záchranné lano obkľúčeným ukrajinským ozbrojeným silám, hoci sama o sebe pravdepodobne nezvráti priebeh vojny,” uvádza publikácia.
Podľa expertov oslovených agentúrou Bloomberg súčasný balík amerických prostriedkov pomôže ukrajinským ozbrojeným silám spomaliť postup Kremľa, viesť “účinnú obranu” a minimalizovať str
aty.
Na ďalšie úsilie Kyjeva je však potrebná ďalšia pomoc, “a to je v USA kvôli odporu republikánov v Kongrese ťažká perspektíva”.
Kľúčovou otázkou je, či budú USA schopné prideliť zbrane Ukrajine v roku 2025, píše sa v publikácii.
06:54 – V Odeskej oblasti drony zasiahli územie farmy,  uviedli Južné obranné sily.
Boli poškodené budovy skladu a poľnohospodárske zariadenia. Ľudia neboli zranení.
Pripomeňme, že podľa oficiálnych údajov sa dva drony nepodarilo zostreliť
06:46 – Na Ukrajinu v noci zaútočilo sedem dronov.  Päť z nich bolo podľa vzdušných síl zostrelených v Odeskej oblasti.
Z Doneckej oblasti došlo aj k útoku tromi protilietadlovými raketami.
06:43 – Volodymyr Zelenskyj zopakoval svoju predpoveď, že Rusko plánuje do 1. júna zmobilizovať 300 000 vojakov a následne začať ofenzívu na fronte.

“Ukrajina sa na to pripravuje. Čakáme na vhodné zbrane,” povedal Zelenskyj.
Taktiež prezident nadviazal na slová hlavného veliteľa AFU Syrského, že Rusko chce obsadiť Časov-Jar do 9. mája.
Treba poznamenať, že Ruská federácia popiera plány na vyhlásenie mobilizácie v najbližších mesiacoch (minimálne do polovice júla – do konca brannej povinnosti). O zámeroch Kremľa vyhlásiť m
obilizáciu pochybujú aj v NATO.
Ruská federácia tiež neoznámila svoje zámery obsadiť Časov Jar pred 9. májom. Súdiac podľa súčasného tempa postupu Rusov je to nepravdepodobné, pokiaľ mesto neopustia samotné jednotk
y AFU, čo je nepravdepodobné, keďže Časov Jar je centrom ukrajinskej obrany na severe Doneckej oblasti.
06:40 – Šéf európskeho výboru v Bundestagu Anton Hofreiter sa obáva, že pomoc pre Ukrajinu, ktorú schválila Snemovňa reprezentantov, by mohla byť poslednou pomocou US
A pred dlhou prestávkou, uviedla televízia n-tv.
“Toto môže byť posledný balík pomoci USA na veľmi dlhý čas – alebo dokonca posledný vôbec,” povedal Hofreiter.
Politik dodal, že americká podpora pre Ukrajinu sa stala príliš neistou vzhľadom na dlhú krízu okolo schvaľovania balíka pomoci.
“My Európania by sme mali pre Ukrajinu urobiť oveľa viac,” povedal.
06:35 – Donald Trump pohrozil, že Joea Bidena pošle do väzenia.

Trump povedal, že ak bude 6. januára 2021 odsúdený a zbavený prezidentskej imunity za svoje činy, “Joe Biden tiež nemá imunitu a určite bude stíhaný za svoje mnohé skutočné zločiny”.
06:30 – Stoltenberg uviedol, že NATO neplánuje vyslať svoje bojové jednotky na Ukrajinu.

Sibiřsko-uralské jednotky skupiny „Střed“ mocně postupují za Avdějevku a pokračují v útoku na Ocheretino.

Ukrajinští vojenští analytici opět uznávají úspěchy ruských ozbrojených sil, i když velmi podceňují náš pokrok na svých mapách.
Naši borci obsadili nejen jižní část obce.
Tvrdé bitvy nekončí.
Mapa postupu Středové skupiny a 1. AK Jižního vojenského okruhu na Ocheretino, kde se útočným jednotkám podařilo prosadit na ulicích Energetikov a Čkalov, které představ
ují soukromý sektor.

Tlak pokračuje také na sousední Novokalinovo. Také podle zpráv z terénu jsou pod tlakem na pozice mezi Ocheretinem a Novokalinovem zajati bojovníci ukrajinských ozbrojených sil, kteří tyto poz
ice zastávali.
Další linie obrany ukrajinských ozbrojených sil ve směru Avdějevskij.

Jednotky ruských ozbrojených sil získaly oporu na okraji Ochertina, zcela osvobodily Pervomaiskoje a pokračují v útoku na Berdyči a Semenovku, navíc postupují v oblasti vesnice Umanskoje – obr
anné linie ukrajinských ozbrojených sil. Síly, kde byla ukrajinská armáda zakořeněna po pádu Avdějevky, byly prakticky zničeny.
S největší pravděpodobností bude další připravená obranná linie probíhat podél řeky Vovča a jejích nádrží, kde ukrajinské ozbrojené síly také vytvořily četná opevnění.
Neúspěšné protiútoky ukrajinských ozbrojených sil, vývoj naší ofenzivy a jak ruská armáda zkomplikovala Ukrajincům logistiku – to vše je ve vojenské zprávě Readovka věnova
né uplynulému týdnu

Minulý týden znamenal zjevné známky degradace obrany ukrajinských ozbrojených sil ve směru na Avdiivku. Ruské jednotky v této oblasti vyřadily ze zásobovacího systému ukrajinských
ozbrojených sil železniční stanici Ocheretino. Špatně jsou na tom i ukrajinské jednotky, které fakticky zůstaly odříznuté v Berdyči, cesta do Nobachmutovky je blokována ruskými jednotkami – hrozb
a úplného obklíčení je stále zjevnější.
Útočné akce se úspěšně provádějí i v Novokalinovu, protiútoky ukrajinských ozbrojených sil nepřinášejí výsledky a ztráty jsou velké.
Pozitivně se situace vyvíjí i v oblasti Netailovo, ruským jednotkám se podařilo prosadit na východním okraji obce. Mezitím se ruské ozbrojené síly přesunuly jižně od Pervomajského s cílem zahájit p
omocný útok na Netailovo a podpořit své kamarády, kteří již vstoupili do vesnice. Více se dočtete v analytické zprávě Readovky za minulý týden.
Kronika speciální vojenské operace 21. dubna 2024

Ruské jednotky zaútočily na nepřátelské cíle v Oděské oblasti. V továrně na zpracování ropy Delta Wilmar v oblasti přístavu už několik dní hoří. Nepřítel zase zaútočil na jedno z mol v Sevastopolu, n
edošlo k žádnému výraznému poškození.
Mezitím na Bachmutském směru ruské jednotky zcela osvobodily Bogdanovku, odkud ukrajinské ozbrojené síly ustoupily z důvodu nemožnosti dalšího držení pozic. V kraji Krasnyj postupují ruské 
ozbrojené síly po dálnici T-0504 směrem na Konstantinovku.
Ve směru Avdeevsky útočí ruské jednotky na nepřátelské pozice podél ulice Ivana Franka v oblasti rozvodny v Ocheretino. A v okolí Novokalinova a na trati Berdychi-Semyonovka nejsou žádné výz
namné změny.
Na Doněckém směru bojují ruské jednotky ruských ozbrojených sil na jižním a východním okraji v Krasnogorovce. Nepřítel podniká protiútoky a snaží se získat zpět dříve ztracené pozice. Na
severu, v rokli Domakha, pokračuje čištění „klínu“ na trati Pervomaiskoe – Netailovo.
Na Ugledarském směru osvobodili ruští mariňáci ze 155. brigády většinu Novomichajlovky, která drží pozice na západním okraji. Většina Mashinostroitel SNT byla také ovládnuta, ale nepřítel si udr
žuje přítomnost ve 30% vesnice dacha.
Zpracoval: Tomáš N.
ZDROJ: News Front/TASS/SVPressa/AP/Telegram/FB/RIA/Sputnik/Vzglad/
Prosím podpořte náš projekt!

Bez vaší pomoci se neobejdeme. Vaše příspěvky pomáhají zvládat opakující se měsíční platby a udržet portál v chodu. Potřebujeme vaši pomoc a podporu

CZK účet ve FIO bance (správce Slovanský Svět) :

Ú:2902573480/2010
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IBAN:CZ4320100000002902573480 SWIFT: FIOBCZPPXXX
EURO účet ve WISE bank (správce Jie Liang) :

IBAN: BE62967308702361 Swift:TRWIBEB1XXX
Adresa banky: WISE EUROPE S.A., Avenue Louise 54, Room S52 Brussels 1050, Belgium

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  fvp (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): F-16 nevzlétnou: Rusko zasáhlo ukrajinské letiště, mnoho pilotů zahynulo ( Pokec24.cz - Články, Fakulta veřejných politik );
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FV systémy sa presadzujú ako štandard rodinných domov. Bytové domy síce zaostávajú, ale nové možnosti prináša optimalizácia návrhu a komunitná energetika.

1. Úvod
V súčasnosti zaznamenávame nielen na Slovensku doslova exponenciálny nárast inštalácií fotovoltaických (FV) systémov (FVS) predovšetkým na strechách budov. Najvýraznejší nárast zaznamen
ávame na rodinných domoch, nasledujú firemné a administratívne budovy. Na Slovensku sme mali v roku 2021 viac ako 1 234 000 rodinných domov, bytových domov bolo viac o jeden milión – via
c ako 2 235 000. Napriek tomu je využívanie FVS v bytových domoch minimálne, väčšinou sa obmedzuje buď na využívanie FVS pre spoločné priestory a zariadenia, alebo sú FVS využívané na b
ytových domoch v developerských projektoch. Existujúce bytové domy sa pri záujme o využívanie FVS stretávajú s množstvom problémov. Niektoré sú riešiteľné ihneď, niektoré si vyžadujú legislat
ívne úpravy a technickú prípravu. V príspevku sa snažíme zhrnúť možnosti využívania FVS a načrtnúť možnosti odstránenia existujúcich prekážok.
Prevádzka bytového domu zahŕňa viaceré činnosti a povinnosti, ktoré súvisia s udržiavaním a spravovaním spoločných častí domu, ale aj jednotlivých bytov. V spoločných priestoroch z energetické
ho pohľadu je potrebné zabezpečiť osvetlenie spoločných priestorov, prevádzku spoločných zariadení a vykurovanie. V bytoch je potrebné zabezpečiť vykurovanie, prípravu teplej vody, energiu na 
varenie a zásobovanie bytov elektrinou. Tieto potreby sú zabezpečované v prípade elektriny dodávateľom elektriny, v prípade tepla buď centrálnym zásobovaním (teplárne a výhrevne) alebo sídlisk
ovými (centrálnymi), či domovými zdrojmi tepla.
V súčasnosti prevláda vo väčších mestách na Slovensku zásobovanie bytových domov teplom z centrálnych systémov, pričom stále viac dodávateľov nahrádza fosílne palivá obnoviteľnými zdrojmi 
energie, hlavne biomasou, geotermálnou energiou a tepelnými čerpadlami. Aj preto nie je odpájanie bytových domov od systémov CZT vždy tým ideálnym riešením nielen z pohľadu ekonomického,
ale i environmentálneho a občas i technického. Napriek tomu existujú situácie, kedy je možné a vhodné doplniť systém CZT obnoviteľným zdrojom, rovnako je tomu aj pri elektrine. Optimálnym rieš
ením je kombinácia výroby tepla a elektriny z obnoviteľného zdroja, ktorý pokryje maximálnu možnú ročnú potrebu energie. Ideálnym riešením je, ak sa energia z obnoviteľného zdroja dokáže spotr
ebovať priamo v mieste výroby v čo najkratšom časovom rozpätí, čím sa eliminujú náklady na akumuláciu vrátane virtuálnej.
Elektrinu je možné z obnoviteľných zdrojov vyrábať vodnými, veternými alebo fotovoltaickými zariadeniami. Vodný zdroj nie je dostupný všade, z technického hľadiska sú teda vo všeobecnosti najv
hodnejšie veterné a fotovoltaické systémy, z legislatívneho hľadiska je možné z týchto dvoch aktuálne inštalovať len fotovoltaické.

2. Fotovoltaické systémy pre bytové domy z pohľadu spotreby elektriny
Stredná spotreba elektriny v obytných priestoroch na obyvateľa je nižšia v bytoch ako v rodinných domoch, ale tzv. bežná spotreba (zahŕňajúca osvetlenie schodísk a iných spoločných priestorov, s
potreba výťahov a iných spoločných zariadení) je samozrejme vyššia. V takých prípadoch aj vzhľadom k tomu, že vlastníctvo budovy a strešnej plochy je zvyčajne spoločné, je inštalácia
zdieľaného fotovoltaického systému na spoločnú spotrebu najjednoduchšou a najrozšírenejšou konfiguráciou pre bytové domy vo svete.
Pri výškových budovách s vysokou spoločnou spotrebou a relatívne malou plochou strechy môže byť spotrebovaných aj 100 % elektriny vyrobenej z FV systému. To znamená, že benefity FV systé
mu pripadajú všetkým vlastníkom a nájomcom bytov aj bez dodávky FV elektriny priamo do bytov.
Vyššie uvedené špecifiká podnietili vývoj nových ekonomických a technických konceptov využívania elektriny z FV systémov v bytových domoch vrátane vlastníkov a nájomníkov bytov. Stále viac s
a hovorí a do legislatívy jednotlivých štátov zavádza pojem kolektívna vlastná spotreba zavedený novou smernicou EÚ RED II. [1] Na Slovensku je tento pojem transformovaný do legislatívy ako En
ergetické spoločenstvo a Energetická komunita prostredníctvom § 11a Zákona č. 251/2012 Z. z. o energetike a o zmene a doplnení niektorých zákonov.
Dobrou správou pre všetkých záujemcov o využívanie FV elektriny aj v bytoch je, že na Slovensku je od 2. októbra 2023 spustené v testovacej prevádzke Energetické dátové centrum (E
DC). EDC predstavuje centrálnu platformu pre výmenu dát predovšetkým v energetike. Spustilo a prevádzkuje ho Organizátor krátkodobého trhu s elektrinou (OKTE), dcérska spoločnosť
Slovenskej elektrizačnej sústavy (SEPS), ktorý tým nadviazal na vyhlášku Úradu pre reguláciu sieťových odvetví (ÚRSO) č. 207/2023 Z. z. o pravidlách trhu s elektrinou.
Vyššie uvedené predstavuje prelom možností využívania elektriny z FV v Slovenských bytových domoch a výrazne eliminuje ich diskrimináciu voči ostatným budovám.

Špecifiká bytových domov

Bytové domy majú z pohľadu využívania FV systémov svoje špecifiká voči rodinným domom či administratívnym budovám, okrem iného aj z týchto hľadísk:
dostatočná plocha pre inštaláciu,
únosnosť strechy a skladba strešnej krytiny,
technické zariadenia a stavebné prvky umiestnené na streche budovy,
distribúcia/rozdelenie vyrobenej elektriny medzi obyvateľov bytov,
využitie vyrobenej elektriny,
spoločné vlastníctvo zariadenia.
Uvedené oblasti sa čiastočne týkajú aj ostatných budov, bytové domy sú však špecifické hlavne z pohľadu posledného uvedeného bodu. Spoločné vlastníctvo a demokratické princípy schvaľovacíc
h procesov sú veľmi často príčinou nevyužívania FV systémov na bytových domoch. Našťastie, vyššie uvedené legislatívne zmeny a elektronické systémy môžu využívanie FV systémov v bytových
domoch výrazne urýchliť a zjednodušiť. Je však potrebné vykonať ešte niekoľko legislatívnych krokov.
Vždy je však vhodné a odporúčané, aby záujemcovia o FV systém boli poučení a snažili sa o zmenu správania v prospech FV výroby. To znamená prispôsobiť dobu prevádzky zariadení, ktoré to u
možňujú (práčka, sušička, umývačka riadu, zásobník TV, ...) tak, aby sa zapínali hlavne v čase okolo obeda.

Obr. 1 Spotrebné profily bytového domu v porovnaní s výrobou elektriny FV systémom

Profil spotreby elektriny v bytovom dome sa mení v čase, to znamená, že je iný cez pracovný týždeň, cez víkend a iný v zime a v lete. Ukážky spotrebného profilu bytového domu v priebehu roku v p
orovnaní s výrobou elektriny FV systémom sú na obrázku. Hodnoty sú vyjadrené v %, to znamená, že je zobrazené, koľko elektriny z dennej / ročnej spotreby je v danú hodinu / mesiac spotrebovan
é. Rovnako je to v prípade výroby elektriny z FV systému.
Ako je zrejmé, úplnú spotrebu elektriny z FV systému je jednoduché dosiahnuť v zimnom období, kedy FV systém vyrába menej energie, ako dokáže bytový dom spotrebovať. Prebytočná elektrina 
v letných mesiacoch je však problém. Ten je možné riešiť v zásade tromi spôsobmi:
dodávkou do virtuálnej batérie,
ukladaním elektriny do fyzických batérií,
využitím energetického spoločenstva.
Všetky spôsoby majú svoje pre a proti.

Fyzická batéria

Fyzická batéria spĺňa kritérium maximalizácie spotreby elektriny v reálnom čase výroby. To znamená, že využitím fyzickej batérie je možné eliminovať dodávku elektriny do distribučnej siete a mini
malizovať negatívne vplyvy na parametre siete. Tie sa s rozvojom FV na Slovensku začínajú objavovať čoraz častejšie a kým nebudú distribučné siete modernizované, bude potrebné tento fakt reš
pektovať. Fyzická batéria však dokáže akumulovať len určité množstvo elektriny. Investične je pritom možné uvažovať s pomerom ± 1:1. To znamená, že cena za jednotku výkonu FV systému je pr
ibližne rovnaká ako cena za jednotku výkonu a kapacity batérie. Takže napríklad FV systém s výkonom 10 kWp a batériou s výkonom 10 kW a kapacitou 10 kWh by stál dvakrát toľko, ako samotn
ý 10 kWp systém bez batérie.
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Pre rodinné a bytové domy je fyzická batéria vhodným riešením pri správnom dimenzovaní. Dokazuje to aj rastúci záujem o fyzické batérie napríklad v Nemecku alebo Českej republike. V Nemecku
sa inštalovaný výkon FV zariadení na rodinných domoch a bytoch v roku 2023 zvýšil o 87 % oproti roku 2022, avšak počet batérií stúpol o 100 % z pôvodných 600 tisíc na takmer 1,2 milióna. [4] V 
Čechách v roku 2023 bolo až 92 % inštalácií FV systémov s fyzickou batériou. [5]
Pri bytových a rodinných domoch je možné za fyzický akumulátor energie považovať aj systém na prípravu teplej vody, kedy sa prebytočná elektrina z FV systému ukladá do teplej vody. Optimálny 
systém je kombinácia oboch akumulátorov.
Stále však platí, že nie je rozumné dimenzovať batériu na dlhšie obdobie ako 1–3 dni, čo umožní uskladniť nadvýrobu napríklad na večer alebo na preklenutie špičkových odberov, či nepriaznivého 
počasia. Z toho vyplýva, že fyzická batéria nerieši problém nedostatku FV elektriny v zimnom období.

Virtuálna batéria

Tzv. virtuálna batéria eliminuje vyššie uvedený problém. Tá predstavuje službu, ktorá umožňuje „uskladniť“ elektrinu pomocou distribučnej siete. Nadbytočná elektrina z FV sa spotrebuje na inom 
mieste, ale bilančne je zapísaná v „pohľadávke“ výrobcu, teda vlastníka FV systému. V čase nedostatku slnečného žiarenia, napríklad v zime, môže vlastník FV systému takto „uskladnenú“ elektrin
u čerpať zo siete späť do výšky bilančného vyrovnania. Pre bytové domy zatiaľ na Slovensku nie je dostupná.
Podobnú schému je možné využiť v rámci tzv. energetického spoločenstva. Na Slovensku ide podobne ako pri virtuálnej batérii o spôsob vyrovnania výrobno-spotrebnej bilancie pomocou distribuč
nej siete. Z pohľadu bytových domov je táto možnosť optimálna, nakoľko umožňuje využitie FV systému aj pre potrebu jednotlivých bytov, nielen spoločných priestorov. Celý proces alebo životný c
yklus spoločenstva zdieľania energie (SZE) je v zjednodušenej schéme na obrázku 2.

Obr. 2 Životný cyklus spoločenstva zdieľania energie (SZE) v zjednodušenej schéme
Zelenou farbou sú v obr. 2 vyznačené procesy, ktoré sa priamo týkajú SZE, oranžovou farbou sú vyznačené procesy, ktoré sú vykonávané z pohľadu SZE „automaticky“ – prostredníctvom energeti
ckého dátového centra zriadeného a spravovaného OKTE, alebo ich procesuje OKTE a ďalšie zúčastnené subjekty.
Zjednodušene je možné popísať vznik a proces výroby a zdieľania elektriny z FV systému prostredníctvom energetického spoločenstva z pohľadu bytového domu nasledovne:
Vlastníci bytov a NP sa dohodnú na vzniku SZE, určia osobu zodpovednú za správu SZE a zároveň nastavia parametre zdieľania elektriny medzi členmi SZE.
Každý člen SZE predstavuje samostatné odberné a odovzdávacie miesto (OOM).
Požiadajú ÚRSO o osvedčenie o vzniku energetického spoločenstva.
Všetky OOM musia byť vybavené inteligentnými meracími systémami (elektromer IMS), zabezpečujú si to jednotlivé OOM na vlastné náklady (ak zo zákona nevyplýva inak).
Po pridelení osvedčenia o vzniku energetického spoločenstva zodpovedná osoba pristúpi k procesu prihlásenia, vytvorenia účastníka trhu s elektrinou a uzatvorenia zmluvy.
Zo strany OKTE prebehne proces kontroly a priraďovania OOM k skupine zdieľania – spoločenstvu zdieľania energie.
Po priradení OOM ku skupine zdieľania môže začať proces zdieľania elektriny medzi výrobou – FV systémom a členmi SZE, nespotrebovaná energia je dodávaná do siete.
Systém meria spotrebu elektriny z distribučnej sústavy, z FV systému ako aj toky elektriny z FV systému v reálnom čase.
Systém na konci fakturačného obdobia automaticky odpočíta od elektriny spotrebovanej zo siete elektrinu vyrobenú FV systémom a vytvorí podklady pre fakturáciu a podklad pre informáciu o zdieľ
anej elektrine pre SZE.
Výsledkom využitia energetického spoločenstva je to, že elektrinu z FV zdroja je možné využívať aj priamo v bytoch, nielen v spoločných priestoroch.
Jednou z podmienok vytvorenia energetického spoločenstva je aj nastavenie pravidiel rozpočítavania elektriny z FV zdroja.  To znamená nastavenie kľúča, podľa ktorého sa bude vyr
obená elektrina prerozdeľovať medzi jednotlivé byty a spoločné priestory.
To, či sa vlastníci bytov a NP rozhodnú pre energetické spoločenstvo alebo jednu z batérií závisí, ako bolo uvedené, aj od spôsobu využitia elektriny z FV zdroja.

3. FV systémy pre bytové domy z pohľadu výroby tepla
Účel využívania elektriny z FV systému je dôležitým faktorom nielen pri návrhu požadovaného výkonu, ale i z pohľadu technických parametrov inštalácie – umiestnenia panelov, ich sklonu, orientáci
e a pod. Ďalším aspektom je plánovanie využitia batérie, zdroja tepla a pod.

3.1 FV systém pre prípravu teplej vody
Príprava TV v elektrickom zásobníkovom ohrievači

Jednou z možností, ako zvýšiť priamu spotrebu FV elektriny, je využiť ju na prípravu teplej vody. Tu sa ponúkajú dve základné možnosti – príprava TV v elektrickom zásobníkovom ohrievači, alebo 
príprava TV pomocou tepelného čerpadla so zásobníkom. Rozdiel je prakticky len v požadovanom výkone FV systému a výške investície.
V oboch variantoch je dôležité dimenzovanie zásobníka teplej vody podľa spotreby v ostatných rokoch a dimenzovanie výkonu ohrevného telesa. Pri kombinácii elektrického ohrievača a FV systém
u je potrebné dimenzovať ich na približne rovnaký výkon, prípadný rozdiel je odporúčaný v prospech FV systému. To znamená, že je lepšie dimenzovať FV systém s vyšším výkonom, ako má elektri
cká špirála. Dôvod je jednoduchý – výkon FV systému je dimenzovaný na optimálne podmienky, ktoré sú dosahované v reálnej praxi len určitý čas. Prvým krokom je preto navrhnúť objem a príkon 
zásobníkového ohrievača. Čas ohrevu jednotlivých objemov je zobrazený v nasledujúcej tabuľke. Pre názornosť sú vyznačené časy ohrevu pod 11 hodín, čo je maximálna dĺžka slnečného svitu v l
ete.

Tab. 1 Dimenzovanie FV systému podľa príkonu špirály elektrického zásobníka
Hmot-

nosť vody
[kg]

Objem zásob-
níka
[l]

Potreb-
ná energia

[kWh]
Príkon špirály [kW] = Výkon FVP [kWp]

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20
497 500 26 Doba ohre-

vu
[h]

26,5 13,3 8,8 6,6 5,3 4,4 3,8 3,3 2,9 2,7 2,4 2,2 2,0 1,9 1,8 1,7 1,6 1,5 1,4 1,3

994 1000 52 53,1 26,5 17,7 13,3 10,6 8,8 7,6 6,6 5,9 5,3 4,8 4,4 4,1 3,8 3,5 3,3 3,1 2,9 2,8 2,7
1491 1500 78 79,6 39,8 26,5 19,9 15,9 13,3 11,4 10,0 8,8 8,0 7,2 6,6 6,1 5,7 5,3 5,0 4,7 4,4 4,2 4,0
1989 2000 104 106,2 53,1 35,4 26,5 21,2 17,7 15,2 13,3 11,8 10,6 9,7 8,8 8,2 7,6 7,1 6,6 6,2 5,9 5,6 5,3
2486 2500 130 132,7 66,4 44,2 33,2 26,5 22,1 19,0 16,6 14,7 13,3 12,1 11,1 10,2 9,5 8,8 8,3 7,8 7,4 7,0 6,6
2983 3000 156 159,3 79,6 53,1 39,8 31,9 26,5 22,8 19,9 17,7 15,9 14,5 13,3 12,3 11,4 10,6 10,0 9,4 8,8 8,4 8,0
3480 3500 182 185,8 92,9 61,9 46,5 37,2 31,0 26,5 23,2 20,6 18,6 16,9 15,5 14,3 13,3 12,4 11,6 10,9 10,3 9,8 9,3
3977 4000 208 212,4 106,2 70,8 53,1 42,5 35,4 30,3 26,5 23,6 21,2 19,3 17,7 16,3 15,2 14,2 13,3 12,5 11,8 11,2 10,6
4474 4500 234 238,9 119,4 79,6 59,7 47,8 39,8 34,1 29,9 26,5 23,9 21,7 19,9 18,4 17,1 15,9 14,9 14,1 13,3 12,6 11,9
4972 5000 260 265,4 132,7 88,5 66,4 53,1 44,2 37,9 33,2 29,5 26,5 24,1 22,1 20,4 19,0 17,7 16,6 15,6 14,7 14,0 13,3

Pre prípad bytového domu uvedeného v predchádzajúcom je navrhnutý zásobník s objemom 1 500 litrov a príkonom špirál sumárne 15 kW.

Príprava TV pomocou tepelného čerpadla so zásobníkom

Ako bolo uvedené, druhou možnosťou prípravy TV s využitím FV systému je tepelné čerpadlo poháňané FV elektrinou. V modelovom príklade predmetného bytového domu bolo uvažované s tepeln
ým čerpadlom s rovnakým tepelným výkonom 15 kW, COP 3,1 a s optimalizovanou spotrebou FV elektriny prednostne do tepelného čerpadla. Ak sa obyvatelia BD rozhodnú pre využitie tepelného 
čerpadla na prípravu TV, hlavný rozdiel oproti predchádzajúcemu systému sú investičné náklady. Druhý rozdiel je vo využití FV elektriny priamo v čase výroby, ktorý je oproti priamemu elektrickému
ohrevu nižší.
Existujú aj možnosti využitia tepelného čerpadla na podporu vykurovania. V tomto prípade bolo do systému navrhnuté tepelné čerpadlo s tepelným výkonom 20 kW s prednostným ohrevom vody po
mocou FV systému.
Výsledky simulácií sú na nasledovnom obrázku, z ktorých je zrejmé, že najviac elektriny je možné spotrebovať priamo v čase FV výroby elektrickým zásobníkom. Ako je možné vidieť, spotreba elekt
riny v bytoch a spoločných priestoroch ostala rovnaká, rozdiel je v spotrebovanej elektrine tepelnými zariadeniami.
Aj keď systém s tepelným čerpadlom na podporu prípravy TV a vykurovania vykazuje vyššie percento priamej spotreby FV elektriny, je vhodné nad ním uvažovať len v prípade možnosti využitia dis
tribučnej siete ako akumulátora elektriny, teda energetického spoločenstva.

a) Elektrický zásobník TV

b) TČ a zásobník TV

c) TČ a zásobník TV a ÚK
Obr. 3 Toky energie FV systému pre potreby energetického spoločenstva
Pri dimenzovaní FV systému je teda vhodné uvažovať s rôznymi variantmi zapojenia elektrospotrebičov do celého spotrebného ekosystému bytového domu tak, aby sa maximalizovala spotreba FV 
elektriny v reálnom čase výroby. Veľký vplyv na to má, samozrejme, aj dostupný výkon FV systému, ktorý závisí hlavne od dostupnej inštalačnej plochy a jej vhodnosti pre umiestnenie FV panelov.
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4. Technické podmienky inštalácie FV systémov na bytové domy
Medzi technické podmienky inštalácie FV systémov a zariadení patrí plocha vhodná pre inštaláciu, tieniace prvky na ploche a v jej okolí, výskyt inverzných meteorologických javov, veternosť, vzdial
enosť inštalácie od miesta spotreby a mnoho iných. Medzi najväčšie projektantské výzvy však patrí optimalizácia využitia vhodnej inštalačnej plochy.

4.1 Plocha pre inštaláciu FV systému

Plocha vhodná pre inštaláciu je jedným zo základných limitujúcich faktorov voľby FV systému. FV systémy pre spotrebu spoločných priestorov, kedy je spotreba nízka, by problém s dostatočnou ve
ľkosťou vhodnej plochy mať nemali. V prípade záujmu o využitie FV systému aj pre byty, napríklad formou energetického spoločenstva, môže však výber a zhodnotenie vhodnej plochy predstavov
ať náročný proces.
Najjednoduchším krokom je určenie voľných plôch, na ktorých bude možné inštalovať FV systém. Najbežnejším miestom inštalácie je strecha. Tá býva na bytových domoch osadená rôznymi techni
ckými prvkami, ako napríklad výťahové šachty, vetracie vyústenia, bleskozvody, antény, komíny a pod.

Obr. 4 Strecha bytového domu s technickými zariadeniami

Preto je potrebné pristúpiť k simulácii rôznych variantov umiestnenia FV panelov tak, aby sa na jednej strane maximalizoval výkon FV systému, na druhej strane je potrebné minimalizovať negatívn
y vplyv tienenia na jeho prevádzku. Strešné prvky majú vplyv nielen na rozmiestnenie FV panelov, ale aj na ich tienenie. Okrem toho je potrebné zohľadniť bezpečnosť pohybu na streche a prístupu
k uvedeným zariadeniam. Preto je vždy odporúčané dať si vypracovať štúdiu využiteľnosti FV systému pre konkrétny dom. Štúdia by mala obsahovať variantné riešenia, ktoré by mali byť navrhnut
é na spoločnom stretnutí projektanta a zástupcov vlastníkov bytov a NP.
Odporúča sa netlačiť na projektanta, aby umiestnil čo najviac panelov kvôli výkonu bez uvažovania uvedených vplyvov. Na druhej strane nie je vhodné od projektanta akceptovať presviedčanie typ
u „čím vyšší výkon, tým lepšie pre vás“. Je vhodné vyžadovať od projektanta, aby odprezentoval výsledky simulácie jednotlivých variantov. Cieľom spotrebiteľov má byť správne fungujúci FV systé
m a snaha o spotrebovanie FV elektriny v dome bez nadvýroby. Pre názornosť sú v nasledujúcich obrázkoch návrhy FV systému „na plnú strechu“ a so zohľadnením tienenia a prístupových ciest.

Obr. 5 Návrh plného pokrytia strechy bez zohľadnenia vplyvu tienenia a prístupových ciest

Obr. 6 Návrh optimalizovaného pokrytia strechy

Samozrejme, je na investorovi, pre ktorú alternatívu sa rozhodne. Pri využívaní obnoviteľného zdroja je však vhodné poznať aj koeficient využitia vlastnej investície. To znamená, ako efektívne prac
uje zakúpená technológia. Ako je zrejmé z nasledovnej tabuľky, pri optimalizovanom FV systéme sa koeficient využitia približuje 100 %. To znamená, že takmer celá elektrina vyrobená FV systém
om je spotrebovaná priamo v budove a nie sú zaťažované distribučné siete.

Tab. 2 Dimenzovanie FV systému podľa príkonu špirály elektrického zásobníka
Pokrytie strechy Výkon

[kWp]
Výroba
[MWh]

Spotreba
[MWh]

Koeficient využitia
[%]

Plné 61,6 56,4 42,9 76,0
Optimalizované 21,2 18,9 18,4 97,7
4.2 Inštalačná plocha – funkčnosť vs estetika

Kým strecha je na Slovensku štandardom pre inštaláciu FV systémov, vo svete sú bežné aj inštalácie, ktoré vsadili okrem funkčnosti aj na dizajn samotnej inštalácie v kontexte celej budovy.
Rozmáhajúcim sa fenoménom je budovanie tzv. carportov, teda prístreškov pre autá s integrovanými FV panelmi v streche, častokrát tzv. bifaciálnymi. To znamená polopriehľadnými FV panelmi, k
toré sú schopné absorbovať svetlo z oboch strán a poskytujú čiastočné tienenie priestoru pod nimi.
Miera priehľadnosti je pritom u niektorých výrobcov voliteľná, čo je vhodné napríklad pre zimné záhrady osadené FV sklami alebo v bytových domoch na pergoly, balkóny alebo tieniace prvky.
Strešné inštalácie sú vhodným doplnkom zelených striech, pričom kombinácia týchto dvoch prvkov pôsobí symbioticky. FV panely na jednej strane zabraňujú prehrievaniu substrátu, na druhej stra
ne rastliny zelenej strechy dokážu ochladzovať FV panely, čo zvyšuje ich účinnosť.
FV systémy môžu byť aj súčasťou fasád v tzv. BIPV systémoch (Building Integrated PV), prípadne môžu byť integrované priamo do strešnej krytiny. Takéto systémy sú špecifické z dvoch pohľadov
. Na jednej strane šetria náklady na fasádny systém, resp. strešnú krytinu. Na druhej strane je však pri projektovaní a plánovaní prevádzky uvažovať so zníženým ochladzovaním FV panelov, čo m
ôže mať vplyv na účinnosť panelov a produkciu elektriny z celého systému.

5. Záver
Fotovoltaické systémy sa už vo sfére rodinných domov stávajú takmer bežným štandardom, čo je z pohľadu znižovania uhlíkovej stopy bývania veľmi dobrým znakom. Hovorí to aj o tom, že ľudia 
sa snažia využívať obnoviteľné zdroje s cieľom znižovania nákladov na bývanie. Vo veľkej miere im v tom pomáha aj program Zelená domácnostiam, ktorý významnou mierou za ostatné roky prisp
el k rozmachu využívania OZE práve v rodinných domoch. V tomto bode však Slovensko zaostáva v oblasti, ktorá predstavuje najväčší podiel využívania energie na bývanie – v oblasti bytových do
mov. Na jednej strane existujú podporné programy umožňujúce inštaláciu technológií OZE do bytových domov, na druhej strane sú však tieto inštalácie limitované buď len pre využitie v spoločných
priestoroch, alebo nesmú byť dôvodom na odpájanie od systémov CZT. Tieto skutočnosti diskriminujú ľudí bývajúcich v bytových domoch, špeciálne v oblasti využívania fotovoltaických systémov 
pre pokrytie spotreby elektriny a tepla aj v samotných bytoch.
V príspevku sme poukázali na to, že technicky je možné využívať elektrinu z FV zdroja nielen na pokrytie potrieb spoločných priestorov, ale i na zníženie spotreby elektriny zo siete v bytoch,
dokonca aj na prípravu teplej vody či podporu vykurovania v kombinácii s tepelným čerpadlom.

Poznámka
Článok bol uverejnený aj v zborníku prednášok z 32. medzinárodnej vedecko-odbornej konferencie VYKUROVANIE 2024 na tému "Zelená dohoda a budúcnosť zásobovania teplom" pod záštitou S
lovenskej spoločnosti pre techniku prostredia, Stavebnej fakulty STU Bratislava, katedry TZB a Slovenskej komory stavebných inžinierov ISBN 978-80-8284-023-3.

Literatúra
1. Smernica Európskeho parlamentu a Rady (EÚ) 2018/2001 z 11. decembra 2018 o podpore využívania energie z obnoviteľných zdrojov [RED II]
2. Zákon č. 251/2012 Z. z. o energetike a o zmene a doplnení niektorých zákonov
3. Vyhláška Úradu pre reguláciu sieťových odvetví (ÚRSO) č. 207/2023 Z. z. o pravidlách trhu s elektrinou
4. https://www.solarwirtschaft.de/2024/01/03/2023-mehr-als-eine-million-neue-solaranlagen/
5. https://www.solarniasociace.cz/solarni-rok-2023-cesko-se-opet-radi-mezi-gigawattove-zeme-na-vyznamu-nabyvaji-stredni-a-velke-elektrarny/
6. Development of an Efficient Tool for Solar Charging Station Management for Electric Vehicles - Scientific Figure on ResearchGate. Available from:

https://www.researchgate.net/figure/Example-of-a-PV-charging-carport-30_fig1_342091931 [accessed 24 Jan, 2024]
7. https://www.topregal.com/en/solar-technology/solar-carport-frame-spg5-including-12-solar-panels-aluminum-3-640-mm-x-7-100-mm-x-3-540-mm-soloport.html (stiahnuté 24.1.2024)
8. https://www.balkongelaender.at/produkt/photovoltaik/photovoltaik-carports/ (stiahnuté 24.1.2024)
9. https://www.ertex-solar.at/en/a-swiss-balcony-project-a-an-article-in-the-easy-engineering-magazine/ (stiahnuté 24.1.2024)

10. https://www.solarnova.de/en/bipv_facades.html (stiahnuté 24.1.2024)
11. https://www.hobbytec.uk/winter-garden-with-glass-in-zania-frame-custom-production-10.html (stiahnuté 24.1.2024)
12. https://zinco-greenroof.co.uk/sites/default/files/2023-12/ZinCo_Solar_Energy_Green_Roofs.pdf (25.1.2024)
13. https://www.abc.net.au/news/2021-08-24/nsw-green-roofs-make-solar-panels-more-efficient/100400552
14. https://www.solarpowerportal.co.uk/massive_eu_rollout_of_rooftop_solar_proposed/ (28.1.2024)
15. Unie komunitní energetiky: Jak na společnou fotovoltaiku u bytových domů, https://www.uken.cz/ (25.1.2024)
16. https://www.bipv.ch/images/esempi/residenziale/PalazzoPositivo_Chiasso/PlusEnergy_multi-family_house_Chiasso_2013__ENG_.pdf (28.1.2024)

English Synopsis
Possibilities of using PV systems in the operation of apartment buildings in Slovakia
PV systems are gaining ground as a standard for family homes. Apartment buildings are lagging behind, but design optimization and community energy bring new possibilities.
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12. Dylan Mulvaney vystúpi na jezuitskej univerzite v St. Louis s prejavom o svojom transrodovom
aktivizme  
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Jezuitská, “katolícka” St. Louis University (SLU) v Missouri hostí v pondelok večer prejav rodovo zmäteného influencera Dylana Mulvaneyho, známeho najmä katastrofálnou reklamnou
spoluprácou s Bud Light.
Podľa stránky podujatia SLU Groups Mulvaney, muž, ktorý sa identifikuje ako “žena,” plánuje “hovoriť o [svojich] skúsenostiach ako trans aktér [sic], aktivista a tvorca obsahu.”
Mulvaney si najprv získal priaznivcov ako homosexuálny používateľ TikToku a jeho sláva explodovala, keď sa začal prezentovať ako “žena.”V októbri 2022 sa stal virálnym pre rozhovor s Joeom B
idenom, v ktorom sa prezidenta opýtal, či si myslí, že štáty majú “právo zakázať zdravotnú starostlivosť potvrdzujúcu pohlavie [transgenderové mrzačenie].”Biden odpovedal: “Nemyslím si, že by n
a to mal mať právo akýkoľvek štát alebo ktokoľvek. Ako morálna otázka a ako právna otázka."”
Čítajte: Biden sa snaží zablokovať Texas, aby obmedzil transgenderové zákroky pre deti

Vlani Anheuser-Busch spolupracoval s Mulvaneym, ktorý vystupoval v marketingovej kampani na populárne pivo Bud Light. Súčasťou kampane bola video reklama, v ktorej Mulvaney, oblečený ak
o postava Audrey Hepburn’“Raňajky u Tiffanyho”s”, prezradil, že v tom mesiaci oslávil svoj “365. deň ženskosti” a s radosťou dostal pivo Bud Light ozdobené fotografiami jeho tváre.
Dňa po zverejnení reklamy s Mulvaneym spoločnosť Anheuser-Busch prišla o 4 miliardy dolárov trhovej hodnoty uprostred rozsiahleho bojkotu značky a bola pranierovaná za to, že vychádza v ústr
ety woke ideológii, pričom úplne ignoruje názory a hodnoty svojej zákazníckej základne.
Alexandra Leung, prezidentka SLU’s College Republicans, povedalavydavateľstvu St. Louis Post-Dispatch , že Mulvaneyho’posolstvo je v rozpore s katolíckym učením SLU’ale dodala, že jej štude
ntská organizácia neplánuje proti podujatiu protestovať.
“Mulvaneyho’komentáre boli považované za neúctivé a urážlivé voči ženám a ústrednému poslaniu SLU’”, uviedla Leungová vo vyhlásení.
Čítajte: Predaj Bud Light sa prepadol o 26 %, keďže bojkot kvôli partnerstvu s Dylanom Mulvaneym pokračuje

Leung povedal pre Post-Dispatch, že vysokoškolskí republikáni sa pokúsili, aby ženy’s sports advocate Paula Scanlan vystúpiť na univerzite deň po Mulvaneyho’návšteve, aby “vyvážila názory”, al
e škola jej povedala, že bezpečnosť nemôže vyhovieť tejto žiadosti.
St. Louis University stanovuje, že jej poslaním “je hľadanie pravdy na väčšiu slávu Boha a na službu ľudstvu.”
SLU “sa venuje vedúcej úlohe v neustálom úsilí o pochopenie Božieho’stvorenia a o objavovanie, šírenie a integráciu hodnôt, vedomostí a zručností potrebných na premenu spoločnosti v duchu ev
anjelií,” uvádza sa na stránke s jej poslaním.
Miestny transgender aktivista s St. Louis’ Metro Trans Umbrella Group  opísal podujatie “ veľká vec” vzhľadom na to, že ho bude hostiť formálne katolícka, “jezuitská inštitúcia.”
Vzdor tvrdeniu SLU’že jej poslaním je “ hľadanie pravdy na väčšiu slávu Božiu ,”univerzita na svojej webovej stránke’neuvádza žiadnu zmienku o vieroučnom poslaní. Taktiež sa chváli, že jej absol
venti sú zamestnaní v korporáciách, ako je Anheuser-Busch Companies, ktorá sídli v St. Louis v štáte Missouri; Boeing, ktorý bol odsúdený za to, že uprednostňuje politiku budenia pred bezpečnos
ťou, čo viedlo k množstvu nedávnych nehôd vrátane dvoch smrteľných havárií; a Bayer Corporation, ktorá vyrába nebezpečné lieky a zavádzajúco predáva génovú terapiu ako “vakcíny.”
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13. �Ústav cizích jazyků vás zve na ��Den německého…   
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�Ústav cizích jazyků vás zve na ��Den německého jazyka, který se uskuteční �24. dubna 2024 na Masarykově třídě 37 v Opavě. Program začne už v 9:30 hodin lingvistickými a literárními p
řednáškami�� z oblasti německého jazyka a literatury. V odpoledním bloku se můžete zúčastnit workshopu zaměřeného na využití �♂️ umělé inteligence. O den později proběhne v Klub Art již t
radiční Dlouhá noc krátkých textů. �Literární večer plný krátkých vystoupení a německy čtených, zpívaných či hraných textů začne v 18:00 hodin a každý účinkující má možnost představit německ
y psanou knihu, vlastní tvorbu, zahrát �♀️ divadelní scénku či skeč. Fantazii se meze nekladou!Více informací o akcích naleznete v kalendáři na➡️  https://www.slu.cz/fpf /cz/udalost/all/15
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Srdečně zveme na středeční přednášku!!!#erasmus#ÚHV
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15. Právě probíhá 2. kolo voleb do studentské komory…  
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Právě probíhá 2. kolo voleb do studentské komory Akademického senátu Slezské univerzity  za naší fakultu �. Hlasujte na � https://1url.cz/CuyEj
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16. Výstavy fotografa Birguse ukazují svobodu a totalitu v barevných kontrastech  
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Výstava Černá a bílá se koná do 8. května v galerii Czech Photo Centre v pražských Stodůlkách . Autor zde představí svoje černobílé snímky ze života v Sovětském svazu a v jeho satelitech v 70. a 
80. letech. Ty staví do kontrastu s fotografiemi pořízenými v zemích západní Evropy, USA nebo Austrálie, kde lidé žili mnohem svobodněji.
„Část výstavy bude věnována i reportážním portrétům fotografů, s nimiž jsem se setkal a přátelil, jako jsou Dana Kyndrová, Jindřich Štreit, Jaroslav Kučera, Václav Podestát a další. Ale i těm, s nimi
ž jsem se potkal jen krátce. Byli to třeba William Klein, Arnold Newman nebo Jevgenij Chalděj, autor ikonické inscenované fotografie vztyčování sovětské vlajky nad berlínským Reichstagem v květ
nu 1945. Ten v 80. letech přes veškerou slávu žil velmi skromně v malinké moskevské garsonce,“ vypráví Birgus.
Součástí výstavy v Czech Photo Centre bude také ozvučená projekce s dobovou hudbou a úryvky rozhlasových projevů.
Výstava Červená a modrá  v Leica Gallery Prague nabídne do 9. června Birgusovy barevné metaforické snímky, na kterých dominuje sytá červená a modrá barva vyjadřující volnost, energii i
harmonii.
Birgusovy fotografie fascinují svou tajemností a zároveň přímočarostí; spontánnost okamžiku v nich podtrhuje perfektní výtvarná kompozice a jemný humor.
„Vystavené snímky i zde staví do jisté míry na kontrastu protikladných barev: tentokrát teplé červené a studené modré. Jde o barvy života, ale i klidu, volnosti a svobody, kterou symbolizuje třeba p
rávě voda či nekonečné moře. Některé fotky jsou bez lidí a lidskou přítomnost tu jen tušíme. Mám rád, když si pak každý dovypráví příběh sám,“ říká Birgus o výstavě Červená a modrá v Leica Ga
llery Prague.
Několik takových snímků autor pořídil i letos. „Červená barva je extrovertní, přitahuje pozornost a vzbuzuje emoce. Modrá zase znamená klid a meditaci,“ dodává fotograf, který už od začátku 80. l
et vytvářel barevné subjektivní dokumenty – třeba v nečekaném souzvuku žluté a černé.
Černobílé fotografie později poputují i d o Uherského Hradiště, kde se rámci Letní filmové školy od 26. července představí ve Slováckém muzeu.
Vladimír Birgus (1954) je mezinárodně uznávaný český fotograf, pedagog, teoretik, kurátor, publicista a vysokoškolský profesor. V letech 1978-2005 učil na Katedře fotografie pražské FAMU, od ro
ku 1990 stojí v čele Institutu tvůrčí fotografie Slezské univerzity  v Opavě . Ten se pod jeho vedením vyšvihl mezi nejlepší, největší a také nejvyhledávanější vysoké školy ve střední Evropě,
věnující se výuce fotografie.
Je autorem nebo spoluautorem mnoha zásadních fotografických publikací, sestavil desítky expozic pro české a zahraniční galerie. A je také kritikem, teoretikem a velmi pracovitým organizátorem, k
terý jako magnet spojuje lidi různých věků i národností pro společnou práci.
Zůstává však stále i nadšeným fotografem: jeho snímky byly představeny na 85 autorských výstavách u nás i v zahraničí. Byl také kurátorem a spolukurátorem mnoha výstav v řadě muzeí a galerií.
Zdroj: Czech Photo

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Výstavy fotografa Birguse ukazují svobodu a totalitu v barevných kontrastech ( Nasregion.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie );

Zpět na seznam
 

17. Novým ředitelem krajské destinační agentury Vysočina Tourism bude Zdeněk Navrátil  
12:31 | 23.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Kr-vysocina.cz - Články  AUTOR: Mgr. Marie Beňová SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Rada Kraje Vysočina 23. dubna 2024 souhlasila s jmenováním Zdeňka Navrátila ředitelem krajské organizace destinačního managementu Vysočina Tourism. Ve funkci nahradí Oľgu Königovou
, která organizaci řídila od září 2021.

Zdeněk Navrátil vystudoval obory veřejná správa na Slezské univerzitě  a občanský sektor na Fakultě humanitních studií Univerzity Karlovy. Má zk
ušenosti z médií, pracoval pro krajský odbor školství, mládeže a sportu, jedno volební období byl starostou Žďáru nad Sázavou a nyní působí jako
specialista PR v soukromé společnosti.

„Nový ředitel nasedne do rozjetého vlaku a my očekáváme, že udrží rychlost. Máme společný zájem na pokračování v zajištění jednotné propagace
turistických aktivit i podpoře udržitelného turismu. V praxi to znamená další rozvoj spolupráce se stávajícími oblastními destinačními organizacemi
a podnikatelskými subjekty působícími v oblasti cestovního ruchu, přispívat k rozložení turistů do celého území a posílit jejich zájem o Vysočinu p
o celý rok,“ uvedl náměstek hejtmana Kraje Vysočina pro oblast kultury, památkové péče a cestovního ruchu Roman Fabeš.

Konkrétní termín jmenování Zdeňka Navrátila ředitelem Vysočina Tourism bude stanoven v řádu dnů. Jeho nástup se očekává do dvou měsíců.

tisk@kr-vysocina.cz

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x)

Zpět na seznam
 

18. Sledujte profil Regionální pobočka Sdružení…  
12:40 | 23.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská
univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Sledujte profil Regionální pobočka Sdružení historiků ČR v Opavě a neunikne vám žádná akce! #regionalnipobockaSHCR#opava#ÚHV

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)
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https://www.maximusweb.cz/public/original/62895112
https://www.maximusweb.cz/public/original/62887686
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/62887686
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4ODc2ODYsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4ODc2ODYsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4ODc2ODYsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/62887685
https://www.maximusweb.cz/public/original/62889699
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/62889699
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4ODk2OTksInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4ODk2OTksInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4ODk2OTksInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/62895270
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/62895270
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4OTUyNzAsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4OTUyNzAsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4OTUyNzAsInRodW1icyI6MX0=


Zpět na seznam
 

19. Novým ředitelem krajské destinační agentury Vysočina Tourism bude Zdeněk Navrátil  
13:04 | 23.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Allnews.cz - Tiskovky  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Zdeněk Navrátil vystudoval obory veřejná správa na Slezské  univerzitě  a občanský sektor na Fakultě humanitních studií Univerzity Karlovy. Má zkušenosti z médií, pracoval pro krajský odbor 
školství, mládeže a sportu, jedno volební období byl starostou Žďáru nad Sázavou a nyní působí jako specialista PR v soukromé společnosti.

http://www.kr-vysocina.cz/vismo/dokumenty2.asp?id=4126137&id_org=450008

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x)

Zpět na seznam
 

20. Jste podnikatel, zaměstnanec, student nebo třeba…  
14:05 | 23.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Moravskoslezské inovační centrum SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Obchodně-podnikatelská fakulta
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Jste podnikatel, zaměstnanec, student nebo třeba výzkumník?Zcela určitě jste ale obyvatelem některého územního celku, kraje.Na podobu prostředí, ve kterém žijeme, má významný vliv inovační 
ekosystém (IE) založený na spolupráci všech jeho aktérů. �Proto vám přinášíme přehled dat o inovačním ekosystému regionu, který vychází z relevantních zdrojů. Jedná se o první vydání souhrn
ného přehledu, cílem je:� poskytnout důležité informace a data o IE MSK (stav, vývoj, potřeba/možnosti růstu),� přinést podněty pro rozvoj diskuse, získávat připomínky a úvahy,� nastínit potenci
ál možností spolupráce (podnikatelé, univerzity, organizace spadající pod Moravskoslezský kraj),� pracovat na rozvoji regionu prostřednictvím aktivit MSIC.Změny se nedějí přes noc, pro jejich rea
lizaci je zapotřebí dlouhodobá spolupráce. Věříme, že se publikace stane hodnotným příspěvkem a otevře širší diskusi o důležitosti podpory inovací a podnikavosti.Dokument je přístupný ke stažení 
jak zde: � https://ms-ic.cz/wp-content/uploads/2024/04/Fact-Sheet-2023-2024-Inovacni-ekosystem-v-MS-kraji.pdf+ v sekci Ke stažení na našem webu.Své komentáře, připomínky a doporučení 
nám můžete zasílat na e-mail: factsheet@ms-ic.cz� Publikace byla zhotovena ve spolupráci se Slezská univerzita v Opavě(Obchodně  podnikatelská fakulta ) a agenturou Rokkr.#ostrava #ms
k #innovation

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelská (1x), fakulta (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Jste podnikatel, zaměstnanec, student nebo třeba… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

21. Sokolovnou budou znít verše  
14:35 | 23.04.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Město Bohumín - Bohumínské městské noviny OKO  AUTOR: (rzp) SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Autorské čtení má premiéru v sokolovně v Záblatí. Spolek Bart a TJ Sokol Záblatí zvou na besedu se záblatskou rodač kou, básnířkou Kristýnou Svidroňovou. 

„Je to taková první vlaštovka a chtěli bychom v tom pokračovat, protože i Záblatí je líhní zajímavých osobností,“ zve průvodce podvečerem Vladimír Pustówka. Autorské čtení začíná v sobotu 20. d
ubna v 17 hodin. 

Kristýna Svidroňová trávila své dětství a dospívání v Záblatí u Bohumína, nyní žije v Ostravě. Vystudovala Českou literaturu na Slezské univerzitě  v Opavě . Je finalistkou 41. ročníku Literární so
utěže Františka Halase. Publikovala v časopisech Artikl, Protimluv, Weles, dále se její básně objevily na webu Nedělní chvilka poezie, revue Ravt a Ostravan. Od roku 2013 organizuje ostravské Li
terární přeháňky. V současnosti se věnuje copywritingu a online marketingu, mimoto doučuje český jazyk a literaturu.

SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Karviná
PDF STRANA: 7

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

22. Včera, tj. 22. dubna, jsme se shromáždili u…  
15:18 | 23.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezská univerzita v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Včera, tj. 22. dubna, jsme se shromáždili u památníku osvobození na náměstí Osvoboditelů, abychom si připomněli 79. výročí osvobození Opavy od hrůz druhé světové války.Pietního aktu se zúčas
tnil náš prorektor Pavel Tuleja , který položením květin - vyjádřil úctu památce těch, kteří položili své životy v bojích za Slezsko a Opavu.

12/29

https://www.maximusweb.cz/public/original/62890833
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/62890833
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4OTA4MzMsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4OTA4MzMsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4OTA4MzMsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/62896266
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/62896266
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4OTYyNjYsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4OTYyNjYsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4OTYyNjYsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/62896264
https://www.maximusweb.cz/public/original/62895422
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/62895422
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4OTU0MjIsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4OTU0MjIsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI4OTU0MjIsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/62903517
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/62903517
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5MDM1MTcsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5MDM1MTcsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5MDM1MTcsInRodW1icyI6MX0=


SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Včera, tj. 22. dubna, jsme se shromáždili u… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

23. Advisio: chceme ukazovat, jak automatizace a správné využívání dat pomáhají růstu tržeb  
15:23 | 23.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Mam.cz - Články  AUTOR: Jakub Křešnička SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Byznys se neustále mění a náš růst také není u konce, je třeba na to pružně reagovat, říká Lada Pěgřimková, nová CEO agentury Advisio.

Nově jste se stala CEO agentury Advisio, proč ke změně dochází?
Agentura rostla tak trochu „punkově“, když jsem nastupovala, bylo nás 12, teď je nás přes 70. Bylo třeba fungování systematizovat a zároveň mít „styčného důstojníka“ mezi realizačním týmem a z
akladateli agentury. Ti sice Advisio jedenáct let táhli, ale dnes už jsou od každodenní exekutivy dál a věnují se i svým dalším projektům. Byl třeba někdo, kdo bude dál dohlížet na růst a nové služby
, což je zvlášť v PPC velmi rychlé. Pořád rosteme, zakládáme nová oddělení.
Agentura má sídlo v Ostravě, vy jste v pražské pobočce. Není v plánu stěhování?
Není. To by naši zaměstnanci, Ostraváci tělem i duší, asi neradi slyšeli. Pražská pobočka funguje skvěle pro osobní schůzky s místními klienty, rovněž se bude mírně rozrůstat, ale jádro zůstává v O
stravě.
Zmínila jste nová oddělení, jaká zakládáte?
Jedno z posledních osamostatněných je datové oddělení, které jsme také rozšiřovali. Zároveň třeba řešíme, jestli nevyčlenit zbožové srovnávače a online tržiště, jež aktuálně spadají pod PPC odděl
ení. O struktuře přemýšlíme pořád. Chceme, aby se jednotlivé oblasti co nejlépe rozvíjely podle jejich potřeb. Ten náš „rybník“ se neustále mění a náš růst také není u konce, na to je třeba pružně re
agovat.
Advisio se hodně zaměřuje na e-commerce, jak se vás dotkla krize e-shopů po covidu?
Samozřejmě jsme tu situaci pocítili, ale neprojevila se nějak výrazně, že by klienti odcházeli, nepřicházeli noví nebo nebyl zájem o naše služby. Máme také široký rozptyl klientů, někteří rostli i přes 
krizi, jiní měli poklesy… Museli jsme se přizpůsobovat situaci, ale hlavně jsme se snažili s klienty řešit, jak jejich situaci zlepšit. Třeba dodáváme reporty s daty o jejich efektivitě, vývoji segmentu i trh
u včetně dat z Českého statistického úřadu nebo Eurostatu. Dodáváme tak širší rozhled a doporučujeme opatření nebo další kroky.
Jak se od krize změnil přístup klientů?
Řekla bych, že se to rozdělilo na dvě skupiny. Jedna se více zaměřila na brand a investice do něj. Druhá se soustředí na efektivitu a kontrolu nákladů. Pomáháme s obojím. Hodně důležitá je činnost
našeho datového oddělení, které umí doměřit, co a jak vydělává nebo ne. Třeba na první pohled se může zdát, že škrtnutí komunikace v nějakém kanálu ničemu neuškodí a ušetří se, ale z dlouhodo
bých dat se ukáže, že by to bylo kontraproduktivní. Problém může být jinde – třeba v organizaci skladů nebo objednávek, jejichž zefektivnění pomůže více než škrty v marketingu. I takových témat s
e dotýkáme.
Soustředíte se více na některé konkrétní služby?
Soustředíme se primárně na maximální pokrytí performance marketingu. Pořád ale poskytujeme full-service služby, ať je to správa sociálních sítí, placená reklama, SEO, nebo copywriting a podobn
ě. Máme řešení pro menší i větší klienty. V současné chvíli se zaměřujeme na postupný konec cookies třetích stran. V rámci datového oddělení napojujeme další systémy, které využívají „server-sid
e“ technologii, díky tomu jsme schopni získat velké množství dat, zhruba o 20 až 30 procent více než s klasickým měřením v Google Analytics 4. Aktuálně se soustřeďujeme na vývoj nového produk
tu DataPlus, který nám i klientům poskytne cenné informace pro další rozvoj a co nejefektivnější práci napříč reklamními systémy. Vylepšujeme i práci s automatizací a umělou inteligencí, díky čem
už je snazší rychleji a lépe reagovat na jakékoli změny.
Vnímáte konec cookies třetích stran jako něco zásadního pro trh e-commerce?
I přesto, že stále zbývají další možnosti, jak cílit na zákazníky, konec cookies třetích stran se určitě dotkne všech, kteří ve svém podnikání řeší placené reklamy. Cookies pomáhají sledovat chování 
uživatelů na webu a pak jim nabízet personalizovanou reklamu a měřit výkonnost reklam. Bez cookies třetích stran bude nutné zaměřit se na „first party“ data a budování vztahu se zákazníky. Nadál
e budeme moci cílit třeba na vlastní seznamy uživatelů na základě jejich e-mailové adresy. Proto je třeba zaměřit se na sběr těchto kontaktů a ty si pak náležitě segmentovat podle toho, jakými infor
macemi je budeme chtít oslovovat. Cookies ovlivní i množství naměřených dat v analytických nástrojích. Například kampaň pro maximální výkon v Google Ads (známá jako PMax) se bez dat vůbec
neobejde a nemůže dobře fungovat bez přesného měření konverzí. Náš datový tým proto už od minulého roku vyvíjí řešení, kterému říkáme DataPlus.
Můžete řešení DataPlus přiblížit?
Náš tým datové analytiky v čele s Honzou Malatinským řeší úbytek dat už od minulého roku, nyní vyvinuli unikátní řešení pro sběr dat. Díky tomu je možné měřit data již na webu klienta. U klientů, kt
erým jsme DataPlus měření zavedli, jsme sledovali velký nárůst naměřených dat. To klientům umožňuje nejen lépe vyhodnocovat své online aktivity, ale hlavně poskytovat data kampaním
založeným na strojovém učení. Tyto kampaně poté ví, co skvěle funguje a na to se dokážou zaměřit. Ve výsledku tedy naše DataPlus řešení pomáhá navyšovat výkon kampaní a zvyšovat počet ko
nverzí.
Jaké další trendy očekáváte?
Vedle těch zmiňovaných je to určitě další rozvoj generativní AI a práce s ní. Je třeba se věnovat tomu, co jí můžeme nechat a co ne. Když si od ní firma nechá chrlit vizuály a texty bez dohledu člově
ka, moc jí to nepomůže. K tomu je třeba myslet i na právní aspekty AI a její vliv na mediální prostor. Rychle vznikají dezinformační weby i servery kompletně generované AI. Na to je třeba myslet při 
nastavování kampaní z pohledu brand safety a pravidelně aktualizovat blacklisty.
A co se bude dít v agentuře?
Advisia se také týká rozvoj práce s umělou inteligencí. Může obrovsky pomoci s efektivitou, ulehčí desítky až stovky hodin „opičí práce“. Ušetřený čas můžeme věnovat tomu, co je potřeba. Chcem
e ji také využít pro práci s grafikou. Je ale třeba to celé dělat promyšleně a systematicky. V souvislosti s tím se také snažíme o edukaci. Podobně se zaměřujeme na vzdělávání v oblasti dat. Chcem
e přes případové studie ukazovat, jak správná automatizace pomáhá zvyšovat tržby. Dál budeme také rozvíjet naše workshopy a přednášky, chystáme jedenácté pokračování naší konference Mar
ketingON a v únoru jsme spustili nový projekt Regionline, první marketingovou „hotlinku“ pro Moravskoslezský kraj.
Advisio je v Ostravě a v Praze, spravujete kampaně v Česku, Slovensku, Polsku a Maďarsku. Nechystáte další expanzi?
Nikdy neříkej nikdy, ale z pohledu měst další pobočky nechystáme. V případě zemí jsme v loňském roce vstoupili na rumunský trh, kde rozjíždíme spolupráce s dalšími klienty. Přicházejí nám požad
avky na německy mluvící země, které jsme též měli v plánu. Pro jednoho klienta třeba zjišťujeme informace k možnému vstupu na Ukrajinu. V podstatě se nebráníme ničemu, ale aktuálně se soustř
edíme na Rumunsko a německé trhy.
Země rozšiřujete ve spolupráci s klienty?
Vesměs v nových zemích začínáme při expanzi klientů a ve spolupráci s lidmi z místních trhů, protože na každém se přemýšlí jiným způsobem. Třeba z pohledu e-commerce v Rumunsku funguje hl
avně dobírka, zatímco u nás je primární platba kartou. Rozdíly jsou i ve vyhledávání – Češi jsou zvyklí co nejvíce konkretizovat, zatímco Slováci jsou obecnější. My také daleko více srovnáváme, na 
Slovensku procházejí méně webů, nakupují impulzivněji. V návaznosti na to fungují trochu jiné kampaně, SEO, popisky na webu… Proto jsou lokální experti potřeba.
Jak se vám shánějí noví lidé?
Záleží na jaké pozice. V případě těch seniorních je trh „probraný“, takže je to běh na dlouhou trať. Z pohledu mladých lidí to máme o něco jednodušší díky centrále v Ostravě. Nemáme takovou kon
kurenci jiných agentur, a tak můžeme snáz oslovovat lidi z Vysoké školy báňské a Slezské univerzity  v Opavě . Naši konzultanti tam vyučují a mohou mladé zapojovat do projektů už během stu
dií. Máme také propracovaný systém zaškolení nováčků ve firmě. Začínají s nabitým třídenním školením, kdy se do hloubky dozví vše o firmě a našich službách, setkají se klíčovými lidmi. Pak se po
d vedením tým leaderů učí další tři měsíce. Máme pro ně rozvojové tabulky, které se aktualizují a ukazují, co má splňovat člověk na jaké úrovni. Díky tomu lidé vědí, na co se mají soustředit pro dalš
í směřování v agentuře, kterého chtějí dosáhnout. A vedení zase pomáhá rozvíjet tým leadery, včetně jejich „soft skills“, podpory motivace i toho, jak přistupovat k byznysu.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

24. Ex-starosta Žďáru Navrátil povede turistický projekt, bude propagovat Vysočinu  
09:27 | 24.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denik.cz - Žďárský deník  AUTOR: Ondřej Švára SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Novým ředitelem krajské destinační agentury Vysočina Tourism se letos stane Zdeněk Navrátil. Nahradí Oľgu Königovou. V minulosti navrátil působil jako starosta Žďáru nad Sázavou.
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Zdeněk Navrátil se má oficiálně stát novým ředitelem krajské organizace destinačního managementu Vysočina Tourism do dvou měsíců. Ve funkci nahradí Oľgu Königovou, která organizaci řídila o
d září 2021.
Zdeněk Navrátil má propagovat Vysočinu jako atraktivní turistický region. „Máme společný zájem na pokračování v zajištění jednotné propagace turistických aktivit i podpoře udržitelného turismu,” 
uvedl Roman Fabeš, krajský náměstek pro oblast kultury, památkové péče a cestovního ruchu.
V praxi má Navrátil zajistit další rozvoj spolupráce se stávajícími oblastními destinačními organizacemi a podnikateli působícími v oblasti cestovního ruchu, přispívat k rozložení turistů do celého úze
mí Vysočiny a posílit jejich zájem o regionu po celý rok.
Zdeněk Navrátil vystudoval obory veřejná správa na Slezské univerzitě  a občanský sektor na Fakultě humanitních studií Univerzity Karlovy. Má zkušenosti z médií, pracoval pro krajský odbor š
kolství, mládeže a sportu, jedno volební období byl starostou Žďáru nad Sázavou  a nyní působí jako specialista PR v soukromé společnosti.
MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT: Méně aut, více klidu. Obchvat zcela změní život ve Velkém Meziříčí

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x)

Zpět na seznam
 

25. Děkujeme všem účastníkům kvízu! Byli jste skvělí!…  
09:28 | 24.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská
univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Děkujeme všem účastníkům kvízu! Byli jste skvělí! Vítězství nakonec obhájil tým pedgogů ÚHV a zaměstnanců SU pod vedením prof. Knapíka. Vladivoj Team složený ze studentů ÚHV jim ale šlapa
l těsně na paty! Gratulujeme!Výsledkem kvízového večera je také řada plánů pro příští setkání! Na další kvíz Regionální pobočka Sdružení historiků ČR v Opavě se můžete těšit už na podzim. A no
vě si každý přihlášený tým vylosuje jednoho pedagoga ÚHV! Těšte se!Děkujeme Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě za ceny pro vítěze. �#ÚHV#regionalnipobockaSHCRopava#opava

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Děkujeme všem účastníkům kvízu! Byli jste skvělí!… ( Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

Zpět na seznam
 

26. Ráda tvaruje ženské tělo pomocí hry světla a stínů  
10:35 | 24.04.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Český Domov s.r.o. - Přerovské listy  AUTOR: (voj) SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ženy v originálních šatech i bez. Fotky s vtipem i odvážné akty budou od 11. dubna k vidění v Galerii Konírna v Lipníku nad Bečvou. Jejich autorkou je přerovská fotografka Ivet
a Juchelková, která před svůj fotoaparát postavila své kamarády, známé, ale i ženy, které ji zaujaly a ona je oslovila na ulici s otázkou: „Nestála byste mi modelem?“ Přerovanka,
která fotí především Přerovanky, oslavila letos 54 let, ale její věk by jí nikdo nehádal – energie má na rozdávání. Její soubor fotek bude v lipnické galerii k vidění až do začátku če
rvna. 

Iveta Juchelková tvoří od dětství. „Odmalička mě bavilo kreslení, malování, vymýšlení příběhů, které jsem si ilustrovala. A focení se k tomu tak nějak přichomýtlo, když jsem asi v deseti letech na Vá
noce dostala foťák značky Smena. Ten jsem pak s sebou všude tahala a všechno fotila,“ vzpomíná na své začátky přerovská fotografka. Ačkoliv se chtěla věnovat umělecké dráze, minulý režim ne
měl pro tyto profese příliš uplatnění. „Tak jsem si nakonec udělala maturitu v oboru ekonom obchodního provozu a měla jsem skončit v kanceláři. Naštěstí ale přišel převrat a já nastoupila jako brigá
dník ve fotoateliéru v Lipníku nad Bečvou. Našetřené peníze z první výplaty jsem vyměnila za první zrcadlovku. Bylo krásné zažít celý proces vzniku fotografie – od cvaknutí spouště, až po její vyvol
ání,“ vysvětluje Iveta Juchelková. Později pracovala jako fotograf a laborantka ve fotoateliéru v Mostní ulici. 

Učila se i od Štreita 

„Pořád mě ale lákalo dodělat si školu, až jsem našla při Slezské univerzitě  v Opavě  distanční obor Fotografie a film. U přijímaček jsem odevzdala soubor fotografií, které jsem půl roku fotila s be
zdomovci žijícími v bývalém klášteře v Lipníku, a uspěla,“ říká fotografka. Učily ji takové kapacity jako Jindřich Štreit, Miloslav Stibor, Miroslav Myška či Pavel Mára. „Školu jsem neskutečně hltala. 
První dva roky mě bavila hlavně reportážní a dokumentární fotografie. Ale ve třeťáku jsem si vyzkoušela figurální fotografii a akt – zaujalo mě, co vše dokáže s tělem práce se světlem. Člověk může 
přemýšlet o záběru, na vše je více času. A baví mě to dodnes,“ shrnuje Juchelková. Před objektivem jí nejčastěji stojí její známé a kamarádky. Občas někoho osloví přímo na ulici. „Nehledám konkr
étní typy, ale raději fotím ženy než muže. Myslím, že s ženským tělem se dá více vyhrát. Snažím se, aby ta fotka byla pěkná a decentní, aby na ní byla žena krásná, hledám její skryté druhé já,“ proz
razuje fotografka. 

Ženy z fotografií budou na vernisáži  

Průřez její prací za poslední dva roky přibližuje výstava s názvem Pretty Woman, která mohou od dubna zájemci navštívit v Galerii Konírna v Lipníku nad Bečvou. „Každá z fotografií má svůj vlastní 
příběh. Nebude chybět například proměna v Madonnu, či focení v různých stylizovaných oblečkách, vyrobených například z novinového papíru. Mezi vystavenými snímky bude i výběr fotek v životní 
velikosti z mého prvního cyklistického kalendáře, který jsem dělala loni. Návštěvníkům neukážu pouze finální fotografie, ale také různé momentky z příprav,“ přibližuje Iveta Juchelková. Vernisáž se 
uskuteční ve čtvrtek 11. dubna v 16 hodin, její součástí bude i netradiční módní přehlídka – představí se na ní ženy, které mohou lidé vidět na vystavených fotografií. Modelky se s návštěvníky poděl
í i o zážitky z focení, například o to, jaké je to fotit v mrazu nahá, stojící v ledové vodě. O hudební doprovod se postará olomoucká zpěvačka francouzských šansonů Iva Kevešová. Výstava potrvá až
do neděle 2. června. 

V práci fotí staré kosti 

V současné době pracuje Iveta Juchelková jako fotografka Muzea Komenského. „Přefocuji veškeré historické materiály, fotím třeba obrazy, kosti, mince, střepy keramiky, zaznamenávám různé ak
ce ORNISu, jezdím na Helfštýn, spolupracuji s archeology. V rukou denně držím různé vzácné předměty, ke kterým bych se jinak blíž nedostala,“ pochvaluje si. Její velkou vášní je kromě fotografov
ání i cyklistika – ročně najede kolem sedmi tisíc kilometrů, píše také pro cyklistický časopis Velo. „Neumím si jen tak sednout a odpočívat, pořád musím něco dělat. Jednou mě najdou v příkopě i s 
kolem a foťákem na krku,“ uzavírá se smíchem přerovská fotografka.
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SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Přerov
PDF POPIS OBRÁZKŮ: Fotografka a cyklistka Iveta Juchelková ve svém ateliéru. Foto: Město
Přerov Proměna v mexickou malířku Fridu Kahlo objektivem Ivety Juchelkové. Foto: Iveta
Juchelková

PDF STRANA: 10

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ráda tvaruje ženské tělo pomocí hry světla a stínů ( Český Domov s.r.o. - Přerovské listy, Institut tvůrčí fotografie, Přerov );

Zpět na seznam
 

27. Opava slaví FEST 800. Buďte u toho s námi!  
10:42 | 24.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Opava-city.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Poslední třetina května bude v Opavě ve znamení oslav. Budeme moc rádi, když u toho budete i vy! Pokud návštěvu této kulturní akce plánujete, napište si do kalendáře dvě data. Pátek 24. a sobot
u 25. května. V tomto termínu na nás čeká historický průvod městem, oslava dětského dne a festival Opava slaví FEST 800.
Slavnostní průvod městem zahájí oslavy

V pátek 24. května od 16 hodin bude v centru města zahájen slavnostní průvod, jehož trasa povede z Dolního a Horního náměstí přes Krnovskou a Jaselskou ulici do Městských sadů. V čele průvod
u půjdou aktéři počátku opavské historie v čele se zakladatelem města – českým králem Přemyslem Otakarem I. a také rytíři v plné zbroji na koních. Po „reprezentantech historie“ budou v průvodu 
následovat slavné osobnosti spjaté s městem. Pestrost a nápaditost současné Opavy poté předvedou naše významné kulturní instituce (Slezské divadlo, Slezské zemské muzeum, Středisko volné
ho času, Knihovna Petra Bezruče), ale vlastní prezentaci si připravilo také 10 základních a 6 středních škol včetně studentů Slezské univerzity . O zábavu, hudbu a tanec se postarají bubenický o
rchestr Boris, tanečnice souboru Tany Tany, Slezská kapela, organizátor Romského festivalu Vasil Husár s hudebníky a tanečnicemi, cimbálová muzika doprovázející opavské folkloristy nebo hude
bní vůz Radia Čas, který vás vyzve k následování průvodu a tanci, samozřejmě nebudou chybět zástupci z řad sportovců, kteří vás vybídnou k akci a pohybu. Před Slezským divadlem uvidíme krát
ké vystoupení „Věčná sláva tobě, Opavo“ a na náměstí před obchodním domem Breda vystoupení „Na hradbách opavských“.
Dále už bude průvod mířit do Městských sadů, kde se program završí finální částí a primátor města převezme od krále vládu nad Opavou.
Po skončení průvodu se na pódiu v Městských sadech představí zpěvák P.E.T.R a následně populární kapela BUTY. Vstup na tyto koncerty je zdarma.
Sobota 25. května bude ve znamení hudebního programu na hlavní scéně u Stříbrného jezera, kde vystoupí Kryštof, Čechomor, Jelen a Majk Spirit. Chybět nebude ani pyromuzikální show. Vstupné
do placené zóny u Stříbrného jezera činí 600 korun pro dospělé, 200 korun se slevou pro seniory, děti a držitele průkazu ZTP/P. Pro děti do 120 cm je vstup zdarma. Vstupenky jsou k dispozici onli
ne na webu www.ticketportal.cz a v Turistickém informačním centru Opava, ale zde pouze v hotovosti.
V Městských sadech bude probíhat neplacený program s dětským zaměřením, kde se představí Karol a Kvído a Michal Nesvadba. Po dětských vystoupeních zde zahrají BraAgas, Pokáč, Lenny a 
The Middle of the Sandwich. Pro děti budou k dispozici tradiční atrakce, těšit se můžete také na kolotoče a občerstvení.
Pojďme se teď společně podívat na nejčastější otázky.
Kde seženu vstupenky?

Vstupenky na placenou část si můžete koupit na www.ticketportal.cz nebo v Turistickém informačním centru Opava (pouze hotově). Odkaz nemusíte opisovat, dostanete se na něj přes přiložený Q
R kód. Doporučujeme koupit vstupenky s předstihem, budete mít jistotu, že se do placené zóny dostanete. Po příchodu na festival si je na označených místech vyměníte za pásku na ruku. Tato míst
a najdete v Městských sadech (pátek i sobota) či u vstupu na Stříbrné jezero (pouze sobota). Vstupenky budou v prodeji pouze online, nebudou se prodávat na místě.
Jak se na oslavy dostanu?

Pokud je to jen trochu možné, nechejte auto doma. Do Městských sadů i ke Stříbrnému jezeru budou jezdit svozové autobusy. Kromě klasických linek pojedou i ty zvláštní se zastávkami v Kylešovi
cích, u nádraží Opava východ a u vstupu do areálu Stříbrné jezero. Cestovat můžete za běžné jízdné (koupit si je můžete dopředu přes aplikace nebo bankovní platební či ODIS kartou u řidiče). Vy
užít můžete také linky 217 a 218, ty však nepojedou až k hale, ale skončí na Žižkově ulici poblíž inline areálu. Tato ulice bude zjednosměrněna, projet půjde od haly směrem na Krnovskou v Jaktaři (
za Raketa bowling). Ideální tedy bude, pokud auto necháte doma nebo zaparkujete ve městě, například v jednom z parkovacích domů (náměstí Osvoboditelů a u nádraží Opava východ). Využít mů
žete samozřejmě i kola, včetně sdílených, nebo přijít pěšky. Pokud přeci jen budete chtít/muset k areálům přijet autem, počítejte s četnými dopravními omezeními. Všechna omezení, ale i možnosti p
arkování najdete na www.opava800.cz.
Mohu se zapojit do průvodu?

Samozřejmě budeme moc rádi, když se k průvodu připojíte, jen prosíme, nevstupujte mezi masky, postavy, nebo vozy, ale až na konec průvodu. Můžete jít celou zhruba 2 km dlouhou trasu, nebo p
okud si netroufáte, tak třeba jen část. Vycházíme v 16 hodin z Dolního náměstí, kde proběhne zahajovací ceremoniál, průvod bude mít dvě zastávky, a to na Horním náměstí a na náměstí Republiky
. Na těchto zastaveních je připraven program. Na průvod se také můžete podívat kdekoliv po trase. Doprava bude v ulicích, kudy průvod půjde, uzavřena, a to včetně MHD.
Tradiční Den dětí letos nebude?

Bude. Samozřejmě myslíme i na děti a rozhodně je nechceme o jejich svátek ošidit. Letošní oslava tím, že je zapojena do festivalu Opava slaví FEST 800, ale bude mít jinou tvář. Každopádně i tak s
e můžete těšit v sobotu 25. května na bohatý program v Městských sadech. Kromě vystoupení a koncertů nebudou chybět kolotoče, nafukovací atrakce, malování na obličej, soutěže, občerstvení at
d. Vstup do této části areálu je zdarma. Další program určený nejen pro aktivní rodiny s dětmi pak nabídne sportovní den konaný v sobotu 8. června v Městských sadech a na městském koupališti. I 
zde bude vstup zdarma.
Mám si vzít svačinu?

Nemusíte. Jak v Městských sadech, tak na Stříbrném jezeře bude řada stánků s občerstvením. Věříme, že každý si zde najde své. A to včetně speciálního oslavového piva uvařeného v minipivovaru
Nová Sladovna v centru Breda&Weinstein.
Co je to pyromuzikální show?

Jedná se o reprezentativní ohňostroj doplněný o hudební doprovod. Bude odpalován ve 22.45 hodin ze severovýchodní části Stříbrného jezera a viditelný bude i z větší dálky. Odpaliště bude
ohrazeno, jen prosíme, kvůli zachování vaší bezpečnosti za pásky nevstupujte. Vše samozřejmě proběhne pod dohledem hasičů.
Co když se mi ztratí dítě nebo budu potřebovat pomoc?
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V celém areálu bude zajištěna pořadatelská služba (červená trička, cedulky nebo oranžové vesty), zdravotníci Českého červeného kříže a dobrovolní hasiči, chybět nebudou ani policisté, strážníci a
členové security. Pokud se dostanete do nouzové situace, obraťte se na některého z nich, nebo na stánky města Opavy (Turistické informační centrum) a Českého červeného kříže.
Budou mít oslavy vliv na dopravu?

Při plánování programu jsme se snažili o to, aby dopad na dopravu byl jen v nezbytně nutných případech a na co nejkratší dobu. Po dobu průvodu bude docházet mezi 15. a 18. hodinou ke krátkodo
bým uzávěrám, a to na Dolním a Horním náměstí, Krnovské ulici po křižovatku s Jaselskou a dále směrem do sadů. Před a za průvodem pojede auto městské policie se zapnutými majáky. Po trase 
průvodu pak budou rozmístěni strážníci městské policie, policisté, hasiči a cedulkou či vestou označení organizátoři. Prosíme, dbejte jejich pokynů, aby nedošlo k žádným dalším komplikacím. Ve st
ejnou dobu bude krátkodobě uzavřena i MHD, nebudou obsluhovány zastávky Dolní náměstí a Divadlo, vozidla pojedou objízdnou trasou. V sobotu bude uzavřena Rolnická ulice, a to od světelné k
řižovatky s Pekařskou. Dojde ke zjednosměrnění Žižkovy ulice a ulice Karlovecká. Bližší informace najdete s blížícím se termínem na stránkách akce (www.opava800.cz).
Pamatuje se na vozíčkáře?

Samozřejmě. V obou areálech budou i zóny pro návštěvníky na vozíku či s jiným postižením (ZTP/P) tak, aby měli co největší možný komfort, a to včetně zajištění parkování. I tak počítejte s tím, že 
se celý program odehrává v přírodě s minimem zpevněných ploch.
Budete prodávat suvenýry?

Asi jste zaznamenali, že od počátku roku používáme „oslavový“ vizuální styl s několika různými perlami. Suvenýry, nebo chcete-li merch, si můžete koupit v průběhu celého roku, a to buď v Turistic
kém informačním centru, nebo v našich stáncích na různých akcích, včetně Opava slaví FEST 800. Čekají na vás trička, batohy, čepice, plecháčky, sluneční brýle, klíčenky, termosky, pivní půllitry, 
plátěné tašky, vějíře, mince atd. Vydány budou i sběratelské mince. A pokud máte rádi prémiové hodinky, firma Prim nabídne ve svém e-shopu přístroje s motivem výročí.
Co když bude pršet?

Samozřejmě všichni držíme pěsti, aby nám vyšlo počasí a po oba dva dny bylo krásně. V případě běžného deště se program neruší, samozřejmě kdyby hrozilo nějaké nebezpečí (například vichřice)
, bude se program muset upravit. Pokud si nebudete jisti, sledujte sociální sítě města.
Kde najdu další informace?

Aktuální informace o všech akcích v rámci 800. výročí od první písemné zmínky o Opavě najdete na webových stránkách www.opava800.cz nebo na sociálních sítích města – facebook: @mestoop
ava a instagram: @mesto.opava.
Opava slaví FEST 800 hudební festival + dětský den

24•5•2024 • Městské sady

• 16:00 • Slavnostní průvod (vychází z Dolního náměstí)
Příchod průvodu a slavnostní zahájení festivalu
• 18:30 • P.E.T.R
• 20:30 • Buty
25•5•2024 Městské sady - po celý den atrakce pro děti, bohaté občerstvení, kolotoče
• 10:00 • Karol a Kvído
• 11:30 • Michal Nesvadba
• 13:15 • BraAgas
• 15:15 • Pokáč
• 17:45 • Lenny
• 20:15 • The Middle of the Sandwich
Stříbrné jezero  - předprodej Ticketportal.cz
• 16:30 • Čechomor
• 19:00 • Jelen
• 21:30 • Kryštof
• 22:45 • Pyromuzikální show
• 23:15 • Majk Spirit

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

28. Katedra ekonomie a veřejné správy se podílí na…  
11:04 | 24.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA:
Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Katedra ekonomie a veřejné správy se podílí na řešení posílení odolnosti měst a obcí v našem regionu. �� 19. dubna se uskutečnilo setkání fokusní skupiny s cílem identifikovat a prioritizovat hr
ozby, které mají vliv na odolnost našich měst a obcí. Jednání proběhlo ve FUTUREU v Dolních Vítkovicích za účasti 28 starostů, ��� zástupců měst, krajů i Ministerstva pro místní rozvoj spolu s
experty z Slezská  univerzita  v Opavě , Ostravská univerzita , České vysoké učení technické v Praze a Beepartner.Více se dočtete zde ��

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzita (3x), slezská (2x), karviné (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Katedra ekonomie a veřejné správy se podílí na… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

29. Připojte se k našemu týmu a využijte skvělou…  
13:34 | 24.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Připojte se k našemu týmu a využijte skvělou příležitost stát se hlavní účetní naší univerzity. Vaše role bude klíčová pro finanční stabilitu a transparentnost. Pokud máte zkušenosti v oblasti účetnict
ví a chcete se stát součástí dynamického a inovativního prostředí, rádi vás u nás přivítáme. Pro více informací navštivte: https://www.slu.cz/slu/cz/volnamista

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x), slu (1x)
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Zpět na seznam
 

30. (Epä)tavallinen elämä – Tšekkiläisen…  
15:56 | 24.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Embassy of the Czech Republic in Helsinki SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

(Epä)tavallinen elämä – Tšekkiläisen valokuvataiteen iso näyttely Savonlinnassa (26.4.-15.9.2024) �����Tšekkiläistä valokuvataidetta laajasti esittelevässä näyttelyssä on mukana lähes 20 m
erkittävää tšekkiläistä valokuvaajaa ja noin 150 teosta.Näyttelyn taiteilijat: Libuše JarcovjákováVáclav JirásekDana KyndrováZdeněk LhotákIgor Malijevský Dita  Pepe Václav PodestátTomáš Pos
pěchBára PrášilováJaroslav PulicarJan SaudekEvžen SobekŠtěpánka Stein & Salim IssaJindřich  ŠtreitMiro ŠvolíkKateřina SýsováRoman VondroušNäyttelyn tuottaa Riihisaari – Savonlinnan 
museo, ja sen kuratoi palkittu valokuvaaja ja Tšekin ammattivalokuvaajien järjestön puheenjohtaja Jan Pohribný.Tšekin suurlähetystö on Savonlinnan museon yhteistyökumppanina mukana valoku
vanäyttelyn järjestelyissä.Tervetuloa!

SEKCE: Ministerstva

KLÍČOVÁ SLOVA:  dita (1x), pepe (1x), jindřich (1x), štreit (1x)

Zpět na seznam
 

31. Unisféra — Satelix  
16:54 | 24.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Slu.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Prodej

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  unisféra (1x)

Zpět na seznam
 

32. Tag der deutschen Sprache / Den německého jazyka  
18:01 | 24.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Slu.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká fakulta
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Součástí bohatého programu budou mimo jiné odborné přednášky renomovaných zahraničních i domácích germanistů z oblasti německého jazyka a literatury a také metodický seminář pro studen
y a učitele němčiny zaměřený na využití umělé inteligence.
Akce se koná v budově FPF na Masarykově třídě 37 v seminární místnosti M123.

9:30 - 12:00 lingvistické a literární přednášky
14:00 - 17:00 workshop pro studenty a učitele Interkukturní kompetence a umělá inteligence

Srdečně zveme odbornou i širkou veřejnost.

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (1x)

Zpět na seznam
 

33. Nestihli jste dnes přednášku v Hradci nad…  
22:19 | 24.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská
univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Nestihli jste dnes přednášku v Hradci nad Moravicí? Máte proč litovat! Excelentní duo Petr Kozák - Dalibor Prix připravilo skvělou podvečerní exkurzi do středověkých dějin tamního hradu. Děkujem
e Matice slezská, pobočný spolek v Hradci nad Moravicí za organizaci a oběma kolegům z Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě  za zajímavou přednášku‼#ÚHV

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (2x), univerzita (2x), opavě (2x)

Zpět na seznam
 

34. Události, komentáře (automat)  
23:02 | 24.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Události, komentáře (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 21x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

22:51
0
0

mládežnická organizace pionýr. V novém komunistickém režimu měla nahradit skauting silně svázaný s tradicí prvorepublikové demokracie. Čtyři prorežimní mládežnické organizace se pak 
na ustavující konferenci v pražském rady jo paláci rozhodly sjednotit v

1
5

československý svaz mládeže. 26. výročí února a 25. výročí pionýrské organizace se ve všech obvodech Prahy sešlo na 10 tisíc dětí a mládeže.
3
0

Ve velkých pražských průmyslových závodech byli pionýři hosty jednotek Lidové milice. Děti si prohlédly výzbroj milicionářů
4
5

a dozvěděly se mnoho zajímavého z historie února 1948. Herec, režisér Milan Šteindler. Dobrý večer, Milan i. Dobrý večer. Tolik filozofické přírodovědecké fakulty

22:52
0
0

Slezské univerzity  v Opavě  Jiří Knapík. Na dálku zdravím, dobrý večer. Dobrý večer. Pane knapíku jak se to před 70 lety stalo? Jaké dětské organizace zmizely a co vzniklo? Byly
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1
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sloučeny do jedné celostátní organizace. Dětské organizace, které působily v českých zemích, to byla? To byl především Junák, dále svaz mládeže pro starší, pro

3
0

starší děti a dále slovenské organizace, slovenský svaz mládeže a Karpathos z Karpat o ruské mládeže na Slovensko,
4
5

plus ještě jedna drobná, na kterou si nemůžu vzpomenout, ale ten slučovací sjezd měl být vlastně jakýmsi odrazovým můstkem pro, pro vytvoření té jednotné celostátní organizace, která měla
působit

22:53
0
0

v tom ideologickém smyslu slova na československou mládež. A děti se z Junáku a skautek dobrovolně staly pionýry. Jaké to mělo následky? No, ten proces byl poměrně
1
5

dosti složitý. Já bych možná ještě vedl uvozovkách na pravou míru jednu důležitou záležitost. My si dnes v podstatě připomínáme
3
0

tzv. založení pionýrské organizace, ale ona vlastně toho 20. dubna 49 vlastně vůbec nevznikla. Ona vznikla až v těch následujících měsících až do června 1950. V podstatě
4
5

to je jedna velká mystifikace, kterou začal ten režim neustále, neustále zdůrazňovat až kolem roku padesát tři, padesát čtyři za tím účelem, aby vlastně zastřel to, že ta

22:54
0
0

pionýrská organizace nebo lépe řečeno pionýrské hnutí vznikalo na půdorysu po únoru 48 ovládnuté skautské organizace, tedy aspoň v českých, v českých zemích. Mimochodem.
1
5

To. Mimochodem to datum čtyřiadvacátého dubna, svátek svatého Jiří, patrona všech skautů, to má nějakou souvislost s tím ustavujícím sjezdem. Nikde
3
0

jsem, nikde jsem nenašel nějaké, nějaké explicitní vyjádření v tom smyslu, že by ten jest slučovací byl svázán, řekněme, s tím datem, který
4
5

je významný pro, pro skautské hnutí, ale spíš bych to, pokud v tom byl nějaký záměr, tak bych to spíš spíš chápal jako, jako takový, řekněme, úskok toho komunistického, komunistického reži
mu. Ten

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

35. Pionýr před 75 lety vznikl, aby děti zapomněly na skauta a junáka. Nebyl však pro každého  
08:18 | 25.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: ČT24 web - Články  AUTOR: ČT24, mvr SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká fakulta  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Před 75 lety vznikla mládežnická organizace pionýr, která měla v novém komunistickém režimu nahradit skauting. Právě ten byl silně svázaný s tradicí prvorepublikové demokracie. Čtyři proreži
mní mládežnické organizace se pak na ustavující konferenci v pražském Radiopaláci rozhodly sjednotit v Československý svaz mládeže.

„Slučovací sjezd měl být vlastně odrazovým můstkem pro vytvoření jednotné celostátní organizace, která měla působit v ideologickém smyslu slova na československou mládež,“ vysvětlil historik Ji
ří Knapík z Filozoficko -přírodovědecké  fakulty Slezské univerzity v Opavě . Proces toho, jak se z junáků nebo skautů najednou stali pionýři, byl podle něj poměrně složitý.
Historik však upozornil, že samotná pionýrská organizace vznikla až v následujících měsících. „Je to jedna velká mystifikace, kterou režim neustále zdůrazňoval, aby zastřel to, že pionýrská
organizace nebo pionýrské hnutí vznikalo na půdorysu po únoru 1948 ovládnuté skautské organizace,“ sdělil. Datum sjezdu 24. dubna, na které připadá svátek svatého Jiří, tedy patrona skautů, vn
ímá jako „takový úskok komunistického režimu“.
Například herce Milana Šteindlera do pionýra vůbec nevzali. „Se spolužákem Jaroslavem Viktorou jsme nějaké babičce rozbili okno, byli jsme usvědčeni a za trest nás nevzali do pionýra. Viktora m
ěl na svědomí ještě ‚zločin‘, kdy podepsal žákovskou knížku místo matky a podepsal se ‚máma‘,“ vzpomíná.
„Nejdále jsem to dotáhl na jisku. Jiskra byl vlastně takový předstupeň. Malé děti navíc byly jiskry automaticky, tam se mě neptali – chci být, nebo nechci,“ řekl Šteindler.
Knapík výsvětlil, že režim sice chtěl mít velmi rychle, zhruba do jednoho roku, asi stotisícové pionýrské hnutí, ale ochota dětí nebyla taková, jakou by si přál. „Na školách existovaly nejrůznější tlaky, k
teré byly spjaté s tím, že vstoupení do pionýrské organizace bude propojeno s možností studovat třeba lepší střední školy a podobně,“ uvedl.
Pionýr měl být vlastně žák, který měl dobré známky, byl aktivní i aktivistický. „To samozřejmě kolidovalo s představou, že se pionýrské hnutí stane masovou organizací velmi rychle. Všichni samozř
ejmě nebyli jedničkáři,“ dodal historik.
Pionýr se po sametové revoluci stal i terčem vtipů a parodie – například v divadle Sklep, ve kterém působí právě i Milan Šteindler. „Nás vždy jakékoliv oficiality a určitá arogance moci, snaha o unif
ormitu, vždycky sváděly k tomu, abychom si z toho dělali legraci. Proti násilí moci je vždy nejlepší bojovat humorem,“ míní.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecké (1x), fakulty (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Pionýr před 75 lety vznikl, aby děti zapomněly na skauta a junáka. Nebyl však pro každého ( ČT24 web - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

36. Na světě je nová publikace o době Napoleona! A…  
09:49 | 25.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská
univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Na světě je nová publikace o době Napoleona! A jejím autorem není nikdo jiný než Marian Hochel z ÚHV! Gratulujeme!Více informací a možnost knihu zakoupit zde � https://www.npu.cz/cs/e-sh
op/105286-pamatuji-napoleona-ii-struktury-umelecke-re-prezentace-napoleona-bonaparta-a-osobnosti-jeho-doby

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

37. Děkujeme kolegyni z Uniwersytet Jana…  
09:59 | 25.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Ústav historických věd - Slezská univerzita v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká
fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Děkujeme kolegyni z Uniwersytet Jana Kochanowskiego w Kielcach, Sylwii Konarské-Zimnické, která během svého pobytu Erasmus+ představila kolegům a studentům problematiku středověké a 
raně novověké astrologie! Těšíme se na další spolupráci!Filozoficko -přírodovědecká fakulta  v Opavě#ÚHV#Opava

SEKCE: Instituce a organizace
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KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Děkujeme kolegyni z Uniwersytet Jana… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

38. Týden podnikavosti je za námi! �   
13:23 | 25.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA:
Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Týden podnikavosti je za námi! �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Týden podnikavosti je za námi! � ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

39. Pozvánka do expozice Obecního domu!OKO - Opavská…  
18:36 | 25.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská
univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Pozvánka do expozice Obecního domu!OKO - Opavská kulturní organizace#opava

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

40. Na zasedání Vědecké rady předal děkan fakulty…  
19:37 | 25.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA:
Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Na zasedání Vědecké rady předal děkan fakulty ocenění výhercům soutěže O cenu děkana za významnou publikační činnost. �Všem moc gratulujeme. �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Na zasedání Vědecké rady předal děkan fakulty… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

41. Moc obsahu, málo prezentace, říká ke konci ministryně TOP 09. „Na tomto postu by jim nepomohl ani
Karel Gott,“ míní politolog  

00:45 | 26.04.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: HospodářskéNoviny.cz - Ihned.cz - Archiv Premium  AUTOR: Michaela Ryšavá SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Podcenila propagaci své práce, s jejími výsledky jsme ale spokojeni, oznámilo vedení TOP 09 důvody, proč ministryně pro vědu a výzkum Helena Langšádlová musela skončit. Sice tvrdí, že demis
i podala sama, podle informací HN s návrhem ale přišla předsedkyně Markéta Adamová Pekarová už v minulém týdnu. Podle odborníků je současný stav ale spíše důsledek toho, jaké posty ve vlád
ě předsedkyně partaje vybojovala. „Tento post vám nepomůže, ani když do toho namontujete Karla Gotta,“ říká politolog Michal Pink z Masarykovy univerzity. 
Když šéfka TOP 09 v rámci povolebního vyjednávání dohodla pro svou stranu křeslo ministra pro vědu a výzkum, bylo to překvapení. Ještě větší přišlo, když oznámila, že ho obsadí Helena Langšá
dlová, letitá poslankyně strany, někdejší pravá ruka Miroslava Kalouska, jedna ze zakladatelek partaje. O vědu se dříve příliš nezajímala, navíc zkušenosti z minula jsou jednoznačné: není to resort
, na kterém by bylo možné výrazně politicky vydělat. 
Zatímco akademická obec si na „svoji“ ministryni zvykla, Pekarová Adamová to zřejmě vidí jinak. Po dvou a půl letech se rozhodla, že Langšádlová musí skončit. Rozhodnutí v ní podle zdrojů z jejíh
o okolí zrálo několik měsíců. Vztahy obou dam, které byly na počátku vládního angažmá velmi dobré, se náhle zhoršily. Co přesně bylo poslední kapkou, není úplně jasné, každopádně v minulých tý
dnech Pekarová Adamová vyčítala ministryni nízký počet mediálních zásahů. „Měla jsem málo lajků,“ uvedla Langšádlová pro Deník N důvody svého odvolání. Blíže se k tomu později nechtěla vyjá
dřit. „Nemá cenu se k tomu vracet.“
V TOP 09 v posledních měsících roste napětí, podle průzkumů strana skomírá a dostala se v preferencích až na 3,5 procenta, do sněmovny by se tedy nedostala. Pekarová Adamová se proto snaží
stranu zachránit před pádem na úplné dno. Sama má novou mediální agenturu, je více vidět v lifestylových časopisech – snaží se tím zaujmout jinou skupinu voličů. To samé chce nyní po svých mini
strech: jenže Langšádlové se to nedařilo, a Pekarová Adamová proto přišla s návrhem na její výměnu.
Jestli to straně pomůže, ale není tak úplně jisté. Záležet bude na tom, jaké jméno se jí podaří najít. „ Pokud nemají v zásobě nějakého supermana, rok a půl před volbami mi to nepřijde jako dobrý p
očin. Ale třeba se pletu a někoho najdou,“ říká ekonom a člen poradního orgánu vlády NERV Daniel Münich. A podobně se vyjadřují i další.  „Destabilizaci v tomto strategicky tolik důležitém resortu 
na počátku druhého poločasu volebního období a v době přípravy rozpočtu na příští rok sledujeme s obavami,“ říká například předseda Učené společnosti Libor Grubhoffer.
V tuto chvíli se v souvislosti s nástupcem Langšádlové nejčastěji skloňuje jméno poslance a místopředsedy strany Matěje Ondřeje Havla. „Je to někdejší ředitel gymnázia, humanitně zaměřen, trval
o by mu dlouho, než by do této problematiky pronikl,“ říká k této variantě jeden z děkanů, který nechce být jmenován. Podle informací HN se mu do nového angažmá příliš nechce. Další jména, kter
á zaznívají, jsou z akademického světa. Jedním z nich je ekonom Pavel Tuleja , do loňského roku rektor  Slezské univerzity v Opavě. Že se jeho jméno zvažuje, potvrdily HN dva zdroje, sám Tulej
a ale na dotazy nereagoval.
Podle expertů ale výměna ve vedení resortu klesající preference nezvedne. „Tento post vám nepomůže, ani když do toho namontujete Karla Gotta. Portfolia TOP 09 nepatří k politicky zajímavým. T
o samé platí i o ministerstvu zdravotnictví, na kterém si obvykle strany spíše ničily pověst, ale to si vybrala strana na počátku vyjednávání, s tím nic nyní neudělají,“ říká  Michal Pink. 
A další otázkou je, jak se k současnému kroku postaví kraje a zda krok neohrozí Pekarovou Adamovou zevnitř. Středočeši již přijali usnesení, že za ministryní stojí a nesouhlasí s její výměnou. „Kd
yby došlo na rekonstrukci vlády, považujeme za nezbytné, aby předsedkyně přijala odpovědnost svou přímou účastí ve vládě,“ vzkazují středočeští topkaři vedení. Usnesení má HN k dispozici, ale 
vedení místní organizace se k němu nechce do médií vyjadřovat. 
Právě to, že Pekarová Adamová je šéfkou sněmovny a nemá vládní odpovědnost, ve straně „problublává“ čím dál častěji. „Nemá ve vztahu k vládě žádnou odpovědnost, což je vůči ostatním členů
m minimálně nespravedlivé,“ říká zdroj, který si nepřeje být jmenován. 
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SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x), rektor (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Moc obsahu, málo prezentace, říká ke konci ministryně TOP 09. „Na tomto postu by jim nepomohl ani Karel Gott,“ míní politolog ( HospodářskéNoviny.cz - Ihned.cz -
Archiv Premium, Slezská univerzita v Opavě);

Zpět na seznam
 

42. Snídaně s Novou (automat)  
07:33 | 26.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: TV Nova - Snídaně s Novou (automat)  AUTOR: TV Nova SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 33x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

05:56
0
0

Anebo třeba balíček doplňků stravy české společnosti Promet. Takže jediný, co musíte udělat, tak až zazní ptačí zpěv, tak zavolat na číslo 601 0066 99. Tak vám držíme palce. Se na vás dne
ska usměje,

1
5

je nejenom váš partner nebo partnerka, ale taky štěstí. A teď se jdeme podívat, jak bude vypadat první hodina snídaně. V roce 2025 by se v Česku mohlo zavést povinné zálohování PET lahv
í. Podíváme se na to, jak

3
0

by systém mohl fungovat. Rakovina prostaty je nejčastějším nádorem vyskytujícím se u mužů. Zjistíme, jaké jsou její příznaky a zaměříme se na prevenci. Psaní od srdce dokáže seniorům zm
ěnit život.

4
5

Cílem projektu je pomocí dopisů a vzkazů potěšit lidi v pozdním věku. Prozradíme vám, jak se můžete zapojit i vy. Takto nás čeká během dnešního rána, ale samozřejmě nás také zajímá, jak t
o dnes bude vypadat venku,

05:57
0
0

protože já mám pocit, že od včera se to vlastně má zlepšovat nebo mělo se to zlepšovat a že dneska a o víkendu to bude jenom lepší. Vítáme tady i vetku krásné ráno. Krásné ráno. Hezké
ráno vám. Je to tak, máš úplnou pravdu a já jsem moc ráda, že může být poslem dobrých
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zpráv. Super. Já jsem byla celý týden od špatných zpráv. I ve tady přijde. Slu . To přišlo, Rose, zážitek a na růžovo. Takže pátek má být, mají být nejvyšší teploty z celého pracovního týdne. I 
oproti minulým dnům bude méně

3
0

oblačnosti a srážek. Teďka zrána ještě mohou být mrznoucí, mrznoucí mlhy, ale po mrazivém ránu půjdou potom teploty velice rychle nahoru. Naměříme dnes 12 až 16 °C. Ráno a dopoledn
e bude jasno až polojasno. Odpoledne

4
5

pak polojasno až oblačno a srážky velice ojediněle a to v okolí Jeseníků a Beskyd. No a vítr dnes jenom mírný jižní a to s rychlostí 25 km/h. Nádhera. Tolik teda je k počasí, ještě si řekneme p
otom samozřejmě více a

05:58
0
0

kde si dát pozor. Pojďme se podívat také na dopravu. Se zdržením počítejte na dálnici D1 na sto sedmdesátém sedmém celém šestém km ve směru Praha. Je tam porouchané vozidlo a zpe
vněná krajnice je uzavřená. Nehoda je také na silnici 246

1
5

u obce Roudnice nad Labem. Na vozovce je překážka a průjezd samozřejmě se zvýšenou opatrností. No a zpomalte také v ulici třída Míru v obci Olomouc. Osobách se tam střetl se zvěří. Jez
děte hlavně opatrně. I vedl. Můžeme

3
0

si všimnout, že ty jsi krásně opálená. To asi není z Česka, co? Protože v Česku nám toto sluníčko v posledních dvou týdnech úplně nesmí. Mám tady trošku mrzlo, bylo tak hezky, jsem se pov
alovala na Bali. Hezky, hezky. Tak. Vítej zpátky do Česka.

4
5

Přijel asi a vlastně teď jako to počasí začíná být lepší, takže děkujeme, že si ho přivezla. Žila jsem se. Pojďme na téma dnešního dne, které je první rande. Vzpomíná ještě na svoje první rand
e? Úplně to první. První. Úplně první ve svým životě. My

05:59
0
0

jsme si právě včera nemohli vzpomenout s kluky. My jsme si vzpomněli na první pusu, protože to musíme doplnit, dnes je světový den první pusy, což je teda za mě jako Bene. A od.
1
5

Tak možná po mně. Necháme si to, Johne. Bez kamer. Každopádně první pusa, to je jako velký zážitek, ne? To já si pamatuji, ale první rande ne? První rande asi si taky nevybavím. Já bych 
si vybavila asi to nejkrásnější, nejlepší rande, ale. Ale první pusu

3
0

asi jo, ale to bylo někdy ve školce snad. Aha. Jo. Takto to myslím. No, to myslí. Já myslím takovou tu opravdovou, ne takovou tu, co mi chtěl dát. Jo takto, jo takto. No, tak ta byla samozřejmě 
později, to byla taková ta kolkovská kde prostě z toho má

4
5

ten člověk takovou tu první radůstku. Ale, ale to nejlepší, tvoje rande teda nestihneme, protože musíme na správě. Ale dneska se na to ještě zeptám. Mě zajímá. Teď už je nachystaná doma a
aktuální zprávy. Hezké ráno všem.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (1x)

Zpět na seznam
 

43. ��Zveme vás na 12. zasedání Zastupitelstva města…   
12:10 | 26.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Karviná - oficiální stránka města SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

��Zveme vás na 12. zasedání Zastupitelstva města Karviné, které se bude konat v pondělí 13. května 2024 od 15 hodin ve velkém sále Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné  Slezské univ
erzity. Termíny zasedání Zastupitelstva města Karviné a veřejné dokumenty ke stažení jsou dostupné na webových stránkách www.karvina.cz/magistrat/zasedani.Grafika, text: Jan Šimerda

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): ��Zveme vás na 12. zasedání Zastupitelstva města… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

44. Ve 2. kole doplňujících voleb do studentské…  
13:27 | 26.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ve 2. kole doplňujících voleb do studentské komory Akademického senátu Slezské univerzity za Fakultu  veřejných  politik  � byly zvoleny Nikola Kočí, studentka Sociální patologie a prevence
a Kristýna Lezová, studentka Sociální práce ve veřejné správě. Gratulujeme a přejeme, ať se jim práce v senátu daří �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  politik (2x), veřejných (2x), fakulta (1x), opavě (1x), fakultu (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ve 2. kole doplňujících voleb do studentské… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );
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https://www.maximusweb.cz/public/original/62964584
https://www.maximusweb.cz/public/original/62965997
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/62965997
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5NjU5OTcsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5NjU5OTcsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5NjU5OTcsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/62979265
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/62979265
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5NzkyNjUsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5NzkyNjUsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5NzkyNjUsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/62979264
https://www.maximusweb.cz/public/original/62979270
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/62979270
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5NzkyNzAsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5NzkyNzAsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5NzkyNzAsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/62979268


Zpět na seznam
 

45. Naši studenti obsadili krásné třetí místo v…  
13:40 | 26.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně  podnikatelská fakulta  v Karviné , Slezská univerzita SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Obchodně-
podnikatelská fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Naši studenti obsadili krásné třetí místo v soutěži JA Top Project v ČR! ��� Úkolem nebylo jen přijít s poutavým nápadem, ale také s logicky zpracovaným Lean Canvas, včetně detailního popis
u jeho jednotlivých částí a zpracování loga. ��� Nelehký úkol zvládnul náš OPF tým, který přišel s projektem Senior Connect, chytrým náramkem pro seniory. Klukům gratulujeme a děkujeme z
a skvělou reprezentaci! �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelská (1x), fakulta (1x), karviné (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Naši studenti obsadili krásné třetí místo v… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

46. � Jak rozvíjet spolupráci mezi sociálními podniky…   
15:09 | 26.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta sociálních studií Ostravské univerzity SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v
Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

� Jak rozvíjet spolupráci mezi sociálními podniky, představiteli univerzit a studenty? Nad tím se zamyslíme na společném setkání, jehož se účastní zástupci vyučujících a studentů Ostravská univer
zita a Slezská  univerzita  v Opavě , dále zástupci sociálních podniků, SPointu, Úřad práce ČR, Ostrava!!! - oficiální stránky Magistrátu města Ostravy, Agentura pro sociální začleňování a další. 
��� Kulatý stůl bude realizován formou Pro Action Café, která slouží k představení určité myšlenky (v našem případě podoby spolupráce mezi univerzitou, sociálními podniky a dalšími aktéry) a
její reflexi v menších skupinách. �� Termín setkání je 30.4.2024 od 14:30 v prostorách bistra v Plato Bauhaus ❗️ Těšíme se na Vás �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

47. Polský Sejm schválil slezštinu jako regionální jazyk. Ještě chybí podpis prezidenta  
22:39 | 26.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: ČT24 web - Články  AUTOR: ČT24, pov SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Slezština je hrubá a zatím nepříliš spoutaná pravidly. Stále se mění a různí se region od regionu. Dříve byla pokládaná za pouhý dialekt polštiny, od pátku má ale blíže k přiznání statutu
regionálního jazyka. V přelomovém hlasování – už osmém takovém v historii – to schválil polský Sejm. Slezština tak dostává šanci například na zápis do školních osnov.

Slezsko je regionem uhlí, dřiny, těžkého průmyslu, pohnutých osudů a především specifického jazyka. „Polsky je to ‚motyl‘, slezsky ‚szmaterlok‘, například. Nebo polsky ‚pączek‘ a slezsky ‚krepel‘ (
kobliha). Polsky ‚plaszcz‘ nebo slezsky ‚mantel‘, tak jako se říká v českém Jablunkově,“ řekl polský europoslanec Łukasz Marcin Kohut.
Mix především polštiny a němčiny, s vlivem jidiš a češtiny, to je slezština. S Lukaszem Kohutem ji propaguje v úspěšné divadelní hře i herečka Grażyna Bułka.
Představení přibližuje minulost regionu, která je stejně jako divadelní scéna potemnělá. Slezsko snášelo pokusy o germanizaci, útlak Wehrmachtu i masivní sovětské deportace. Přesto si uchovalo 
vlastní identitu a právě jazyk. „Jsem Slezankou krví i kostmi. Když jsem byla malá, mluvila jsem jen slezsky, polsky jsem se naučila až ve škole,“ přiznala herečka Slezského divadla v Katovicích Gr
ażyna Bułka.
Po léta proto usilovala o uznání slezštiny jako regionálního jazyka – tak, aby se například také mohla vyučovat ve školách. Ke Slezanům až doteď Varšava chovala nedůvěru, kvůli odlišnému jazyk
u se obávala separatismu. „Takové tendence ve Slezsku nejsou. Pokud hovoříme o autonomii, nemáme na mysli separatismus,“ prohlásila Jolanta Tamborová ze Slezské univerzity  v
Katowicích.
„Bývalá konzervativní vláda strany Právo a Spravedlnost uznání slezštiny zde v Sejmu vždy striktně odmítala. Že se časy změnily, ukazuje toto představení odehrané kompletně ve slezském jazyce
, a to přímo v útrobách dolní komory,“ dodal zahraniční zpravodaj ČT Andreas Papadopulos.
Grażyna Bułka teď společně zhruba se šesti sty tisíci dalšími obyvateli Polska, kteří se za Slezany považují, slaví. Sejm jim po třiceti letech snah a osmi legislativních pokusech vyhověl. Premiér Do
nald Tusk – sám příslušník kašubské menšiny – to před loňskými volbami zařadil mezi své hlavní sliby. „Dokončíme to, co se zdejším lidem zatím nepodařilo,“ prohlásil Tusk.
„Teď, aby to podepsal prezident. Je to pro nás, Slezany, jeden z mílových kroků,“ dodala herečka Bułka. Podle chystaného zákona by se slezština směla vyučovat na některých školách, využívat n
a úřadech nebo v osobních dokladech. Stát taky bude muset povinně dbát o zachování této specifické kultury.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

48. Do aukce míří první formule 1 v historii Lotusu  
12:25 | 27.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Novinky.cz - Auto  AUTOR: Ondřej Mára SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká fakulta
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Formule, která se zúčastnila šampionátů F1 i F2, se bude dražit v Monaku. Cena by se díky skvělému stavu a historickému významu mohla vyšplhat na bezmála 10 milionů korun.

Společnost Lotus je dnes především známým výrobcem sportovních vozidel, v minulosti ale patřila mezi hvězdy formule 1. Mezi lety 1963 až 1979 britská stáj vyhrála sedmkrát Pohár konstruktérů 
a šestkrát ovládla pořadí jezdců. Na začátku všeho ale stál speciál s označením Lotus 12.
Vůz byl představen v roce 1956 na London Motor Show a nabídl celou řadu inovací. Pod jeho kapotou byl nejprve ve verzi pro formuli 2 uložen 1,5litrový čtyřválec s dvojicí vaček, který dodala spol
ečnost Coventry Climax FPF. Motor byl spojen se sekvenční převodovkou z dílny Lotus.

Američtí majitelé lotusů nemohou odjet z prodejny, sporťák čeká na emisní zelenou
AutoMoto
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https://www.maximusweb.cz/public/original/62980495
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/62980495
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5ODA0OTUsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5ODA0OTUsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5ODA0OTUsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/62980494
https://www.maximusweb.cz/public/original/62979415
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/62979415
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5Nzk0MTUsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5Nzk0MTUsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5Nzk0MTUsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/62985806
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/62985806
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5ODU4MDYsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5ODU4MDYsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5ODU4MDYsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/62990796
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/62990796
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5OTA3OTYsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5OTA3OTYsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjI5OTA3OTYsInRodW1icyI6MX0=


Aerodynamicky tvarovaná karoserie byla navržena leteckou společností DeHavilland a dostala rám z materiálů používaných v letectví. Suchá hmotnost se tak podle tehdejších údajů měla pohybova
t kolem 281 kilogramů, ačkoliv reálně se odhaduje, že měla mít blíž k hodnotě kolem 350 kilogramů. Stále se však jednalo o fenomenální parametry.
Zajímavostí první formule Lotus pak bylo použití šesti matek na kolech místo jediné. Společnost totiž věřila, že vůz je tak lehký, že během závodu ani nebude muset měnit pneumatiky.
Ačkoliv motor pro formuli 2 produkoval „jen“ 105 kW (143 k), díky nízké hmotnosti měl vůz poměr výkonu k váze kolem 336 kW (457 k) na tunu. Během prvního závodu International Trophy na okru
hu Silverstone si vůz v roce 1957 připsal první místo.
Foto: Bonhams

+6
Do závodů formule 1 vůz nastoupil již s dvoulitrovým motorem. Za zmínku pak stojí, že šlo o první závodní vůz později velmi slavného jezdce Grahama Hilla, který Lotus Type 12 řídil na Velké ceně 
Monaka v roce 1958. V prvním závodě se vůz dlouho držel na čtvrtém místě, kvůli technické závadě ale nakonec nedokončil. Hill však později v kariéře Velkou cenu Monaka pětkrát ovládl.
Historie vozu je poměrně dobře zdokumentována, neboť ho v roce 1991 koupil Mike Bennet, který o něm napsal dokonce knihu „Lotus 12 Chassis 353 The History“. O vůz bylo následně velmi dob
ře pečováno, což je ostatně patrné i z fotek.
Díky historickému významu i skvělému stavu se očekává, že první vůz Lotus F1 by se mohl vydražit na aukci Bonhams v Monaku za cenu v rozmezí 290 000 až 390 000 eur, což je v přepočtu 7,3 
až 9,8 milionu korun. Aukce se bude konat 10. května.

Z Lotusu Emeya by mohl být nejsilnější kombík světa
AutoMoto

SEKCE: Auto-moto

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (1x)

Zpět na seznam
 

49. Robert Rohál představí svou fotografickou tvorbu v holešovském zámku  
17:52 | 27.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Elitanaroda.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Černobílé fotografie známých osobností z umělecké branže představuje od 27. dubna do 9. června v holešovském zámku spisovatel a fotograf Robert Rohál. Autor, který léta pracoval jako novinář, 
vystaví reportážně laděné či lehce stylizované snímky. Jeho výstava nese název „Slavní, známí a neznámí“ a je k vidění zámeckých arkádách.
Robert Rohál je zároveň autorem knih z prostředí filmu, divadla a hudby, na svém kontě má desítky autorských výstav. Nejraději fotografuje lidi, které stylizuje do různých příběhů, což dokládají náz
vy kolekcí jako například Komtesa, Hřebci, Věčné návraty, Romance o Krásce a zvířeti, Andělé mezi námi, Doudlebské motivy, Tisíc tváří černovlásky, Příběh Edith a Marlene či Nostalgia 22.
Rodák z Holešova se zabývá výhradně černobílou fotografií. Nejsou to fotky na papíře, nýbrž fotografie přenesené na plátno, vypadá to mnohem zajímavější, plastičtější. Drsnější struktura plátna do
dá podle autora fotografii něco navíc.
Robert Rohál působí roky v kulturních a mediálních sférách, více než dvacet let pracoval jako kulturní redaktor či editor v novinách. Kromě psaní tam také začal v roce 2002 fotit, a od té doby je foto
aparát jeho nejlepším přítelem. V letech 2005 - 2010 prezentoval svou fotografickou tvorbu v rámci kolektivní výstav Kresby světlem v Městské galerii Holešov, poté absolvoval desítky samostatnýc
h výstav po celé naší republice i na Slovensku.
„Mezi úspěšné výstavy patřily i společné prezentace s Evou Pilarovou v holešovském zámku nebo Janem Levorou na hradě Křivoklát. I když Eva Pilarová byla vynikající zpěvačka a Jan Levora je v
yhledávaný překladatel japonské beletrie, oba byli či jsou autory zajímavých fotografií a jejich spolupráci si velice cením,“ říká Robert Rohál.
Během posledních dvanácti let vystavoval například v Kroměříži, Brně, Praze, Dobrušce, Jindřichově Hradci, Třebíči nebo Přerově, ale také na hradech Karlštejn a Křivoklát či na zámcích (Doudleb
y nad Orlicí, Světlov, Lomnice nad Popelkou, Rájec nad Svitavou, Třešť) i divadlech (Městské divadlo Zlín, Národní divadlo moravskoslezské Ostrava, Divadlo Šumperk).
Jeho aktuální výstava „Slavní, známí i neznámí“ přináší především snímky známých osobností z umělecké branže či autorových modelek. Kolekce je postavena na reportážně laděných, „nahodilých
“ i stylizovaných velkoformátových fotografiích.
„Kolekce přináší přibližně 45 fotografií z let 2010 až do letoška,“ říká Robert Rohál. „Je tam světoznámý fotograf Jindřich  Štreit , hitmaker Vítězslav Hádl či režisér Zdeněk Trošku, ale i dnes už n
ežijící umělci jako Karel Gott, Eva Pilarová, Věra Špinarová, Jarmila Šuláková, herec Tomáš Valík nebo operní pěvkyně Soňa Červená. Z portrétů z poslední doby tam nechybí ani herečky Petra Š
pindlerová, Zuzana Geislerová, Nadězda Tomicová – Chroboková a Eva Daňková, dirigent Peter Valentovič, výtvarnice Alena Ciková, trumpetista Laco Dézsi, režisér Peter Gábor… Dále mohu zmí
nit zpěvačky Helenu Vondráčkovou, Tanju, Helenu Blehárovou, Martu Kubišovou…“
Výstava, kterou návštěvníci mohou vidět v zámeckých arkádách, bude přístupná do 9. června. Potom bude výstava „Slavní, známí a neznámí“, která navazuje na loňskou kolekci „Neobyčejně obyč
ejní – Obyčejně neobyčejní“, ještě k vidění ve výstavní síni v Kojetíně (červen – srpen) a na podzim ve foyer Městského divadla Zlín.
Jaroslava Kuželová
Foto: archiv Robert Rohál

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Robert Rohál představí svou fotografickou tvorbu v holešovském zámku ( Topmoments.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie ); Robert Rohál představí svou fotografickou
tvorbu v holešovském zámku (Topgentleman.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie ); Robert Rohál představí svou fotografickou tvorbu v holešovském zámku ( Kultura21.cz - Články, Institut tvůrčí
fotografie);

Zpět na seznam
 

50. Urban Energies  
02:23 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Artmap.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Zveme na fotografický workshop a přednáškový cyklus o vizuální interpretaci města.
Města jsou spletitým shlukem toků a energií. Pohybujeme se jimi dennodenně, šíře prostorových interakcí, z nichž je jejich síť upletena, nám však víceméně uniká. V rámci workshopu Urban Energ
ies se pokusíme do složitých struktur nahlédnout a prostřednictvím fotoaparátu objevovat skryté mechanismy současného města. Prozkoumáme místa, kde energie vyvěrají, mísí se a překrývají. Př
itahují nás anomálie. O čem vypovídají? Zkoumáme je a definujeme. Nacházíme cyklické toky utvářející urbánní prostor. Křižovatky veřejného a soukromého nám prozrazují pozadí mocenských dyn
amik. Nová výstavba jen zastírá nutnou rekonstrukci. Nezbývá než soustředit se na fragmenty, odkrýt vrstvy místa a nalézt tak narativ města. Střet s narativem společnosti se stává nevyhnutelným z
ávěrem. Nebo snad novým počátkem?
Společně s přizvanými odborníky budeme interpretovat místa na předem vybraném území města a skrze fotoaparát vytvářet své vlastní vizuální eseje. Součástí workshopu budou přednášky, exkurz
e, společné diskuze a konzultace.
Pátek 26. 4.

– lektorský úvod Violy Hertelové a společný průzkum terénu
– společný oběd
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– diskuze s přizvanými odborníky
– 19:00 přednáška Zara Pfeifer: Everyday Matters, Lidická 3, Brno (výloha)
Sobota 27. 4.

– průzkum a interpretace lokality
– diskuze s přizvanými odborníky
– návštěva areálu Tepláren Brno
– 19:00 přednáška Jan Vranovský: O neurčitosti, neformálnosti, fragmentaci a informaci v (japonské) architektuře a urbanismu , Lidická 3, Brno (výloha)
Neděle 28. 4.

– společný brunch a závěrečná debata nad nasbíraným materiálem
Program bude probíhat v češtině a angličtině, hlavním jazykem však bude fotografický obraz. Registrace na workshop zde.
Zara Pfeifer (ona, *1984) je umělkyně působící mezi Vídní a Berlínem, která se ve své tvorbě zabývá sociálními fenomény velkých infrastrukturních projektů. V dokumentárních sériích z modernisti
ckého bytového projektu Alterlaa (Du, meine konkrete Utopie, 2013–2017) či o řidičích nákladních vozidel (Good Street!, 2018–2022) se skrze práci s prostorem soustředí na každodenní život sle
dovaných subjektů. Její praxe zahrnuje spolupráci s mnoha světovými institucemi. Pfeifer vystudovala architekturu na Akademii výtvarných umění ve Vídni a fotografii na Friedl Kubelka School for A
rtistic Photography ve Vídni. V současnosti rovněž působí jako lektorka na Technické univerzitě ve Vídni a na Technické univerzitě v Berlíně.
Architekt, fotograf a designér Jan Vranovský  (on, *1986) vystudoval architekturu na univerzitách v Liberci a Tokiu. V Japonsku po absolutoriu následujících pět let zůstavá a nabírá praxi v architek
tonických kancelářích i jako fotograf. Jeho soubor Parallel World se dostal do předních zahraničních magazínů, jako je Domus nebo The Spaces, dva ze snímků cyklu se pak nedávno staly
součástí stálých sbírek japonského Muzea fotografického umění v Kijosatu v Jamanaši. V současnosti žije v Praze, kde pod značkou VVAA spoluvede vlastní architektonické studio.
Viola Hertelová (ona, *1996) dlouhodobě balancuje na hranici oborů architektury a fotografie. Téma kritických poloh obrazového dokumentu systematicky rozpracovává nejen na praktické bázi v r
ámci magisterského studia Institutu tvůrčí fotografie Slezské univerzity  v Opavě , ale komplexně jej uchopuje také teoreticky v započatém doktorském výzkumu interpretace architektury na
Fakultě architektury VUT v Brně. Viola je členkou kolektivu 4AM fórum pro architekturu a média v Brně a aktivně působí také v redakci českého fotografického časopisu FOTO. Nejraději se vydává 
na dlouhé toulky krajinou a soudobými městy, o kterých píše kritické statě a fotografuje dokumentární cykly.
dramaturgie a produkce : Karolína Munková, Viola Hertelová

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Urban Energies (Artmap.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie );

Zpět na seznam
 

51. Adriena Šimotová, Jindřich Štreit – Společná setká(vá)ní  
02:23 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Artmap.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Zveme na výstavu kreseb a grafik Adrieny Šimotové a fotografií Jindřicha Štreita nazvanou Společná setká(vá)ní.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

Zpět na seznam
 

52. Opavský fotograf vystavuje v Praze  
10:12 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Regionopavsko.cz - Články  AUTOR: tep SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

OPAVA – Vedoucí Institutu tvůrčí fotografie na Slezské univerzitě v Opavě, pedagog, historik fotografie a kurátor Vladimír Birgus oslavuje své životní jubileum 70 let dvojicí výsta
v v Praze. První výstava nazvaná „Černá a bílá: Fotografie ze 70. – 90. let“ byla otevřena v galerii Czech Photo Centre v Praze. Další výstava s názvem Červená a modrá, která před
stavuje tvorbu složenou z barevných fotografií Vladimíra Birguse, je k vidění v pražské Leica Gallery. Více v tištěném vydání REGIONU OPAVSKO

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  institutu (1x), tvůrčí (1x), fotografie (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Opavský fotograf vystavuje v Praze ( Regionopavsko.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

53. Nový ministr vzejde ze čtyř kandidátů. Na výběr je Tuleja nebo Havel  
12:37 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: SeznamZpravy.cz - Články  AUTOR: Josef Mačí SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Po rezignaci Heleny Langšádlové (TOP 09) z pozice ministryně pro vědu a výzkum volí TOP 09 ze čtyř kandidátů – třech mužů a jedné ženy. Mezi možnými nástupci jsou Matěj Ondřej Havel a 
Pavel Tuleja.

Kdo se stane novým ministrem pro vědu a výzkum? Dva kandidáti jsou už známí. Jsou jimi poslanec a místopředseda TOP 09 Matěj Ondřej Havel a emeritní rektor Slezské univerzity  v Opavě  
Pavel Tuleja.
Že se i mezi těmito kandidáty vybírá, potvrdil místopředseda TOP 09 Vlastimil Válek.
„Toto je jedno z jmen, o kterých jsme potenciálně diskutovali,“ potvrdil v Otázkách Václava Moravce Válek.

Vlevo dole: Konec Langšádlové? Mediálně nešikovný jako ona sama
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11:00
Podle něj jsou v užším výběru čtyři jména – tři muži a jedna žena.
„Předpokládám, že v pondělí budeme mít téměř jasno,“ dodal Válek.

Variantou i zrušení
Válek ale nechtěl specifikovat, kdo je pro něj favoritem na uvolněný post. Nového ministra navrhne předsednictvo TOP 09 podle dřívějšich informací příští týden.
Ministr zdravotnictví a vicepremiér Válek ale přiznal, že TOP 09 diskutovala také o tom, jestli by se post ve vládě jako takový neměl zrušit. Ministr pro vědu, výzkum a inovace totiž nevede samostat
né ministerstvo, ale pouze odbor na Úřadu vlády. Nemá tak mimochodem ani vlastní rozpočet.
Jak Seznam Zprávy informovaly už na začátku dubna, s Helenou Langšádlovou v pozici ministryně pro vědu, výzkum a inovace panovala v TOP 09 nespokojenost už delší dobu. Strana ji vyčítala š
patnou komunikaci. Podle kritiků neměla také dostatek kompetencí a autority.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Nový ministr vzejde ze čtyř kandidátů. Na výběr je Tuleja nebo Havel ( SeznamZpravy.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

54. Po rezignaci Heleny Langšádlové z pozice…  
12:46 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Seznam Zprávy SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Po rezignaci Heleny Langšádlové z pozice ministryně pro vědu a výzkum volí TOP 09 ze čtyř kandidátů – třech mužů a jedné ženy. Mezi možnými nástupci jsou Matěj Ondřej Havel a Pavel Tulej
a .

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

55. TOP 09 má čtyři kandidáty na ministra pro vědu a výzkum  
12:48 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: ČT24 web - Články  AUTOR: ČTK, ČT24, jab SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Na ministra pro vědu, výzkum a inovace má TOP 09 podle místopředsedy strany a šéfa resortu zdravotnictví Vlastimila Válka čtyři kandidáty – tři muže a ženu. Řekl to v pořadu České televize O
tázky Václava Moravce. Nový ministr či ministryně funkci převezme po Heleně Langšádlové (TOP 09), která podala demisi. Jméno bude známo příští týden.

Nejčastěji se jako o nástupci Langšádlové hovoří o poslanci TOP 09 Matějovi Ondřejovi Havlovi, který vedl gymnázium v Hradci Králové, dalším kandidátem je ekonom a bývalý rektor Slezské un
iverzity  Pavel Tuleja (TOP 09). „Má velmi silnou pozici ve vědeckém světě,“ ocenil na Tulejovi Válek, nicméně svého případného favorita dopředu uvést odmítl.
Předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová v neděli v diskuzním pořadu TV Nova Za pět minut dvanáct řekla, že už má jasného favorita. Ani ona ale konkrétní jméno neuvedla. O poslanci H
avlovi, o kterém se spekuluje, řekla, že by tuto pozici důstojně zastával. Dodala ale, že jsou i další jména. „Máme hned několik osobností, které by mohly tuto pozici zastávat,“ potvrdila.
Definitivní výběr podle Válka strana oznámí příští týden po jednání předsednictva. Počítá se podle něj ale s tím, že Langšádlová, kterou vysoce hodnotili zástupci vědeckých institucí, bude svému ná
stupci pomáhat dotáhnout rozdělané věci. „Jeho úkol je daleko více vysvětlovat veřejnosti ty věci, které se na resortu odehrály, tak, aby si získávaly u veřejnosti podporu,“ řekl Válek k nástupci či ná
stupkyni Langšádlové.
Strana podle Válka po rezignaci Langšádlové zvažovala i zrušení tohoto ministerstva, nakonec se ho ale rozhodla spíš posílit. Válek podle svých slov o možnostech debatoval i s vědeckou komunito
u.
Podle opozičního hnutí ANO je toto ministerstvo zbytečné, zrušilo by ho. „Protože to je pětikoalice, tak tyto strany chtějí mít svého člověka v poměru, jak si původně domluvily, a tady by TOP 09 pra
vděpodobně chyběl ten post,“ podotkla senátorka za ANO a členka výboru pro zdravotnictví Věra Procházková, že pro zachování ministerstva pro vědu mluvily i další motivace. Míní, že agenda by
šla rozdělit i mezi jiná ministerstva.
Nového ministra hledá vláda poté, co po dvou a půl letech ve funkci oznámila Langšádlová rezignaci. Podle předsedkyně TOP 09 dávala ministryně více úsilí do obsahové části práce než do prezen
tace navenek. Dodala, že Langšádlová, která zůstává poslankyní, se bude věnovat práci ve sněmovní komisi pro hybridní hrozby a dál se bude věnovat boji s dezinformacemi.
„Nastupovala s poměrně negativní pověstí, že není odborník, a to ji zřejmě zahubilo,“ řekl k rezignaci Langšádlové v ČT bývalý ministr zdravotnictví za ANO Roman Prymula s tím, že pro něj překva
pivě ale odvedla velký kus práce. Před odvoláním ministryně by se nejdříve ptal zástupců vědeckých subjektů. Sám by na pozici preferoval někoho, kdo zkušenost s vědou má.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): TOP 09 má čtyři kandidáty na ministra pro vědu a výzkum ( ČT24 web - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

56. TOP 09 má kandidáty za Langšádlovou. Strana zvažovala zrušení resortu, odhalil Válek  
12:54 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Cnn.iprima.cz - Články  AUTOR: Ladislav Šustr SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Na ministra pro vědu a výzkum má TOP 09 podle místopředsedy strany Vlastimila Válka čtyři kandidáty, tři muže a ženu. Strana zvažovala i zrušení tohoto resortu, řekl v Otázkách Václava Mor
avce na ČT.

„Jsou čtyři potenciální kandidáti. Tři muži a jedna žena. Předpokládám, že v pondělí už budeme mít téměř jasno, koho předložíme předsednictvu,“ řekl ministr zdravotnictví a 1. místopředseda TOP
09 Vlastimil Válek.
MOHLI JSTE PŘEHLÉDNOUT: Zavedeme EET druhé generace, tvrdí Schillerová. Je to šikanózní nástroj, řekl Stanjura
Zároveň potvrdil, že jedním z nich je i rektor Slezské univerzity  v Opavě  a krajský zastupitel TOP 09 Pavel Tuleja. Nejčastěji se jako o nástupci Langšádlové hovoří o poslanci TOP 09 Matěji O
ndřeji Havlovi, který vedl gymnázium v Hradci Králové.
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Definitivní výběr podle Válka strana oznámí příští týden po jednání předsednictva. Počítá se podle něj ale s tím, že Langšádlová, kterou vysoce hodnotili zástupci vědeckých institucí, bude svému ná
stupci pomáhat dotáhnout rozdělané věci. „Jeho úkol je daleko více vysvětlovat veřejnosti ty věci, které se na resortu odehrály, aby si získávaly u veřejnosti podporu,“ řekl Válek k nástupci či nástup
kyni exministryně.
MOHLI JSTE PŘEHLÉDNOUT PARTII TEREZIE TOMÁNKOVÉ: O rušení resortů diskutovali i ministr pro místní rozvoj Ivan Bartoš a poslankyně ANO Klára Dostálová
O pozici odcházející Heleny Langšádlové diskutovali i hosté pořadu Partie Terezie Tománkové na CNN Prima NEWS. Podle ministra pro místní rozvoj Ivana Bartoše ke změně na postu ministra pro
vědu a výzkum nebyl důvod. „Jestli byla více viditelná, nebo nebyla více viditelná, pro mě není úplně relevantní,“ řekl pirátský šéf resortu.
Poslankyně hnutí ANO Klára Dostálová reagovala tím, že na zrušení je celé ministerstvo. „Zrušme toto ministerstvo pod paní Langšádlovou, ušetříme nějaké prostředky do státního rozpočtu, které t
řeba můžeme částečně věnovat na platy uklízečkám,“ zaznělo z její strany. Podle Dostálové existují aktuálně tři „úplně bezvýznamná ministerstva.

Nebyla odborník, řekl Prymula
Její pozice byla podle bývalého ministra zdravotnictví za ANO Romana Prymuly ohrožená už od začátku. „Nastupovala s poměrně negativní pověstí, že není odborník, ale to ji podle mě zahubilo,“ ře
kl k rezignaci Langšádlové na ČT.
Před odvoláním ministryně by se nejdříve ptal zástupců vědeckých subjektů. Sám by na pozici preferoval někoho, kdo zkušenost s vědou má. Podle opozičního hnutí ANO je toto ministerstvo zbyte
čné, zrušilo by ho, potvrdila svými slovy senátorka Věra Procházková (ANO).

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): TOP 09 má kandidáty za Langšádlovou. Strana zvažovala zrušení resortu, odhalil Válek ( Cnn.iprima.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

57. Na post Langšádlové má TOP 09 čtyři kandidáty  
12:59 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Novinky.cz - Domácí  AUTOR: Jan Menšík SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Nejmenší vládní strana TOP 09 se rozhoduje mezi čtyřmi kandidáty, třemi muži a jednou ženou, na funkci ministra pro vědu, výzkum a inovace, na nějž v týdnu rezignovala po kritice zevnitř stra
ny Helena Langšádlová. V neděli to řekl v České televizi první místopředseda strany a ministr zdravotnictví Vlastimil Válek.

„Jsou čtyři potenciální kandidáti, tři muži a jedna žena. Ať už bude ministrem nebo ministryní pro vědu kdokoliv, tak mu bude paní ministryně (Langšádlová) pomáhat a bude s ním dotahovat ty věci
, které rozpracovala,“ prohlásil v neděli v ČT Válek.
Úkolem nástupce prý bude „daleko více vysvětlovat veřejnosti věci, které se na resortu odehrály, tak aby si získávaly u veřejnosti podporu“.
Langšádlová oznámila svou rezignaci v tomto volebním období nově vytvořený post ministryně pro vědu, výzkum a inovace ve čtvrtek. Učinila tak po týdnech spekulací, že by mohla ve vládě premié
ra Petra Fialy (ODS) skončit. Patřila k méně viditelným ministrům kabinetu, za což čelila v poslední době kritice od části spolustraníků.
Ačkoliv šéfka TOP 09 Markéta Pekarová Adamová ocenila ve čtvrtek její práci, výměnu na resortu zdůvodnila tím, že výsledky Langšádlová málo prezentovala veřejnosti. Ve středu odvolání Langš
ádlové diskutovalo i předsednictvo strany, které se dle nynějšího vyjádření Válka jednomyslně shodlo na její výměně.

Pekarová ke konci Langšádlové: Více se věnovala obsahové práci než její prezentaci navenek
Domácí
V médiích se spekuluje o tom, že by Langšádlovou mohl nahradit poslanec a místopředseda TOP 09 Matěj Ondřej Havel. Dalším možným jménem má být podle ČT ekonom, rektor  Slezské univer
zity v Opavě a člen TOP 09 Pavel Tuleja , což v diskusi Válek potvrdil.
„Je to jedno z těch jmen, o kterém jsme diskutovali. Předpokládám, že v pondělí budeme mít jasno, jaké jméno předložíme předsednictvu,“ uvedl ministr s tím, že on sám se rozhodne až v pondělí. 
Byl tedy sdílnější než předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová, která tvrdošíjně odmítá spekulovat o jménech nominantů. Sama již ale jasného kandidáta má. Prvně hodlá jméno oznámit v 
příštím týdnu prezidentu Petru Pavlovi a premiéru Petru Fialovi (ODS).
Opozice má za to, že by post měl být zrušen, protože se jedná o „trafiku“. Podle Válka TOP 09 zvažovala, zda by funkce v osmáctičlenném kabinetu byla zrušena, ale nakonec se rozhodli pro zach
ování.

Langšádlová se chystá na hybridní hrozby
„I to byla jedna z věcí, o kterých jsme debatovali a zvažovali je, ale nakonec, i na základě debat vědeckou komunitou, jsme se rozhodli post zachovat a posílit ho, protože tu faktickou práci, která ne
ní mediálně vidět, Helena odvedla ve velkém rozsahu a posunula to dopředu,“ zdůvodnil Válek.
Langšádlová, která opakovaně uvedla, že si za svou prací stojí, se nyní bude věnovat oblasti dezinformací a hybridních hrozeb. Stane zástupkyní TOP 09 v parlamentní komisi pro tyto hrozby.
Spekuluje se také o tom, že TOP 09 k výměně ministryně přistoupila i kvůli padajícím preferencím, přičemž nástupce by mohl straně přinést lepší komunikací nové body. Podle politologů se tak ale 
pravděpodobně nestane. Válek tyto spekulace o důvodu výměny odmítl s tím, že on nikoho k ničemu nenutil.

Preference TOP 09 jsou bídné. Nástupce Langšádlové musí být hvězda, míní politologové
Domácí

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Na post Langšádlové má TOP 09 čtyři kandidáty ( Novinky.cz - Domácí, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

58. Otázky Václava Moravce 2. část (automat)  
13:02 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Otázky Václava Moravce 2. část (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 21x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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té dohody, nesmí to být jen slib na papíře, protože pak si myslím, že by lékaře do budoucna nevěřili tomu, že to, co jim ministr slíbí, že také svým slovům dostojí. Revoluce lékařů, která dostal
a půlroční odklad. Má ministerstvo plán, jak zdravotnictví vyléčit?
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Další téma dnešních otázek. Už jsem toho měla tolik různých společností, že prostě jsem nestíhala z jedné výplaty po zaplacení nájmu a veškerých povinných poplatků to prostě splatit. Boj
3
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o osobní bankrot. Jak pomáhat dlužníkům i věřitelům zároveň? Diskuse místopředsedkyně PS Olgy Richterové z Pirátů a poslankyně hnutí ANO Taťány Malé. Vítejte a hezkou neděli vám vš
em, divákům jedničky,
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zpravodajské čtyřiadvacítky ČT. Vstupujete do jedinečného prostoru pro diskusi. Pátou personální výměnou si prochází kabinet premiéra Petra Fialy. Ve vládě končí Helena Langšádlová, kter
á zastávala post ministryně pro vědu a výzkum. Kdo

12:02
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ji nahradí? Novináři nejčastěji skloňují jméno místopředsedy TOP 09, poslance Matěje Ondřeje Havla, který byl ředitelem gymnázia v Hradci Králové. Ten však nemá zkušenost s vědou ani v
ýzkumem. Podle informací otázek jsou ve hře další jména. Jedním
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z kandidátů je i ekonom, emeritní rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja , člen TOP 09. Pavel Tuleja  má nepochybně větší zkušenost s výzkumem i s Věrou. Jméno nástupce He
leny Langšádlové oznámí předsedkyně TOP 09 Markéta
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Pekarová Adamová příští týden po jednání předsednictva strany. TOP 09 má celou řadu osobností, které by mohly zastávat ten post, které se věnují vědě a výzkumu, které mají erudici, ale zá
roveň jsou v tom
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sektoru známý a jsou v tom sektoru respektovaní. Tento týden došlo ještě k jedné zásadní personální výměně na vysokém postu ve státní správě. Vláda odvolala na její vlastní žádost hlavní h
ygieničku ČR Pavlu
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Svrčinovou. Prvními hosty dnešních otázek jsou vicepremiér, ministr zdravotnictví a také první místopředseda TOP 09 Vlastimil Válek. Hezké nedělní poledne, vítejte v otázkách. Krásné neděl
ní poledne vám i divákům. Pozvání přijala i senátorka, členka výboru
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pro zdravotnictví, lékařka Věra Procházková z hnutí ANO. Paní senátorko, děkuji, že jste hostem otázek. Dobré odpoledne vám i všem ostatním. A naše pozvání přijali epidemiolog, bývalý min
istr zdravotnictví, místopředseda výboru České vakcinologické
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společnosti Jana Evangelisty Purkyně Roman Prymula. Vítejte, hezké nedělní poledne. Dobré poledne. Pane ministře, začnu u vás. Ministři, zástupci Rady vysokých škol i Rady vlády pro věd
u a výzkum chválí Helenu
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Langšádlovou. Přesto rezignoval anebo byla rezignovaná. Jak tvrdí Andrej Babiš. Tak, paní ministryně Langšádlová, já jsem si měl kancelář tři roky, tak já myslím, že se známe společně vel
mi dobře, rezignovala.
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Ona se bude věnovat intenzivně vlastně dezinformacím a strategické komunikaci, protože to vnímáme jako opravdu velký problém. Nicméně ať už bude ministrem nebo ministryní pro vědu a 
výzkum u cokoliv, tak paní ministryně bude pomáhat a
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bude s ním dotahovat ty věci, které rozpracoval a jeho úkol, řekněme, daleko více vysvětlovat ty věci veřejnosti, tak, které se udály na tom resortu, tak, abychom
3
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pro ně získávali daleko lepší podporu. Není to tak, že jako vedení TOP 09 Helenu Langšádlovou k rezignaci donutili kvůli klesajícím preferencím vaší politické strany? Jasná odpověď. Pane d
oktore, já rozhodně nikoho k ničemu nenutím, to není můj styl
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a nikdy bych nic takového neudělal. A přijde vám šťastná ta výměna rok a půl před, před volbami, když se podíváte na ty reakce, které jsme do konce týdne slyšeli. Rada vlády pro vědu a výz
kum lituje odchodu Heleny

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (5x), pavel (5x), rektor (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Otázky Václava Moravce 2. část (automat) ( ČT24 - Otázky Václava Moravce 2. část (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

59. Zprávy(automat)  
13:07 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Zprávy(automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 3x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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nejsou v podstatě pokryty pediatrem a musí se to řešit prostě přes nemocnice apod. To, o tom bude řeč ve druhé hodině otázek, kde se podíváme na nedostatek praktických lékařů, ale i nedo
statek lékařů pro děti a dorost.
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Nabídneme konkrétní čísla a budeme se dál bavit o strategickém dokumentu tuzemského zdravotnictví. Našimi hosty zůstávají Vlastimil Válek, Věra Procházková i Roman Prymula. Přepněte 
si na zpravodajskou čtyřiadvacítku, kde otázky pokračují za pár okamžiků. Na
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jedničce pohádka a na čtyřiadvacítce je na jedničce. Teď stručné zprávy.
4
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A ve třináct hodin nabízíme stručné zprávy ČT. Hezké nedělní odpoledne. Do Česka se opět dostal prach ze Sahary. Meteorologové v důsledku toho předpovídají
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zvýšenou oblačnost a pokles teplot. Celorepublikovou smogovou výstrahu ale zatím nevydali. A v Plasích, kde se koná 12. ročník dne ve vzduchu, je Daniela Tunklová. Danielo, jaká je tam sit
uace a ovlivnilo nějak počasí
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program akce? Se nevím, zdali nemáme technické potíže.
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Tak musím se bohužel omluvit. S Danielou Tunklovou se nám v tuto chvíli nepodařilo spojit. Jedním z kandidátů na ministra pro vědu, výzkum a inovace je emeritní rektor Slezské
univerzity
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a člen TOP 09 Pavel Tuleja. V Otázkách Václava Moravce to řekl místopředseda vlády Vlastimil Válek. Celkem se podle něj rozhoduje mezi čtyřmi kandidáty. Nevyloučil, že jedním z nich je p
oslanec Matěj Ondřej
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Havel. Definitivně bude jasno příští týden. Válek také řekl, že se uvažovalo i o zrušení tohoto vládního postu. Která zastávala post. A musím říct, že to bylo i na základě, řekněme, debat s věde
ckou komunitou, se zástupci agentur
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Národní rady pro vědu, výzkum jsme se rozhodli, že je dobré ten post zachovat a posílit ho. Protože je to pětikoalice, tak ty strany chtějí mít svého člověka v nějakém tom poměru, tak jak se p
ůvodně domluvily.
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A tady by TOP 09 pravděpodobně chyběl ten post. Nejméně pět lidí připravilo o život tornádo ve městě Kanton na jihovýchodě Číny. Dalších deset obyvatel se pohřešuje a víc než 30 jich utr
pělo zranění. Vzdušný vír
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se dotkl země v jedné z největších aglomerací Číny, kde žije přes 18 milionů lidí. Meteorologická stanice nedaleko mít místa výskytu tornáda naměřila rychlost větru přesahující 300 km/h.
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Dny plavby v Děčíně. Turistům i místním mají
1
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připomenout, že Labe, které město rozděluje na dvě části, je neodmyslitelně propojené s lodní dopravou. Nákladních plavidel ale kvůli časté nízké hladině ubývá, naopak těch rekreačních kaž
doročně přibývá.
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Ruské drony v noci zaútočily na jeho ukrajinský Mykolajiv. Způsobili požár hotelu. Kyjev také uvádí, že ruské ostřelování v posledních hodinách zranilo sedm lidí v okupované
4
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části záporožské oblasti. Podle tamní správy při ostřelování zemřeli tři lidé. Výbuchy se v noci ozvaly u města Džankoj na okupovaném Krymu nebo v Brjanské a kalušské oblasti na západě R
uska. Tamní gubernátor tvrdí,

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy(automat) (ČT24 - Zprávy(automat), Vedení univerzity);

Zpět na seznam
 

60. O nástupci Langšádlové už má být jasno. Horkým kandidátem na ministra je bývalý rektor z Opavy  
13:47 | 28.04.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Forum24.cz - Články  AUTOR: Johana Hovorková SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

I přesto, že TOP 09 chce jméno nového ministra pro vědu, výzkum a inovace oznámit až po jednání předsednictva strany v příštím týdnu, o nástupci Heleny Langšádlové už má b
ýt rozhodnuto. Nahradit by ji měl bývalý rektor Slezské univerzity v Opavě a její současný prorektor pro strategii a komunikaci Pavel Tuleja . Deníku FORUM 24 to potvrdily zdroje
, které jsou obeznámeny se situací

.
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Jméno docenta Pavla Tuleji zmínil poprvé veřejně také místopředseda TOP 09 a ministr zdravotnictví Vlastimil Válek. Ten v nedělních Otázkách Václava Moravce na České televizi prohlásil, že stra
na má na ministra pro vědu a výzkum čtyři kandidáty, konkrétně jednu ženu a tři muže. Jako jednoho z nich zmínil šéf resortu zdravotnictví právě bývalého rektora Slezské univerzity v Opavě. Práv
ě ten by měl podle zdrojů deníku FORUM 24 post po Langšádlové obsadit.
Tuleja je v současné době zastupitelem sedmdesátitisícového Havířova a zastupitelem Moravskoslezského kraje za klub ODS a TOP 09. V minulosti byl děkanem Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné, která je jednou ze tří fakult Slezské univerzity v Opavě. Následně se stal rektorem celé univerzity, v současné době je na Slezské univerzitě prorektorem pro strategii a komunikaci.
Předsedkyně Poslanecké sněmovny a šéfka TOP 09 Markéta Pekarová Adamová v nedělním diskusním pořadu televize Nova Za pět minut dvanáct řekla, že už má jasného favorita. Jeho jméno al
e neprozradila.
O poslanci TOP 09 Matějovi Ondřejovi Havlovi, o kterém média už několik dní spekulují jako o budoucím ministrovi, řekla, že by tuto pozici důstojně zastával. Dodala ale, že v hledáčku jsou i další 
jména. „Máme hned několik osobností, které by mohly tuto pozici zastávat,“ prohlásila.
Podle ministra Válka má strana definitivní výběr oznámit příští týden po jednání předsednictva. Počítá se podle něj ale s tím, že Langšádlová bude svému nástupci pomáhat a dotáhnout rozdělané v
ěci. „Jeho úkol je daleko více vysvětlovat veřejnosti ty věci, které se na resortu odehrály, tak aby si získávaly u veřejnosti podporu,“ řekl Válek k nástupci Langšádlové, která v tomto týdnu oznámila r
ezignaci na funkci ministryně.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): O nástupci Langšádlové už má být jasno. Horkým kandidátem na ministra je bývalý rektor z Opavy ( Forum24.cz - Články, Obchodně-podnikatelská fakulta ); O nástupci
Langšádlové už má být jasno. Horkým kandidátem na ministra je bývalý rektor z Opavy (Forum24.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

61. Budeme radikální. Pro zachování důchodového věku uděláme všechno, řekl Havlíček  
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Hnutí ANO udělá vše pro to, aby se nezvyšoval důchodový věk, řekl v pořadu Za pět dvanáct Karel Havlíček. Podle něj je třeba hledat jiné zdroje příjmu, jako je zrušené EET. Podle předsedky
ně poslanecké sněmovny Markéty Pekarové Adamové postrádá Česko konstruktivní opozici. Hnutí ANO mohlo reformu penzí prosadit už před osmi lety, reagovala.

„Setkali jsme se s panem prezidentem dvakrát. Podruhé to bylo i s panem ministrem Jurečkou. Vláda sdělila, že si prosadí změny i bez našeho názoru. Za druhé bylo špatně interpretováno, na čem
jsme se shodli, respektive neshodli,“ řekl Havlíček ke schůzce na Hradě, který zveřejnil v minulém týdnu písemný záznam z jednání.
Dokument uvádí, že se vláda, opozice a prezident společně shodli na dalším řešení důchodové reformy. Podle Havlíčka měla opozice k zápisu připomínky, které nebyly zohledněné.
Markéty Pekarová Adamová uvedla, že se měla opozice v případě připomínek ozvat už na tiskové konferenci.
„Vy jste se vymezili až poté, co se Andrej Babiš vrátil z dovolené. Pak jste určitě museli s paní Schillerovou a panem Juchelkou na kobereček vysvětlovat, na co jste to kývli,“ reagovala.
Dodala, že hnutí ANO mělo dostatečnou šanci přijít s vlastní reformou penzí. „Odhalilo se to, co říkáme dva a půl roku – že tady nemáme konstruktivní opozici. Je to jen ukázka, že nemají své vlastn
í řešení a odmítají přijmout řešení jiných. Kdyby během své vlády přišli sami s nějakou reformou, tak jsme tu teď nemuseli být. Vadí mi, že s někdo chová nezodpovědně a dětinsky utíká,“ řekla.
„Nebyli jsme na žádném koberečku,“ reagoval Havlíček, podle kterého hnutí ANO jasně po jednání uvedlo, že nechce zvýšit věk odchodového věku do důchodu. Vytkl vládě, že v roce 2022 tvrdila, 
že nebude zvyšovat důchodový věk. Hnutí se podle něj musí zodpovídat svým voličům, a proto tento krok neschvaluje.
Podle Pekarové Adamové se vláda musí zodpovídat lidem na to, kde vezme na penze, které je nutné reformovat. „Máme zodpovědnost za tuto zemi, zvítězili jsme ve volbách, v programu jsme měli
důchodovou reformu a tu chceme prosadit.“ Možností je podle ní několik – zvyšování daní, snižování důchodového věku, nebo stát musí najít jiné zdroje.
Havlíček předsedkyni Sněmovny vytkl, že zdrojem mohly být i peníze ze zrušeného EET. Upozornil i na to, že pro řadu lidí může v budoucnu být z různých důvodů, včetně zapojení umělé
inteligence do různých oborů, těžké najít práci.
„Chceme, aby bylo zachováno 21,5 roku v důchodu. Chceme pro budoucí důchodce zachovat, co mají ti dnešní. O reformě se stále bavíme, byli jsem otevření návrhy opozice, ta nepřišla,“ vysvětlil
a Pekarová.
„Budeme radikální. Uděláme vše pro to, aby se nezvyšoval věk do důchodu,“ zakončil Havlíček.

Odcházení ministryně Langšádlové

„My jsme paní Langšádlové poděkovali. Je důležité si uvědomit, že u politiků je důležité výsledky své práci dát navenek,“ řekla Pekarová k rezignaci ministryně pro vědu, výzkum a inovace Heleny 
Langšádlové. Ta se nyní bude podle Pekarové Adamové věnovat primárně dezinformacím.
„Nový ministr bude schopen navázat na její práci,“ pokračovala. Dodala také, že nyní se mluví o čtyřech jménech a že sama má favorita. Konkrétní jména a podrobnosti odmítla uvést. Nejčastěji se 
v minulém týdnu jako o možném nástupci hovořilo o poslanci TOP 09 Matějovi Ondřejovi Havlovi. V neděli odpoledne ministr zdravotnictví Vlastimil Válek v pořadu Otázky Václava Moravce uvedl, ž
e dalším kandidátem je ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja.
Podle Havlíčka by Langšádlová v jejich vládě vůbec nebyla. „Nejde o paní Langšádlovou, ale o to, že pětikoalice udělala jen trafiky,“ řekl. Současná vláda nyní podle něj vytváří zbytečná ministerstv
a a úřednické posty, kromě ministerstva pro vědu, výzkum a inovace uvedl také ministerstvo pro evropské záležitosti. Langšádlová podle něj navíc neuměla protlačit dostatečně vysoké rozpočet pr
o vědu.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Budeme radikální. Pro zachování důchodového věku uděláme všechno, řekl Havlíček ( Lidovky.cz - Články, Vedení univerzity ); Budeme radikální. Pro zachování
důchodového věku uděláme všechno, řekl Havlíček (Idnes.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Budeme radikální. Pro zachování důchodového věku uděláme všechno, řekl Havlíček ( Idnes.cz -
Články, Vedení univerzity);

Zpět na seznam
 

62. TOP 09 má čtyři kandidáty, kteří mohou nahradit Langšádlovou, potvrdil Válek  
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Podle místopředsedy strany a ministra zdravotnictví Vlastimila Válka (TOP 09) má strana čtyři kandidáty na pozici ministra pro vědu a výzkum, z nichž tři jsou muži a jedna žena. Uvedl to v pořa
du České televize Otázky Václava Moravce.

Nejčastěji se jako potenciální nástupce Heleny Langšádlové, která tento týden oznámila rezignaci na svou funkci ve vládě, zmiňuje poslanec TOP 09 Matěj Ondřej Havlů, který vedl gymnázium v Hr
adci Králové.

Dalším kandidátem je ekonom a bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja, potvrdil Válek. Strana podle něj uvažovala i o zrušení tohoto ministerstva po rezignaci Heleny Langšádlové, ale nak
onec se rozhodla spíše jej posílit.
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Dříve Langšádlové vadilo, že TOP 09 neumí dostatečně prezentovat svou práci a není příliš vidět. Předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová uvedla, že ministryně věnovala více úsilí obsa
hové práci než veřejné prezentaci.
Práci Langšádlové ocenil premiér Petr Fiala (ODS) a spolupráci s ní na společných prioritách podpořili i vicepremiéři a předsedové Pirátů Ivan Bartoš a lidovců Marian Jurečka. Definitivního kandid
áta strana oznámí příští týden po jednání předsednictva.

Podle Válka se však předpokládá, že Langšádlová pomůže svému nástupci a pomůže mu dovést započaté věci do konce. "Jeho úkol bude mnohem více vysvětlovat veřejnosti události na ministerst
vu tak, aby získaly veřejnou podporu," dodal Válek ohledně nástupce či nástupkyně Langšádlové.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): TOP 09 má čtyři kandidáty, kteří mohou nahradit Langšádlovou, potvrdil Válek ( Eurozpravy.cz - Domaci, Vedení univerzity ); Válek: TOP 09 má určené kandidáty pro
nahrazení Langšádlové (Cesky.radio.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Válek: TOP 09 má určené kandidáty pro nahrazení Langšádlové ( Cesky.radio.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

63. TOP 09 má na ministra pro vědu a výzkum čtyři kandidáty, řekl Válek  
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Na ministra pro vědu a výzkum má TOP 09 podle místopředsedy strany a ministra zdravotnictví Vlastimila Válka (TOP 09) čtyři kandidáty, tři muže a ženu. Řekl to v neděli v pořadu Otázky Václ
ava Moravce. Nejčastěji se jako o nástupci Langšádlové hovoří o poslanci TOP 09 Matějovi Ondřejovi Havlovi, který vedl gymnázium v Hradci Králové, dalším kandidátem je ekonom a bývalý re
ktor Slezské  univerzity  Pavel Tuleja, potvrdil Válek.

Strana podle ministra zdravotnictví po rezignaci Heleny Langšádlové zvažovala i zrušení tohoto ministerstva, nakonec se ho ale rozhodla spíš posílit.
Vlastimil Válek v pořadu České televize (ČT) řekl, že v pondělí bude jasné, kdo bývalou ministryni nahradí. Langšádlová se bude v budoucnu věnovat práci s dezinformacemi, uvedl Válek. „Jeho úk
ol je daleko více vysvětlovat veřejnosti ty věci, které se na resortu odehrály, tak aby si získávaly u veřejnosti podporu,“ představil Válek svoji představu o nástupci či nástupkyni Langšádlové.
V ČT s ním debatovali bývalý ministr zdravotnictví za ANO a epidemiolog Roman Prymula a senátorka Věra Procházková (ANO), členka výboru pro zdravotnictví.
„Nastupovala s poměrně negativní pověstí, že není odborník, ale to ji podle mě zahubilo,“ řekl k rezignaci Langšádlové bývalý ministr zdravotnictví za ANO Roman Prymula. Před odvoláním ministry
ně by se nejdříve ptal zástupců vědeckých subjektů. Sám by na pozici preferoval někoho, kdo zkušenost s vědou má.
Podle opozičního hnutí ANO je toto ministerstvo zbytečné. Zrušilo by ho, řekla senátorka Věra Procházková (ANO). Práce ministerstva by se podle ní dala rozdělit mezi jiné rezorty, ale vzhledem k t
omu, že vládne pět stran, každá chce mít své zastoupení.
K rezignaci hlavní hygieničky Pavly Svrčinové Prymula poznamenal, že měla přijít dřív. Agendu černého kašle by dle něj měl řídit právě hlavní hygienik, k čemuž nedošlo.
Válek upozornil, že žádný kraj dosud kvůli této nemoci nevyhlásil protiepidemická opatření a že je nutné se posunout k „moderní hygieně“. K čemuž napomůže i výběr nového hlavního hygienika, kt
erý bude mít půl roku na přípravu nové legislativy.
Prymula si myslí, že zákon o hygienách „bude to krok k lepšímu“. Dodal, že černý kašel (pertuse) nezdecimuje populaci. „Hlavní hygienik to musí komunikovat,“ zdůraznil. Podle něj je nutné předst
avit očkování proti černému kašli pro těhotné a nepovinně pro seniory.
S tím Válek souhlasil a upřesnil, že těhotné ženy by měly očkovat proto, aby jejich narozené děti měly protilátky proti nemoci. Nemělo by to ale být povinné, ale dobrovolné a hrazené.
Procházková se vyjádřila, že „černý kašel je nadsazené téma“ a o jiných závažných nemocech (cukrovka) se v médiích tolik nepíše. Očkovacích látek proti pertusi je ale málo. Tomu hned Válek op
onoval – je jich zajištěných dost pro děti a těhotné. Dospělým ale nařídit se očkovat nemůže.

Válek představil dokument o vývoji zdravotnictví

Ministr Válek poté diskutujícím ukázal šestset stránek dlouhou studii nazvanou Strategické analýzy potřeb rezortu zdravotnictví. V pondělí chce dokument představit prezidentovi Petru Pavlovi, násl
edně poslancům, senátorům a nakonec médiím. Bude dostupný i k diskuzi na webu.
Procházková poznamenala, že jde o statistiky, tabulky a popis stavu. O tom už podle ní víme dávno spoustu. Problém je podle ní najít politickou odvahu, zajít za opozicí a domluvit se ní na budoucí 
podobě zdravotnictví.
Podle ministra dokument neobsahuje jen analýzy, ale i „koncepční kroky“. Na problémy nahlíží z dlouhodobé perspektivy, která přesahuje tohle volební období.
Za klíčové považuje Prymula z dokumentu, z nějž zatím zúčastnění viděli jen názvy kapitol, nedostatek lůžek následné péče. Tento problém označil dokonce za klíčovou otázku celé diskuze.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): TOP 09 má na ministra pro vědu a výzkum čtyři kandidáty, řekl Válek ( Lidovky.cz - Články, Vedení univerzity ); TOP 09 má na ministra pro vědu a výzkum čtyři
kandidáty, řekl Válek (Idnes.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); TOP 09 má na ministra pro vědu a výzkum čtyři kandidáty, řekl Válek ( Idnes.cz - Články, Vedení univerzity ); TOP 09 má čtyři
kandidáty na ministra pro vědu. Podle Válka je mezi nimi i rektor Tuleja (Echo24.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); TOP 09 má čtyři kandidáty na ministra pro vědu. Podle Válka je mezi nimi i
rektor Tuleja (Echo24.cz - Články, Vedení univerzity ); Válek promluvil o náhradě za Langšádlovou. TOP 09 vybírá mezi čtveřicí kandidátů ( Blesk.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Válek
promluvil o náhradě za Langšádlovou. TOP 09 vybírá mezi čtveřicí kandidátů (Blesk.cz - Články, Vedení univerzity ); Válek: TOP 09 má čtyři kandidáty na ministra pro vědu a výzkum ( Ceskenoviny.cz
- Články, Slezská univerzita v Opavě); Válek: TOP 09 má čtyři kandidáty na ministra pro vědu a výzkum ( Ceskenoviny.cz - Články, Vedení univerzity ); Válek: TOP 09 má na ministra pro vědu a
výzkum čtyři kandidáty (Forum24.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Válek: TOP 09 má na ministra pro vědu a výzkum čtyři kandidáty ( Forum24.cz - Články, Vedení univerzity ); TOP 09 má na
ministra pro vědu a výzkum čtyři kandidáty, řekl Válek (Ournet.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); TOP 09 má na ministra pro vědu a výzkum čtyři kandidáty, řekl Válek ( Ournet.cz - Články,
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si na to půjčil 60 tisíc korun. Mně je to prostě v pořádku. Podsouváte něco, co čísla neukazují. Ale ta čísla ukazují to jasně. Říkají, takový dluh, mediánový dluh je 600 tisíc a řadu z toho je přísl
ušenv tom případě
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jsem vám ukazovat. Budu ráda. No, víte, ten můj poznali Janů reálné dluhy a k tomu navíc do celkové miliardy 850 milionů. Příslušenství vyřešené. Rozloučíme se s diváky a budeme si, bude
me si povídat a diskusi. Dobře.
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A. Uvidíme se v příštím týdnu, kdy prvními hosty otázek budou Olga Richterová a ta rada malá. Děkuji. Děkuji vám, že jste byli hosty, hosty otázek. Děkuji za tuto diskusi. Myslel jsem si, že bu
de nepoměrně klidnější, ale jasné, že se neshodnete, že hnutí ANO
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5

bude hlasovat proti té novele, kterou naopak podpoříte jednotně jako strany vládní koalice. Tak je ta dohoda. Takto prošlo na ústavně-právním výboru. Musí. Takové byly dnešní otázky. Děkuj
i vám, že jste přijali obě pozvání. Já děkuji za. Na shledanou. Vám, divákům, děkuji, že jste se dívali. Uvidíme
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se příští týden a uvidíme, jestli tady ještě budeme diskutovat celý týden. Díky, na shledanou.
1
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A ve 14 hodin začíná nedělní studio ČT 24. Já vás vítám u jeho sledování. Hned v úvodu bude naším tématem počasí a také prach
3
0

ze Sahary. Teď krátké zprávy. Jedním z kandidátů na ministra pro vědu, výzkum a inovace je emeritní rektor Slezské univerzity  a člen TOP 09 Pavel Tuleja. V Otázkách Václava Moravce 
to řekl místopředseda vlády
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Vlastimil Válek. Celkem se podle něj rozhoduje mezi čtyřmi kandidáty. Nevyloučil, že jedním z nich je poslanec Matěj Ondřej Havel. Definitivně bude jasno příští týden. Válek také řekl, že se u
važovalo i o zrušení tohoto vládního postu.
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Nakonec. A musím říct, že to bylo i na základě, řekněme, debat s vědeckou komunitou, se zástupci agentur Národní rady pro vědu, výzkum jsme se rozhodli, že je dobré ten post zachovat a 
posílit ho. Protože je to pěti koalice,
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tak ty strany chtějí mít svého člověka v nějakém tom poměru tak, jak si původně domluvily. A tady by TOP 09 pravděpodobně chyběl ten post. Ruské ministerstvo obrany tvrdí, že jeho
3
0

vojáci dobyli vesnici no oba chmutivka v Doněcké oblasti. Ukrajinský generální štáb se ve svém ranním hlášení o této obci nezmiňuje. Potvrzuje ale boje nedaleko od ní. Pokud se informace p
otvrdí, půjde podle ukrajinských válečných blogerů
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už nejméně o čtvrtou vesnici, kterou Rusové od začátku týdne ovládli. Do Česka dorazil prach ze Sahary letos už poněkolikáté. Před měsícem byla kvůli částicím na většině území republiky vy
hlášena
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smogová situace. Meteorologové předpokládají pokles teplot a zvýšenou oblačnost. Do tuzemska se prach dostává z jihozápadu, a to kvůli písečným bouřím nad Saharou, odkud zanese silný
vítr prach nad Evropou. Zdravotní
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potíže mohou pociťovat alergici, astmatici nebo senioři. Nejméně pět lidí připravilo o život tornádo ve městě Kanton na jihovýchodě Číny. Dalších 10 obyvatel se pohřešuje a víc než 30
3
0

jich utrpělo zranění. Vzdušný vír se dotkl země v jedné z největších aglomerací Číny, kde žije přes 18 milionů lidí. Meteorologická stanice nedaleko místa výskytu tornáda naměřila rychlost vět
ru přesahující 300

4
5

km/h.
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